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رئیس مجلس:
 گزارش نظارتی در خصوص 

تأمین اقلام اساسی سه شنبه در 
مجلس قرائت می شود

قالیبــاف، رئیس مجلس شــورای  محمدباقر 
اسلامی در پاســخ به تذکر رحمت ا... نوروزی، 
عضو کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی 

پیرامون خرید تضمینی جو و گندم...

 فرمانده کل سپاه:
 از تحریم ها به پژوهش و تولید 

رسیدیم
ســردار سرلشــکر پاسدار حســین سلامی، 
فرمانده کل سپاه پاسداران در آیین اختتامیه 
»جام رســانه امید« با بیــان اینکه جهان در 
مسیر یک نبرد رسانه ای سخت به سر می برد، 

اظهار داشت: آرایش جنگ حق و ...
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تدبیر نو، زیست نو
در اســتان های شــمالی مســئله پس   روی 
دریای خزر، در اســتان های غربی و جنوب غرب مســئله 
کمبــود آب، آلودگی هوا و گردوغبار را داریم. در اصفهان 
مســئله مناقشــات اجتماعی آب زاینده رود، در اســتان 
فارس فرونشســت زمین بســیار نگران   کننده اســت. در 
منطقه سیستان استان سیستان و بلوچستان، شاهد کم   آبی 
شــدید و بحران گردوغبار بسیار گســترده ای هستیم. از 
سوی دیگر مسئله آب شــدن یخ های قطبی، خشکسالی 
و بی آبی شــدید در مناطق آفریقایی، از همه این ها مهم تر 
بارش های سیل آسا از افغانستان تا آلمان و فرانسه گرفته 
تا ایالات متحده عربی و کشــورهای جنوب شرقی آسیا. 
نگاهی به همه آنچه در اطراف ما در رخ دادن است نشان 
دهنده یک نکته اســت: عملًا انســان ها منطقه  پایداری 
از جهــان را به دلیل به دلایل مختلف باقی نگذاشــته اند. 
پس از ســپری شدن زمستان خشــک، بهاری پر باران را 
ســپری می کنیم. چه نعمت و خبری بهتر از باران هایی 
که این روزها و هفته ها روشنای سرزمین ماست؛ آسمانی 
تمیزتر از همیشــه، تالاب هایی پر از آب، روزهای خوب 
ســدها را ســپری می کنند اگرچه در ایــن میان گاهی 
 فقدان مدیریت به هنگام باعث خســارت های ســنگین 

جانی و مالی می شود. 
کافیســت نگاهی به وضعیــت دیگر کشــورها بیندازیم. 
وســایل خانه و خودروها روی آب، فرودگاه های تعطیل. 
چند ســالی اســت که ســیل ها یکی پس از دیگری و به 
گفته کارشناســان خیلــی زودتر از دوره های بازگشــت 
طبیعی به وقوع می پیوندند. بزرگ ترین ســیل های تاریخ 
 جهان در هزاره اخیر اگرچه گســتردگی وســیعی دارد و 
از کشــورهای متعدد در شــمال اروپا تا شرق چین را در 
بر می گیرد.  حالا مشــهد، سیل مشهد نیز که تصاویر آن 
تمامی شبکه های مجازی را فرا گرفته است اولین و آخرین 
نمونه ســیل در کشور نیست. ما در اسفند سال گذشته و 
فروردین امسال سیل بسیار مخرب بلوچستان را داشتیم 
که حدود ۱۱ هزار میلیارد تومان به جنوب استان خسارت 
وارد کرده بود. درخصوص ســیل هم اولین سؤالی که باید 
به آن پرداخت شــود این است که چه میزان از این سیل 
طبیعی و چه میزان آن ناشی از عوامل انسان   ساز هستند. 
شاید نیاز باشــد انسان برای ادامه زیست خود تدبیری نو 

اندیشده کند.

گروه خبر-لیلا غضنفری 
عبدالصالح رســتم زاده با بیان اینکه تأمین زیر ساخت ها 
از جمله بهســازی معابــر و آســفالت خیابان ها یکی از 
فاکتورهای ســاختن شهری با پاســخگویی به نیازهای 
شــهروندان است، گفت: ســهم قابل توجه ای از معابر در 
سطح منطقه ۹ شیراز طی سال گذشته بهره مند از جهش 

آسفالت شدند.
پیشرفت مناسب و چشمگیر جهش آسفالت طی امسال 

 شــهردار منطقه ۹ شیراز با اشــاره به اینکه در طی 3۹ 
هفته ســپری شده از آغاز جهش آسفالت در سطح معابر 
و محلات این   منطقه شاهد پیشرفت مناسب و چشمگیر 
جهش آسفالت بودیم، افزود: با راه اندازی جهش آسفالت 
معابر عملًا شــاهد رشد چشــمگیری در میزان نوسازی 
آسفالت، پوشش دادن آسفالت در معابر خاکی و بهسازی 

معابر اصلی و فرعی هستیم.
روکش آسفالت در معبر آســفالت قدیمی در خیابان های 

سرو، افرا و کوچه  های رشد جنوبی
روکش آسفالت در معبر آسفالت قدیمی در خیابان های 
سرو، افرا و کوچه  های رشد جنوبی در منطقه بخشی از 
برنامه جهش آســفالت در 3۹ هفته سپری  شده از آغاز 
جهش آسفالت تاکنون بوده است که شهردار منطقه ۹ 

به آن پرداخت.
اجرای یازدهمین گام از جهش عمرانی کلان شهر شیراز طی 

برنامه دوساله
این مدیر ارشد شهرداری منطقه ۹ با بیان اینکه اجرای 
آسفالت در یازدهمین مرحله جهش عمرانی کلان شهر 
شــیراز از ۱۶ مردادماه سال گذشــته آغازشده است، 
گفت: یازدهمین گام از جهش عمرانی کلان شهر شیراز 
با ۶ میلیون مترمربع آســفالت و اعتبار بالغ بر یک هزار 
و ۲۰۰ میلیارد تومان شروع شــده، طی برنامه دوساله 

انجام می شود.
شــبکه  اجــرای  اینکــه   بیــان  بــا  رســتم زاده    
 فاضــلاب و خدمــات مرتبــط بــا  فاضــلاب قبل از

آسفالت معابر یکی از اقدامات لازم و ضروری است، بیان 
کرد: مطابق دستور  شهردار شیراز، در این برنامه ۲ ساله 

در قالب و اولویت معابر خاکی، تراش و ترمیم و لکه گیری، 
 روکش آســفالت روی معابر قدیمی بــه میزان ۶ میلیون 
مترمربع آســفالت و اعتبار بالغ بر ۱۲ هزار میلیارد ریال 

صورت می گیرد.
بهسازی معابر با پخش آسفالت های نو و رفع معابر خاکی یکی 

از درخواست های شهروندان
به باور شــهردار منطقه ۹ شــیراز بخشی از سیما ومنظر 
شــهری به زیر ســاخت های و بهســازی معابر شــهری 
مربوط اســت خاطر نشــان کرد: یکی از درخواست های 
 شــهروندان از مدیریــت شــهری بهســازی معابــر با 
پخش آســفالت های نو و رفع معابر خاکی اســت که این 
درخواست شــهروندان در اولویت کاری مدیریت شهری 
قرار گرفت و عملیات عمرانی جهش آسفالت از سال قبل 

آغاز شد.

بالغ بر 234 هزار و 2۵۰ متر مربع ســطح معابر منطقه ۹در 
سال گذشته

 رســتم زاده با اشــاره به توضیح میزان آســفالت معابر و 
محلات در ســال ۱4۰۲ تصریح کــرد: بالغ بر ۲34 هزار 
۲5۰ متر مربع ســطح معابر طول سال گذشته آسفالت 

شده است.
سهم قابل توجه جهش آسفالت در مناطق کم برخودار

 شــهردار منطقه ۹ شیراز با تأکید بر این مطلب که سهم 
آســفالت مناطق از پروژه جهش آســفالت براساس نیاز 
ســنجی صورت گرفته است، عنوان کرد: در سال گذشته 
با توجه به گســتردگی اقدامات زیر ساختی در این بخش 
معابر آسفالت شده اســت که سهم مناطق کم برخودار و 

محروم قابل توجه است. 
 به گفته رســتم زاده یکی از اقدامات در مناطق محروم و 
کم برخودار بهســازی معابرو آسفالت است که می تواند با 

رفع محرومیت در بخش زیر ســاخت زمینه رضایتمندی 
شهروندان را فراهم نماید.

اجرای جهش آسفالت در مناطق کم برخودار و محروم  منطقه
شــهردار منطقه ۹ شــیراز تصریح کرد: پــروژه جهش 
آسفالت در مناطق کم برخودار و محروم منطقه خود طی 
ســال قبل در معابری که اقدامات زیر ساختی آماده بود 

اجرا شده است. 
جهش آســفالت در محلات مهدی آباد ،حجت آباد ،شهرک 

سامان و رضوان  
رستم زاده اضافه کرد: معابر محلات مهدی آباد، حجت آباد، 
شهرک ســامان و رضوان از جمله مناطق کم برخورداری 
اســت که سال قبل در لیست پروژه های محرومیت زدایی 
ســهم قابــل توجهی از پــروژه جهش آســفالت به آنها 

اختصاص پیدا کرد. 
آسفالت معابر طی دوماه آینده در شهرک سامان 

شهردار منطقه ۹ شیراز اظهار داشت: همچنین در سال  
جاری در بخش محرومیت زدایی آسفالت معابر شهرک 
ســامان، مهدی آباد و رضوان در دســتور کار است و در 
حال حاضر زیرسازی معابر شهرک سامان در حال انجام 
اســت و طی یکی دو ماه آینده آسفالت در سطح معابر 

پخش خواهد شد.
۶۰ هزار متر مربع مساحت آسفالت معابر  در سطح منطقه ۹ 

طی دو ماهه امسال
رســتم زاده در ادامه خاطر نشان کرد: مساحت آسفالت 
معابر ســطح منطقه ۹ طی دو ماهه ابتدایی سال جاری 
۶۰ هزار متر مربع است که این روند با توجه به ضرورت 
و اهمیت موضوع تا آســفالت شدن تمام معابر خاکی و 

بهسازی معابر موجود در دستور کار اجرایی است.
آسفالت معابر از درخواست های اصلی شهروندان

در پایان شــهردار منطقه ۹ خاطر نشان کرد: امید است 
با توجه به اینکه پروژه عمرانی آســفالت معابر از جمله 
درخواست های اصلی اهالی ساکن در مناطق شهرداری 
شــیراز اســت با انجام آن بتوانیم رضایتمندی ساکنین 
محتــرم و در نهایــت رضایت خداوند متعال را کســب 

نماییم.

جهش منطقه ۹ در آسفالت معابر و رفع محرومیت از معابر خاکی  

رضایتمندی و پاسخگویی با تأمین زیر ساخت ها 
شهردار منطقه ۹ شیراز خبرداد:

سهم قابل توجه ای از جهش آسفالت در مناطق کمتر برخودار و محروم در سطح منطقه  

در ملاقات قائم مقام شهردار شیراز و سرکنسول ایران در استانبول 
مطرح شد:

از حضور سرمایه گذاران ترک در شیراز تا نکوداشت 

شهرراز در سال ارتباطات فرهنگی ایران و ترکیه
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رهبر انقلاب در دیدار جمعی از خانواده های سپاهیان پاسدار:

هیچ اختلالی در 
کار کشور به وجود 

نخواهد آمد
مردم برای سلامت رئیس جمهور و همراهان ایشان دعا کنند

حضرت آیت ا... خامنه ای، رهبر معظم انقلاب اســلامی 
در دیدار جمعی از خانواده های ســپاهیان پاسدار که 
به مناســبت شــب میلاد امام رضا)ع( برگزار شــد، با 
ابراز تأثــر از حادثه نگران کننده بــرای رئیس جمهور 
محترم و همراهان ایشــان گفتنــد: امیدواریم خداوند 

متعــال رئیس جمهور محتــرم و مغتنــم و همراهان 
ایشــان را بــه آغــوش ملــت برگرداند. همــه برای 
 ســلامت این جمع خدمت گزار دعــا کنند. ملت ایران 
نگران و دلواپس نباشــند، هیچ اختلالی در کار کشور 

به وجود نمی آید.

میلاد امام رضا )ع( مبارک باد

صفحه 2

وزیر کشور در پی سانحه برای بالگرد 
رئیس جمهور:

همه ظرفیت های ارتش، 
سپاه ، فراجا و هلال احمر 

برای امدادرسانی به 
کارگرفته شدند 



فارس- محمدمهدی اسماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
در اختتامیه رویداد جام رسانه امید گفت: بزرگ ترین پرچمدار 
دوره معاصــر حضرت امام خمینی )ره( از ســلاله امام کاظم 
)ع( بزرگ تریــن نهضــت الهی در قرن بیســتم را پایه گذاری 
کرد و امروز ســکان دار این نهضت فرزنــد دیگری از فرزندان 
امام حســین )ع( آیت ا...خامنه ای هستند. وی افزود: وقتی در 
شهریور ســال ۱۴۰۰ خدمت آقا رســیدیم بر بحث بازسازی 
انقلابــی در ســاختار های فرهنگی، هنری و رســانه ای تأکید 
کردند و در جلســه تنفیذ حکم رئیس جمهور نیز به بازآرایی 

رسانه ای تأکید کردند. 
وزیــر فرهنگ ادامــه داد: در جنگ همه جانبــه ترکیبی قرار 
گرفتیم که نقطه ثقل تبلیغات دشــمن پشیمانی مردم نسبت 
به گذشــته و ناامیدی نســبت به آینده است و این مطلب بر 
کسی پوشیده نیست؛ دشمن هم هیچ ابایی از بیان آن ندارد، 
همه جریان رســانه ای ملحق به دشمن چنین مسیری دارند و 
همین امر موجب شــده تا در دولت در این زمینه مســئولیت 

مضاعفی داشته باشیم.
  امام از روز اول به زدودن استعمار فکری نیز پرداخت

اســماعیلی تصریح کرد: جریانی در دهه های اخیر به ویژه در 
حوزه های فرهنگی رسانه ای به دنبال زدودن حکمرانی از حوزه 
اختیار دولت و حاکمیت بود و به شدت این وضعیت را تضعیف 

کردند. 
وی بــا بیان اینکه رســانه های  مهمی که تأثیرگذار هســتند 
عمدتــاً پیرامــون منافع ملی اجماع ندارنــد و مثل فردی که 
منفعــت جامعه خــود را تشــخیص نمی دهد اســت، گفت: 
میراث دار انقلاب بزرگی هســتیم که شــالوده شــکنانه همه 
قواعد حاکم بــر نظام بین الملل را به چالش کشــید، دین را 
 بــه عرصه حاکمیــت بازگردانــد و دولت دینــی کارآمد در 

ایران به وجود آورد.
وزیر فرهنگ افزود: کارآمدی شئون مختلفی دارد. امام از روز 

اول در کنار باز کردن زنجیر استعمار از دستان مردم ایران به 
زدودن استعمار فکری نیز پرداخت.

   تغییر ساختار فرهنگی، تغییر حوزه فرهنگ در جامعه است
اسماعیلی با تأکید براینکه حوزه فرهنگی پیشران اصلی و مثل 
هواست، افزود: تغییر ساختار فرهنگی را رهبری چندی پیش 
ترجمه کردند و فرمودند منظور تغییر ســازمانی نیست بلکه 
تغییر حوزه فرهنگ در جامعه است. امام گزاره »ما می توانیم« 
 را جــا انداختنــد کــه از دل آن طهرانی مقدم و حاج قاســم 

پدید آمدند. 
وی گفت: اینها نتایج صرف فعل توانســتن بود؛ امروز دشمن 
همین نقطه قوت را هدف گرفته اســت و رهبر انقلاب موضوع 
ایمان و امید را مطرح کردند؛ امروز دشــمن در این ســنگر با 

ما مبارزه می کند. 
وزیــر فرهنگ افزود: در حوزه رســانه ای هیچ رســانه ای حق 
ندارد مردم را نســبت به گذشــته پرافتخار پشیمان و نسبت 
به آینده باشــکوه در انتظارش ناامید کند، این را در شــورای 
فرهنگ عمومی دنبال می کنیم و جزء اولویت های ما محسوب 
می شــود؛ البته باید توجه داشــت که این امیدواری انتزاعی 

نیست و علی الارض است.
  شب عملیات وعده صادق شب اعتلای فرهنگ انقلاب اسلامی 

و ذلالت و حضیض تمدن غربی بود
اسماعیلی با اشــاره به پاسخ موشــکی به رژیم صهیونسیتی 
تصریح کرد: ســردار حاجی زاده شــب ســیاهی را برای رژیم 
صهیونیســتی رقم  زد؛ شب عملیات وعده صادق شب اعتلای 
فرهنــگ انقلاب اســلامی و ذلالت و حضیــض تمدن غربی 
بــود؛ اینها نقاط افتخار آمیز ما اســت. وزیــر فرهنگ با بیان 
اینکه افتخار القایی نیســت و قصدمان نشــان دادن افتخارات 
اســت، تصریح کرد: در ۴ نظر ســنجی صورت گرفته بیش از 
 ۷۵ درصــد از مردم ایــران از عملیات وعده صادق احســاس 

غرور کردند. 
وی با اشــاره به اینکه تاکنون هــزاران کار ناممکن به نتیجه 
رسیده است، افزود: روزی که وزارت فرهنگ را تحویل گرفتیم 
تولید کاغذ تحریر زیر پنج هزار تن بود ولی امروز به آســتانه 
تولید ۱۳۰ هــزار تن کاغذ و در کاغذ تحریــر به خودکفایی 
رسیده ایم؛ ۱۵۵ میلیون جلد کتاب دانش آموزان با کاغذ ایرانی 

به چاپ رسیده است. 
وزیــر فرهنگ بیان کرد: به مــن و دولت نقد کنید ولی منافع 
ملی، امید و امیدواری را به عنوان خط قرمز در پیش چشمان 

خود نگه دارید.

رئیسجمهور:
رابطه بین ایران و آذربایجان ناگسستنی است

ایسنا- سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور کشورمان در مراسم افتتاح 
ســد »قیزقلعه سی« و بهره برداری از ســد »خداآفرین« در آذربایجان 
شــرقی که با حضور الهام  علی اف، رئیس جمهور آذربایجان برگزار شد، 
اظهار کرد: رودخانه ارس همواره پیوندی بین مردم آذربایجان و ایران 
بوده اســت. این پیوند و همکاری از ۵۰ سال قبل همواره وجود داشته 
و امروز خود را در افتتاح این ســدها خود را نشــان داد. این طرح ها ۲ 
میلیــارد متر مکعب آب را تأمین می کند و ۴ نیروگاه فعال و ۴۰ هزار 
شــغل ایجاد می کند. آب شرب و کشــاورزی را تأمین می کند و نماد 
توسعه و اراده مشترک دو کشور است. این همکاری موجب امیدواری 

مردم دو منطقه و ناامیدی دشمنان می شود. 
   ارتباط با کشور آذربایجان ریشه در  باورهای دو ملت دارد

وی ادامه داد: ارتباط ما با کشــور آذربایجان فراتر از همسایگی، بلکه 
رابطه خویشاوندی است و این رابطه، ریشه در اعتقادات و باورهای دو 
ملت دارد. تاریخ و تمدن وپیشینه ما به هم پیوند دارد. این رابطه قلبی 
بین دو کشور بوده و ناگسستنی اســت. روزبه روز این روابط افزایش 

خواهد یافت. 
   سد قیزقلعه سی نماد توانایی مهندسان ایرانی

رئیس جمهور در ادامه با بیان اینکه امروز دســتاوردها و پیشرفت های 
مهندســان و متخصصان ایرانی از جمهوری اســلامی ایران کشوری 
فن آور و پیشــرفته ساخته است، نسبت به انتقال و اشتراک گذاری این 
پیشــرفت ها با جمهوری آذربایجان اعلام آمادگی کرد و افزود: این سد 
که نمونه همکاری مشــترک میان دو کشور و نماد توانایی مهندسان 
ایرانی است که ما را جزء ۴ کشور بزرگ دارای علم و فن آوری سدسازی 
در دنیا قرار داده و زمینه ای برای توســعه همــکاری میان جمهوری 
اســلامی ایران و آذربایجان است و ما برای صدور خدمات مهندسی به 

جمهوری آذربایجان برای آبادانی این منطقه آمادگی داریم. 
   به تمامیت ارضی آذربایجان اعتقاد داریم

رئیســی با اشــاره به اینکه آمادگی صدور خدمات فنی و مهندسی به 
آذربایجان و سایر کشورها را داریم، گفت: باید به جمهوری آذربایجان 
تبریک بگوییم که منطقه قره باغ را در اختیار گرفتند. ما به تمامیت ارضی 
آذربایجان اعتقاد داریم و شاید از اولین کشورهایی بودیم که صریح اعلام 
 کردیم این منطقه به آذربایجان تعلق دارد. ما برای آبادانی این منطقه
 آمادگی داریــم. وی همچنین گفت: کریدور ارس باید با اراده ایران و 
آذربایجان ادامه یابد. من به وزیر راه و شهرساری برای تکمیل این طرح 
تأکید کرده ام. این کار در شش جبهه با قوت در حال انجام است و باید 
تلاش کنیم تا زودتر از زمان مقرر ۳۶ ماهه، این طرح را به بهره برداری 
برســانیم. این جاده ای مهم در منطقه اســت و برای دو کشور اهمیت 
دارد. رئیس جمهور خاطرنشان کرد: مسئله فلسطین مسئله اول جهان 
اسلام است و تردید نداریم دو ملت ایران و آذربایجان نسبت به حمایت 
از مــردم غزه و نفرت از رژیم صهیونیســتی تردیــد ندارند. همکاری 

کشورهای مسلمان باید برای حمایت از مردم فلسطین انجام شود. 
   ما معتقدیم مرزها فرصت است.

وی ادامه داد: ممکن است برخی از همکاری و پیوند دو کشور خرسند 
نشــوند که اهمیت ندارد. منافع دو کشور برای ما اهمیت دارد. ساخت 
ســد، نیروگاه، جاده، توســعه حمل ونقل و روابط اقتصادی، تجاری و 
فرهنگی در راســتای منافع دو کشور اســت. دشمنان ما نه پیشرفت 
ایران، نه آذربایجان را نمی خواهد. هر پیشرفتی در آذربایجان، پیشرفت 
ما محســوب می شــود. مرزها نه نقطه نگرانی، بلکه باید نقطه امید و 
فرصت برای توسعه دو کشور باشد. ما معتقدیم مرزها فرصت است.

رئیسمجلس:
 گزارش نظارتی در خصوص تأمین اقلام اساسی 

سه شنبه در مجلس قرائت می شود
فارس- محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شــورای اسلامی در پاسخ 
به تذکر رحمت ا... نوروزی، عضو کمیســیون کشــاورزی، آب و منابع 
طبیعــی پیرامون خرید تضمینی جو و گنــدم، گفت: در روزهای آخر 
کاری مجلس یازدهم قرار داریم. در خراســان رضوی و شــهر مشهد 
تعدادی از هم وطنان به رحمت خدا رفتند و سیل آمده است، اگر بنده 
مانند سایرین نامی از مشهد مقدس آوردم، شما ناراحت نشوید. قالیباف 
تأکید کرد: ولی در خصوص موضوع اقلام اساسی و خرید، تهیه، تأمین 
و قیمت گذاری آن ها از موضوعات مهمی است که انصافاً مجلس یازدهم 
به ویژه کمیســیون کشاورزی روی آن تلاش بسیاری شد. شما یادتان 
است که قانون مربوط به قیمت گذاری برای همین بحث ها بود تا اتفاقی 
به این شــکل نیفتد. رئیس مجلس تصریح کرد: گزارش کمیسیون در 
این رابطه تنظیم شــده و در سه شنبه نظارتی قرائت می شود که حتماً 
بین واردات و تولیدات داخل به ویژه جو که از اقلام اساسی است تنظیم 
شود. این موضوع را پیگیری و در گزارش روز سه شنبه قرائت خواهیم 
کرد. نوروزی در تذکری ضمن تبریک ولادت علی بن موسی الرضا )ع( 
خطــاب به رئیس مجلس، عنوان کرد: مــا چندین بار در زمینه خرید 
تضمینی جو و گندم تذکراتی را داده ایم، قرار بود دولت برای گندم ۳۴ 
هزار میلیارد تومان تأمین کند اما نکته مهم تر موضوع جو اســت که 
روی دست کشاورزان مانده است. وی تصریح کرد: در حال حاضر فصل 
برداشــت جو است و ما انتظار داریم الان که در فصل برداشت جو قرار 

داریم برای این مسئله جلسه گذاشته شود. 

معاوناولرئیسجمهور:
ظرف دو هفته آینده تمامی مردم آسیب دیده 

ناشی از سیل اسکان داده می شوند
ایســنا- محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهــور در ادامه بازدید از 
مناطق سیل زده شهر مشــهد و در جلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی 
و فرماندهی عملیات پاســخ به بحران اســتان خراســان رضوی که با 
حضور استاندار خراسان رضوی، قائم مقام تولیت آستان قدس رضوی، 
فرماندار و شــهردار مشهد و مســئولان محلی برگزار شد،  با تسلیت 
به خانواده های داغدار و آســیب دیده از ســیل و همچنین قدردانی از 
تلاش هــای نیروهای میدانی و جهــادی و همچنین نهادهای عمومی 
و انقلابــی تصریح کرد: جبران خســارات وارده بــه مردم و همچنین 
امدادرســانی بــه ســیل زدگان اولویت اصلی مســئولان اســتانی و 
وزارتخانه ها است.  معاون اول رئیس جمهور با اشاره به جبران خسارات 
وارده به لوازم خانگی و اثاثیه منازل ســیل زدگان اســتان خراســان 
 رضوی توســط دولت، نهادهــای عمومی و انقلابی از جمله آســتان
 قدس رضوی، ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( و بنیاد مستضعفان، 
تأکید کرد: بازگشــت مردم به روال عادی زندگی از مهم ترین وظایف 
مســئولان استانی است که باید ظرف چند روز آینده نیازهای اساسی 
مردم با هماهنگی بین دســتگاه ها هر چه ســریعتر فراهم شود. مخبر 
ادامه داد: اعتبارات لازم برای منازل آســیب دیده از ســیل اخیر دیده 
شده اســت و مبالغ مورد نیاز و در نظر گرفته شده به خانوارهایی که 
منازل آنان قابل سکونت نیســت در قالب رهن داده شود و همچنین 
امکانات لازم برای جابه جایی و اســکان مستأجران در اختیار آنان قرار 
گیرد و ظرف دو هفته آینده تمامی هموطنان آسیب دیده ناشی از سیل 

اخیر اسکان داده خواهند شد. 
معــاون اول رئیس جمهــور بــا تأکید بر جبران خســارات وســایل 
نقلیــه مــردم و اصناف دســتور داد: در اســرع وقت اعتبــاری برای 
جبران خســارت این بخش از آسیب دیدگان ســیل از بودجه استانی 
اختصاص یابد. مخبر با اشــاره به قطعی ارتباط راه های برخی مناطق 
اســتان خراســان رضوی تأکید کرد: اســتانداری و به ویژه وزارت راه 
 و شهرســازی و بنیاد مســکن موظف هســتند تا پس از جمع بندی 
خسارت های وارد شده به زیرساخت های استان در این سیل گزارش ها 
را به دولت اعلام کنند تا در سطح ملی و هیئت دولت تصمیمات مورد 

نیاز اتخاذ شود. 
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بالگــرد حامــل رئیس جمهور که بــرای افتتاح 
ارتقای کیفیت پالایشگاه تبریز به این شهر عازم 
شده بود در منطقه جنگلی دیزمار بین روستای 

اوزی و پیر داوود دچار سانحه شد.
بالگــرد بــل ۲۱۲ حامــل آیــت ا... رئیســی، 
رئیس جمهور در منطقه ورزقان آذربایجان شرقی 
دچار سانحه شده است. حسین امیرعبداللهیان، 
وزیــر امورخارجــه، مالــک رحمتی اســتاندار 
آذربایجان شرقی و آیت ا... آل هاشم امام جمعه 
تبریز و نماینده ولی فقیه در آذربایجان شــرقی 
و نیــز در بالگــرد حامــل رئیس جمهور  حضور 

داشته اند.
آیت ا... رئیســی یکشــنبه ۳۰ اردیبهشت ماه در 
ســفری یک روزه به اســتان آذربایجان شــرقی 
رفته بود و به همــراه الهام علی اف رئیس جمهور 
آذربایجان، ســد قیزقلعه سی محصول مشترک 
ایــران و جمهوری آذربایجــان را افتتاح کردند.  
نیروهــای امدادی هلال احمر و نیروهای کمکی 
نظامی و انتظامی از همان ابتدای گزارش سانحه 
بالگرد رئیس جمهور، عملیات گسترده ای  برای 
برای یافتــن این بالگرد آغاز کرده اند. در کاروان 
همراه رئیســی، ۳ هلیکوپتر حضور داشته اند که 

دو هلیکوپتر که برخی وزرا و مســئولان در آن 
بودند، سالم به مقصد رسیده اند.

سرلشــکر پاســدار محمــد باقری به ســازمان 
نیروهای مســح دســتور داد که برای تفحص و 
امدارسانی در سانحه بالگرد حامل رئیس جمهور  
و همراهــان وی از کلیه امکانــات، تجهیزات و 
ظرفیت هــای ارتش جمهوری اســلامی ایران، 

انقلاب اســلامی و فرماندهی  سپاه پاســداران 
انتظامی استفاده شــود.نیروهای مسلح، ارتش، 
 ســپاه و فرماندهــی انتظامی از همان ســاعات 
اولیه در منطقه حضور یافته و مشــغول تفحص 

هستند.
 دستور نخست وزیر عراق برای کمک به ایران 

برای یافتن بالگرد حامل رئیس جمهور

در پی وقوع این حادثه محمد شــیاع السودانی، 
نخســت وزیر عراق به وزارت کشور، هلال احمر 
و طرف های ذیربط در این کشــور دستور داد تا 
بــرای کمک به ایران بــرای یافتن بالگرد حامل 
رئیس جمهور، وزیر خارجه و همراهان آن ها تمام 

امکانات خود را به کار بگیرند.
وزیر کشــور در آخرین گفت و گــوی خود گفت: 
رئیس جمهــور بعد از حادثه همه نیروها بســیج 
شــدند؛ همه گروه ها اعم از ســپاه، ارتش، فراجا، 
هلال احمر، نیروهای مردمی و تمام روستاییان به 
صورت خودجوش و با علاقه به دنبال پیدا کردن 
محل حادثه هســتند. با توجه بــه اینکه منطقه 
شیب تند و جنگل اســت و از سوی دیگر شاهد 
بارش باران شدید هستیم، کاملًا دید سخت است 
و به همین دلیل هنوز متأســفانه به نقطه مدنظر 
نرســیده اند اما نیروها در منطقه حضور وسیعی 
دارنــد و امیدواریم با دعای مــردم عزیز هر چه 

سریعتر به نقطه حادثه برسند. 
مردم عزیز توجه داشــته باشــند که تنها مرجع 
رســمی اعــلام اخبــار صدا و ســیما اســت و 
صحبت هایی که در شــبکه های مختلف می شود 

سند و مرجعیتی ندارد.

  محل احتمالی حادثه شناسایی شد
همچنین ســتاد ملی مدیریت شرایط اضطراری 
هلال احمر در اطلاعیه شــماره یک خود نوشت؛ 
۲۳۰ امدادگر واکنش سریع و تخصصی کوهستان 
هلال احمر از ساعات اولیه در محل حادثه حاضر و 
در مسیر رسیدن به نقطه احتمالی حادثه هستند. 
گزارش هــای اولیه حاکی اســت محل احتمالی 
حادثه شناســایی شده و امدادگران در این مسیر 
در حــال حرکت هســتند. در حال حاضر جهت 
تقویــت تیم.های امــدادی و به کارگیری تمامی 
امکانات، ۱۵ تیم آنســت هلال احمر )ســگ های 

زنده یاب( در حال جست وجوی منطقه هستند. 
  تا این لحظه »هیچ« خبر جدیدی نیست

گفتنی اســت تا ســاعت تنظیم گزارش سخنگو 
و دبیر هیئت دولت خبر داد: شــرایط ســخت و 
پیچیده ای را تجربه می کنیــم؛ این حق مردم و 
رســانه ها است که در جریان آخرین اخبار حادثه 
بالگــرد رییس جمهور قرار گیرنــد اما با توجه به 
مختصات محل حادثه و شــرایط جــوی، تا این 
لحظــه »هیچ« خبر جدیدی وجود ندارد. در این 
لحظه ها، صبر و دعا و اعتماد به گروه های امدادی 

راهگشاست.

وزیرکشوردرپیسانحهبرایبالگردرئیسجمهور:

همه ظرفیت های ارتش، سپاه ، فراجا و هلال احمر برای امدادرسانی به کارگرفته شدند 

ایرنا- ســردار سرلشــکر پاسدار حسین ســلامی، فرمانده 
کل ســپاه پاســداران در آیین اختتامیه »جام رسانه امید« 
با بیان اینکه جهان در مســیر یک نبرد رسانه ای سخت به 
ســر می برد، اظهار داشت: آرایش جنگ حق و باطل در بعُد 
رســانه ها کاملًا واقعی، پیوسته و شبانه روزی است. ما ارزش 

رسانه ها را می دانیم. 
وی ادامه داد: آن چیــزی که می تواند یک عمل در مقیاس 
تاکتیکــی را بــه یک عمــل در مقیاس راهبــردی تبدیل 
کند، رســانه ها هستند. فرمانده کل ســپاه پاسداران با بیان 
اینکه شــاید زنده ترین و نزدیک تریــن مصداق این واقعیت 
عملیــات وعده صادق اســت، تصریح کرد: ایــن عملیات از 
دیــد ما یک عملیــات محدود بود، ضربــه زدن به دو نقطه 
با اســتفاده از تعــداد محدودی موشــک و پهپاد برای یک 
هــدف معین، کــه آن هدف معین تنبیه یک رژیم خشــن 
 و بی عقــل بــود که جــز منطق قــدرت، چیــز دیگری را 

به رسمیت نمی شناسد.
   قلب سیاسی استکبار را نشانه گرفتیم

ســردار ســلامی بیان کرد: ما قلب سیاسی اســتکبار را به 
عنوان نقطه ای که در منطق سیاســی آمریکا به عنوان یک 
منفعــت حیاتی تلقی می شــود و همچنین بــه عنوان یک 
سرپل سیاســی برای تنظیم سیاست های آمریکا در منطقه 
جهان اســلام و یک مرکز ثقل انتقال اراده سیاسی استکبار 
به درون جهان اســلام و یک موجودی موذی و آزاردهنده، 
پیچیده و خشــن که مولد ناامنی است و ارمغان آن آوارگی، 
خشــونت و بی رحمــی و محو ارزش های انســانی و از بین 
بردن عاطفه ها اســت، نشــانه گرفتیم و ما باید به این نقطه 
 حمله می کردیم تا دشــمنان را آرام و فوران و مستی آنها را 

خاموش کنیم. 
   یک زمانی »ساخت ایران« برای ما یک آرزو بود

وی گفت: ظهور انقلاب اســلامی، تولد یــک تصور جدید، 
یک رؤیا و یک آرمان جدید، میلاد یک شــخصیت و هویت 
جدیــد، اعتبار جدید و منزلت جدید بــرای ملت ایران بود 
تــا ما به این نقطه رســیدیم کــه امروز در برجســته ترین 
فــراز تاریخ ایران قرار داریم. فرمانده کل ســپاه عنوان کرد: 
جایی که می توانیــم در میدان بدون هراس، پنجه در پنجه 
دشــمنان بزرگ می افکنیم و اراده خــود را به آنها تحمیل 
 می کنیم و نشــان می دهیم که ایران، سرزمین پیروزی ها و 

شکست ناپذیری ها است. 
سردار سلامی با بیان اینکه برای ما ساخت ایران، واقعاً یک 
آرزو بود، عنوان کرد: زمانــی، اخبار علمی و فرهنگی که از 
شــبکه های سیما پخش می شد همگی با این مطلب بود که 

به عنوان مثال یک دســتاورد برای اولین بــار در آلمان به 
وقوع پیوســته و یا برای اولین بار دانشمندان آمریکا به این 
دستاورد علمی دست یافته اند و جای ما در این اخبار خالی 

بود و ما فقط ترجمه می کردیم. 
   از روایت پیشرفت هایمان عقب مانده ایم

وی خاطرنشان کرد: اما امروز و هر روز شما شبکه های سیما 
را می بینید که از چند دســتاورد علمی و ارزشــمند که در 
خطوط مقدم فناوری های نوین قرار دارد، رونمایی می شود و 
فورانی از فناوری ها موج می زند اما در این میان ما از روایت 
پیشرفت هایمان عقب مانده ایم و رسانه باید این عقب ماندگی 

را جبران کند.
   ما در غیر از میدان تهدید، رشد نمی کردیم

فرمانده کل ســپاه پاســداران انقلاب اســلامی با اشاره به 
اینکه ایران، کشــوری اســت که از تمــام تهدیدها، فرصت 
می ســازد، افزود: یک خاصیت بســیار زیبــا در جامعه ما 
 هســت و من این را در شب وعده صادق دیدم. هر کشوری 
وقتی شــروع بــه شــلیک می کند عمومــاً مــردم نگران 
جنــگ هســتند، اما ملــت ایران آن شــب بــه خیابان ها 
 آمدند و شــادی کردنــد از اینکه موشک هایشــان در حال 

پرواز است. 
ســردار ســلامی گفت: به عنوان یک ســرباز کوچک این 
ســرزمین، پاســدار حافظ ارزش ها، آرمان هــا، رفاه، امنیت 
و پیشــرفت ایــن جامعه و یک خــادم و فدایــی کوچک 
به شــما می گویم و شــاید برخی هــا به ایــن کلام خرده 
 بگیرنــد و آن اینکــه، ما در غیــر از میدان تهدید، رشــد 

نمی کردیم. 
وی عنوان کرد: ما بدون دشــمن بزرگ، رشــد نمی کردیم، 
دشــمن و دشــمنی او برای مــا بهترین فرصــت را برای 
قدرتمنــد شــدن ایجــاد کرد. اگــر آن تحریــم اقتصادی 
 جهانــی نبود ما بــه این حجم از تولید، پژوهش و ســاخت 

نمی رسیدیم. 

فرماندهکلسپاه:

 از تحریم ها به پژوهش و تولید رسیدیم
وزیرفرهنگوارشاداسلامی:

 ۱۵۵ میلیون جلد کتاب درسی با کاغذ ایرانی
 چاپ شده است

فــارس- مطالبــه ایجــاد محدودیــت بــرای نگهــداری 
حیوانــات در آپارتمــان، تعــداد و اندازه ســگ هایی که این 
 روزهــا در خیابان هــا، خودروهــا و آپارتمان هــا می بینیــم 
هــر روز بیشــتر و بزرگ تر می شــود و این موضــوع موجب 
نگرانــی بســیاری از هموطنــان و ســاکنان آپارتمان هــا 
شــده اســت. در همیــن راســتا ایجــاد محدودیــت برای 
نگهــداری حیواناتــی همچون ســگ  در آپارتمــان همواره 
 از مطالبــات و دغدغه هــای مخاطبان خبرگــزاری فارس و 

جمع زیادی از مردم بوده است. 

مردم ضمن اشــاره به مشــکلاتی که نگهداری این حیوانات 
برای ســاکنان آپارتمان ها ایجاد می کنند، خواســتار تدوین 
 قانونــی بــرای جلوگیــری از نگهــداری از ایــن حیوانــات 

در آپارتمان هستند. 
احمد وحیدی، وزیر کشور درباره خلأ قوانین درباره نگهداری 
حیواناتــی مانند ســگ در آپارتمان گفت: مــا یک جاهایی 
قوانینی را داریم و مقرراتــی وجود دارد، ولی در برخی موارد 
 در قوانیــن مربوط بــه این موضوع کمبود داریــم و این باید 

تکمیل شود. 
وزیر کشــور تأکید کرد: چــون بعضاً ممکن اســت این گونه 
برداشــت شــود که تدوین قانون در این موضوع ممکن است 
یک آثار قضایی داشــته باشد، شاید اینگونه تلقی شود که این 
یک لایحه قضایی می خواهد که این را باید با دوستان در قوه 

قضاییه بحث کنیم. 
وحیدی یادآور شد: در برخی موارد درباره نگهداری حیواناتی 

مانند ســگ، از مقررات عمومی می شود اســتفاده کرد، مثلًا 
فرض کنید در خودرو اگر بنا باشد راننده را به خودش مشغول 
کند حتماً مثل اســتفاده از موبایل می تواند تخلف محســوب 

شود و باید با آن برخورد شود. 
وزیر کشور یادآور شد: نگهداری سگ در آپارتمان حتماً نباید 
برای دیگران مشــکلی ایجاد کند و اگر موجب ایجاد اشــکال 
شود یا از نظر بهداشتی مشکلی ایجاد کند، می توانیم با استناد 
به قوانین عمومی به موضوع رسیدگی کنیم؛ ولی به طور خاص 
در بعضی موارد در قانون کمبودهایی وجود دارد که باید قانون 

را تکمیل کنیم. 
  شکایت درباره نگهداری حیوانات در آپارتمان قابل پیگیری 

است
مســعود ستایشی سخنگوی قوه قضاییه نیز در خصوص ایجاد 
مزاحمت نگهداری ســگ ها در آپارتمان برای دیگر همسایه ها 
گفته بود که اگر نگهداری هــر حیوانی در آپارتمان منجر به 

تعرض به حقوق دیگران شود، در صورت شکایت قابل پیگیری 
حقوقی است. 

  نظر قانون درباره نگهداری حیوانات در قسمت های مشترک 
ساختمان

طبق قانون آپارتمان ها هم نگهداری حیوانات در قســمت های 
مشــترک ساختمان جرم اســت و می توان از مرتکب شکایت 
کیفــری کــرد. در تبصره مــاده ۳ آیین نامــه اجرایی قانون 
آپارتمان ها آمده اســت که نگهداری حیوانات در قسمت های 
مشــترک ســاختمان ممنوع اســت. منظور از قســمت های 
مشــترک آپارتمان، راه پله ها، پشــت بــام، راهروو ها، حیاط 
و پارکینگ اســت. هیــچ کس نمی تواند در یــک هیچ کدام 
از قســمت های مشــترک آپارتمان، هیچ گونــه حیوانی اعم 
از اهلــی یــا وحشــی نگــه دارد. بنابراین امکان شــکایت 
 بابــت نگهداری ســگ در قســمت های مشــترک آپارتمان 

وجود دارد. 

وزیرکشور:

 کمبودهای قانونی درباره نگهداری حیوانات را باید تکمیل کنیم

 مهر- حجت الاسلام محمدجعفر منتظری، رئیس دیوان عالی 
کشور در جلسه شورای معاونین، با تبریک ایام دهه کرامت و 
ولادیــت امام رضا )ع( به بیان حدیثی از آن حضرت پرداخت 
و گفــت: امام رضا )ع( می فرمایــد: رحمت خدا بر بنده ای که 
امــر مــا را زنده کند، دانش هــای ما را فرا گیــرد و به مردم 
 بیاموزد، اگر مردم، زیبایی های ســخنان ما را می دانستند، از 

ما پیروی می کردند. 
رئیس دیوان عالی کشــور در تشریح اهمیت این حدیث ادامه 
داد: بیــداری افــکار عمومی و دانشــجویان در غرب و اروپا و 
اعتراض آنها به جنایاتی که رژیم صهیونیستی علیه مردم غزه 
اعمال می کند؛ مصداق کوچکی از این حدیث است، اگر کلام 
حق به گوش مردم برســد فطرت بشــری بیدار می شود و به 

مسیر هدایت حرکت می کنند. 
  کاهش ساعت کاری با شعار سال هم خوانی ندارد

وی ضمــن انتقاد از مصوبه اخیر مجلس شــورای اســلامی 
در خصــوص کاهــش ســاعت کاری گفت: تصویــب چنین 
مصوبه ای از ســوی یــک مجلس انقلابی بعیــد بود و کاهش 
 ساعت کاری با شعار ســال »جهش تولید و مشارکت مردم« 

هم خوانی ندارد. 
منتظــری تصریح کرد: تعطیلی شــنبه با اســتدلال اینکه از 
نظــر اقتصادی دچار مشــکل هســتیم؛ اصلًا قابــل پذیرش 
نیســت، اکثریت قاطــع مردم در ایــران ارتبــاط اقتصادی 
 بــا خــارج از کشــور ندارنــد و در خصــوص آن اقلیــت 
می تــوان تدابیر خاص دیگری اندیشــید و درصــد اندکی از 

ادارات و بانک ها می توانند مشــکل اقتصادی تجار و کســانی 
کــه ارتباط بین المللی و اقتصادی با خارج از کشــور دارند را 
مرتفع کنند، لذا اینکه بخواهیم با تصویب این مصوبه اکثریت 
 را فــدای اقلیــت کنیم خلاف عقــل، منطــق، روش و رویه 

اسلاف ماست.
  پرونده های تولیدی و اقتصادی در نهایت سرعت و دقت 

مورد رسیدگی قرار گیرند
رئیس دیــوان عالی کشــور در بخش دیگری از ســخنانش 
بــا تأکید بر لــزوم توجه بــه پرونده های مرتبط بــا اقتصاد 
کشــور در جهت تحقق شــعار سال خاطرنشــان کرد: ارجاع 
پرونده هایی که مرتبط با مســائل تولیدی و اقتصادی است را 
 در اولویت قرار دهید و این دســت پرونده ها با نهایت سرعت 

و دقت مورد رسیدگی قرار گیرند. 
 منتظــری تصریــح کــرد: در پرونده هایــی کــه در هیئت 
عمومــی مطــرح می شــود اصــل خلاصه نویســی رعایــت 
شــود؛ گــزارش ارائــه شــده گویــا و اســتنادات خوب و 
 جامــع داشــته باشــد و در گــردش کار پرونــده از تکــرار 

پرهیز شود. 
رئیس دیوان عالی کشــور در این جلســه با اشاره به اهمیت 
مدیریــت درخواســت های اعاده دادرســی در شــعب گفت: 
ســوابق پرونده های اعاده دادرســی قبل از ارجاع پیوســت 
شــود. منتظری ضمن انتقاد از افزایــش پرونده های وارده به 
 دادگاه هــای تجدیدنظر بر لــزوم توجه بــه مؤلفه های اتقان

آرا تأکید کرد. 

رئیسدیوانعالیکشور:

تعطیل کردن شنبه از یک مجلس انقلابی بعید بود
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گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

گروه خبر-لیلا غضنفری
حجت الاســام ســید کاظم موســوی، رئیس 
کل دادگســتری اســتان فــارس در یکصــد و 
پنجاه و چهارمین جلســه علنی ششمین دوره 
شورای اسامی شهر شــیراز اظهار کرد: تعامل 
دادگســتری کل اســتان فارس با سازمان های 
 تابعه با شــورا و شــهرداری شــیراز یک تعامل 
بســیار خوب و منطقــی، ضابطه منــد و رو به 

پیشرفت است. 
وی با اشــاره به اینکه ارتباط با رئیس شــورا و 
شهرداری برقرار است و جلسات دو و چندجانبه 
با اعضا صورت می گیرد، افزود: انضباط شــهری 
بسیار خوب اســت و این انضباط روز به روز در 
حال تکمیل اســت و همه بایــد تاش کنیم تا 
شهر سرسبد کشور، کان شــهر شیراز از حیث 

زیست محیطی و پاکیزگی باشد. 
رئیس کل دادگســتری استان فارس با اشاره به 
فعالیت مراکز شــوق زندگــی در زمینه فعالیت 
جمــع آوری معتادین متجاهر، کــودکان کار، 
زنان بد پرســت و بی سرپرست، تصریح کرد: این 
مراکز با همکاری شــهرداری و شورای اسامی 
شهر شــیراز ایجاد شده اســت. حجت الاسام 
موســوی ادامه داد: در تدوین مصوباتی که شورا 
دارد، حمایــت قانونی خواهیم کرد و پرونده های 
 حقوقــی و کیفــری شــهرداری را خــارج از 
ضابطــه رســیدگی خواهیــم کرد تــا حقی از 

شهروندان ضایع نشود.
وی خاطرنشان کرد: انتظار داریم تدوین و تعریف 
مصوبات به سمت و سویی باشد که به حریم شهر 
شیراز و نقاط محروم این کان شهر و حریم شهر 
شیراز توجه بیشتری شــود و در این زمینه نیز 

دادگستری کل اســتان فارس آمادگی کامل به 
جهت همــکاری دارد. رئیس کل دادگســتری 
اســتان فارس همچنین اضافه کرد: در خصوص 
امور شهری همچون ساخت وسازها  سامان دهی 
ایــن انتظــار را داریم تا در شــهری که بیش از 
یک قرن شــهرداری دارد، ساخت وساز غیرمجاز 
نبایــد در آن صورت گیرد و بــا توجه به اینکه 
در کمیســیون مــاده ۱۰۰ ساخت وســازهای 
غیرمجاز تعیین تکلیف شــده است، انتظار است 
تا اقدامــات هرچه زودتر برای ســاختمان های 
ناایمن اجرا شــود. حجت الاسام موسوی اظهار 
کرد: سامان دهی ترافیک شهری یکی از انتظارات 
ما اســت و در این خصوص انتظار می رود تا در 
حــوزه حمل ونقل ایــن موضوع در دســتورکار 
 باشــد که توســعه خطــوط مترو و اســتفاده 
از اتوبوس های برقی مد نظر باشــد تا هوای پاک 

شیراز حفظ شود.

وی همچنیــن به موضــوع حفاظــت از باغات 
قصردشت تأکید ویژه داشت و ادامه داد: در دوره 
ای در کان شهر شیراز بالغ بر ۳ هزار هکتار باغ 
داشتیم و در حال حاضر این میزان به هزار هکتار 
رسیده است؛ اما در این دوره از شهرداری حتی به 
یک متر از باغات تعرض نشده است و شهرداری 
محکم ایســتادگی کرد. کمک به رفع معضات 
زیســت محیطی یکی دیگر از درخواســت های 
رئیس کل دادکستری اســتان فارس بود و وی 
تأکیــد کرد: با توجه به اینکه اقدامات بســیاری 
نسبت به رفع بوی نامتبوع اطراف رودخانه چنار 
راهدار صورت گرفته اســت، طی دو هفته آینده 

این معضل بزرگ رفع می شود. 
حجت الاسام موسوی افزود: کمک به راه اندازی 
میــدان میــوه و تره بــار مرکــزی، واحدهای 
تولیدی صنعتــی، فاضاب های شــهری، جزء 
برنامه هــای مدنظــر اســت که اعضای شــورا 

 باید به آن نظارت داشــته باشــند تا شهرداری 
 شــیراز نســبت به پیگیــری ایــن موضوعات

 اقدام کند. 
وی ادامــه داد: جمــع آوری معتادیــن متجاهر 
در ســطح شــهر بســیار چهره نازیبایی ایجاد 
کرده اســت و با توجه به جمع آوری که صورت 
گرفت، اما از ســایر شهرها به شیراز آمده اند. لذا 
شهرداری نسبت به این موضوع اقدامات لازم را 
در دســتورکار قرار دهد و شورای اسامی شهر 
شــیراز به این موضوع نظارت داشته باشد تا این 
معضل رفع شــود. رئیس کل دادگستری استان 
فارس تصریح کرد: انتظــار داریم توجه ویژه به 
امور فرهنگی و مذهبی مد نظر باشــد و باتوجه 
به جایگاه شــیراز به عنوان ســومین حرم اهل 
بیــت)ع( و بودجه ویژه ای که بــه امور فرهنگی 
شــهر اختصاص می یابد باید نــگاه ویژه به این 

حوزه داشت.
حجت الاســام موســوی همچنین تأکید کرد: 
بایــد به ســامان دهی امــور شــهری همچون 
معضــل ســد معبر کــه در برخی معابر شــهر 
 قابل قبول نیســت، اهتمام ویزه داشــت تا این 

معضل برطرف شود. 
وی اضافه کرد: دادســتان و معاونین دادســتان 
دادگســتری کل اســتان و ســازمان های تابعه 
آمادگی دارند تا در کمیســیون های شهر حاضر 
شوند تا در مواردی که نیاز است برای تسهیل در 
امور شهری کمک کنند. رئیس کل دادگستری 
اســتان فارس همچنین در این جلســه شــورا 
درخواست کرد که نسبت به سامان دهی مناطق 
اطراف حرم های مطهر حضرت شــاهچراغ )ع( و 
حضرت ســید عاءالدین حسین )ع( و علی بن 

حمزه )ع( اقدام شــود و دادگستری کل استان 
فارس این آمادگی را دارد تا در چارچوب مقررات 
و قانون کمک کند تا با تاشی که شورای ششم 
و شهرداری شیراز دارد، پیشبرد بهتر امور صورت 
گیرد. حجت الاسام موسوی همچنین از شهردار 
شــیراز و معاونیــن وی به جهــت برنامه ریزی 
 بســیار مناســب و مطلــوب برای کان شــهر 
شــیراز قدردانی کــرد که این شــهر هم اکنون 
 به عنوان یک شــهر آبرومند برای شــهروندان 

شده است.
وی در پایان تأکید کرد: در کمیســیون تطبیق، 
قضــات حاضــر هســتند و در مصوبــات باید 
دقت فراوانی بشــود. در این مراســم همچنین 
شــهردار شــیراز درگذشــت مدیر با تخصص 
و بــا تجربه مجموعــه مدیریت شــهری، رضا 
 مسعودی شــهردار منطقه پنج شیراز را تسلیت 
گفــت و اظهار کــرد: پیرو موضوعــات مطرح 
شــده همچون سامان دهی ســد معبر، ترافیک، 
محرومیت زدایــی، مســائل فرهنگــی اطــراف 
حرم های مطهر، معتادین متجاهر را مطرح کردند 
و به زودی گزارش عملکرد اقدامات صورت گرفته 
از ســوی مجموعه مدیریت شهری ارائه خواهد 
شــد. در ادامه این جلسه همچنین به مناسبت 
روز ۲۷ اردیبهشــت روز روابط عمومی از سوی 
شورای اسامی شهر شیراز و مجموعه شهرداری 
شــیراز با حضور شهردار شــیراز، رئیس شورای 
اسامی شــهر شیراز و سیزده عضو شورای شهر 
شیراز از کارکنان روابط عمومی شورای اسامی 
شــهر، شــهرداری مناطق یازده گانه و کارکنان 
روابط عمومی های سازمان ها و معاونت های تابعه 

شهرداری شیراز تقدیر به عمل آمد.

در جلسه این هفته شورای 
که  شــیراز  شهر  اسامی 
شــهردار  خانواده  میزبان 
منطقه پنج که هفته گذشته درگذشته است، بود؛ یک سالن 
مطالعه در خیابان شــهیدان فهیمی به نام این شهردار فقید 
نام گذاری شــد. همچنین ایراد فرمانداری شهرستان شیراز 
مبنی بر رفع ابهام از مصوبه درخصوص کمک هزینه شهرداری 
شــیراز جهت کرایه ســفر و هزینه ثبت نام پروژه دوچرخه و 
موتور برقی اشــتراکی در شهر شــیراز رفع و با اصاحات به 
تصویب رســید. به شهرداری شــیراز اجازه داده می شود از 
 دوچرخه و موتورســیکلت برقی به عنوان مشوق حمل ونقل 

پاک استفاده نماید. 
همچنیــن کرایه هــر دقیقه دوچرخه برقــی ۱5۰۰۰ ریال 
)۱5۰۰ تومان( و موتور برقــی ۲5۰۰۰ریال )۲5۰۰ تومان( 
جهت استفاده در ســال ۱4۰۳ معین می گردد. شهرداری از 
کرایه بند دو این مصوبه مبلغ ۰۰۰ /۱۰ ریال )۱۰۰۰ تومان( 

به ازای هر دقیقه از سفر با دوچرخه و موتور برقی را به عنوان 
کمک هزینه سفر شــهروندان و همچنین مبلغ ۰۰۰ /5۰۰ /۱ 
ریــال )۰۰۰ /۱5۰ تومان( را به عنــوان کمک هزینه ثبت نام 
اولیه ســفر شهروندان به جهت اســتقبال از حمل ونقل پاک 

کان شهر شیراز پرداخت نماید.
تبصره۱)اصاحــی(: شــهرداری می تواند در ابتــدای پروژه 
به منظور اســتقبال ســرمایه گذاران در این پــروژه حداکثر 
تــا هزینه یــک میلیون ســفر )میانگین ۱5 دقیقــه( را به 
 صورت پیش خریــد با دریافت ضمانت نامــه بانکی به همان 

مبلغ پرداخت نماید. 
تبصره۲: کرایه سفر و کمک هزینه شهرداری برای کرایه سفر 
ســالیانه با توجه به نظریه کارشناســی و به میزان نرخ تورم 

اعامی از سوی بانک مرکزی افزایش می یابد.
 تبصــره۳: مــوارد مربــوط بــه اســتاندارد دوچرخــه و 
 موتورهــای برقــی و همچنین بیمــه بهره بــرداران و الزام 

داشتن گواهینامه بهره برداران در قرارداد پیش بینی گردد.

 تبصــره 4: دسترســی بــه اطاعات ســفر بهره بــرداران 
دوچرخــه و موتور برقــی در طول مدت قــرارداد به صورت 
 شــفاف جهت شهرداری مقدور باشــد. تبصره 5: کلیه اسناد 
مالی و معاماتی و بسته های سرمایه گذاری این موضوع باید 
 بر اســاس آیین نامه مالی و معاماتی شــهرداری شــیراز ت

نظیم گردد.
تبصــره 6: شــهرداری شــیراز مکلــف اســت حداکثــر 
 ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ ابــاغ مصوبــه، متن 
قرارداد و شــرایط اختصاصــی پیمان مربوطــه را به اطاع 
کمیســیون حمل ونقل و ترافیک و عمران شورا برساند. دیگر 
دســتور کار شــورا مبنی طرح دوفوریتی جمعــی از اعضای 
شــورا درخصوص مساعدت به تیم فجر شــهید سپاسی، با 
حضور۱۳ نفر اعضای شــورا بررســی و مســتند به ماده 8۰ 
قانون تشکیات، وظایف و انتخابات شوراهای اسامی کشور 
و انتخاب شــهرداران مصوب ۱۳۷5/۳/۱ و اصاحات بعدی 
آن، ضمــن تصویب دوفوریت طرح مذکور، به شــرح زیر به 

تصویب رســید: شهرداری شیراز مکلف است جمعاً 4۰ سکه 
تمام بهــار آزادی به بازیکنان و کادر فنی تیم فجر شــهید 
سپاسی شــیراز مشــروط به صعود به لیگ برتر اهدا نماید. 
دیگر دســتورکار شورای مبنی بر لایحه دوفوریتی شهرداری 
شــیراز، درخصــوص بهای خدمــات بهره بــرداری از معابر 
توسط شــرکت های مســافربری اینترنتی، اصاحات بعدی 
آن، ضمــن تصویب دوفوریت لایحه مذکور به شــرح زیر به 
تصویب رسید: به شهرداری شیراز اجازه داده می شود ضمن 
عقد قرارداد با شــرکت های ارائه دهنــده خدمات جابجایی 
هوشمند مسافر نسبت به اخذ ۱% )یک درصد( از هزینه های 
 ســفر ارائه شده توســط شــرکت های مزبور به عنوان بهای 
خدمات بهره برداری از معابر توســط شرکت های مسافربری 

اینترنتی اقدام نماید.

رئیس کل دادگستری استان فارس:

در دوره فعلی شهرداری حتی به یک متر از باغات تعرض نشده است 
 تعامل دادگستری با شورا و شهرداری شیراز تعاملی ضابطه مند و رو به پیشرفت

در شورای اسلامی شهر شیراز مصوب شد؛

دریافت بهای خدمات از شرکت های اینترنتی حمل و نقل مسافر

مدیر عامل آبفا شیراز: 
انشعاب گیری لوله ۸۰۰ میلی متر از مخزن

 معالی آباد با موفقیت انجام شد 
 بهمــن بهروزی، رئیس هیئت مدیره و مدیر عامل شــرکت آب و فاضاب 
شــیراز با تأکید بر این مطلب که انشــعاب گیری با قطر بالا ریسک بسیار 
زیادی دارد، گفت: عملیات انشــعاب گیری بــا لوله قطر 8۰۰ میلی متر از 
مخزن معالی آباد، برای اولین بار در اســتان فارس در جهت تکمیل رینگ 

مخازن و آب رسانی به جنوب شهر انجام شد.
بهروزی افزود: با این انشــعاب گیری از مخــزن، ۹5۰ لیتر در ثانیه آب به 
سمت جنوب شهر هدایت می شود. این مسئول تصریح کرد: زمان اجرای 
این پروژه حداقل هفت روز تخمین زده شــده بود، اما با توجه به این که 
برای اجرای این طرح مجبور به قطع خط دوم درودزن نیز بودیم و منجر 
بــه بحران کم آبی در مناطق جنوبی می شــد، با تــاش جهادی در پنج 

شبانه روز به سرانجام رسید.
وی ابراز داشــت: این انشــعاب گیری به صورت کر گیری از دیواره مخزن 
و آب بندی اطراف لولــه از داخل و خارج و با اجرای صفحه آب بند، دیوار 

مضاعف و نیز تمهیدات ویژه با موفقیت کامل تحقق یافت.

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان امام )ره( در فارس خبر داد: 
توزیع ۵۰ بسته لبخند مادری

 بین خانواده های دارای فرزند سوم
 حسین پورنورعلی، مدیرکل ستاد اجرایی فرمان امام )ره( در استان فارس 
بر ضرورت دغدغه مندی و فرهنگ سازی تمام مردم و مسئولان نسبت به 
موضوع جمعیت و خانواده تأکید کرد و افزود: با احساس مسئولیت در این 
خصوص امید اســت که بتوانیم وظایف خود را در راستای جوانی جمعیت 

و پیشگیری از بحران سالمندی، به انجام برسانیم.
مدیرکل ســتاد اجرایی فرمان امام )ره( در استان فارس همچنین گفت: 
رسانه ها، مراکز فرهنگی و دانشگاهی و اساتید حوزه جمعیت و خانواده باید 
در این زمینه نقش بیشــتری ایفا کرده و زوج های جوان را به فرزندآوری 
ترغیب کنند. پورنورعلی در تشریح برنامه هفته جمعیت معاونت اجتماعی 
ســتاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( با همکاری گروه های مردمی  فعال 
در حوزه جمعیت، گفت: ۲۳ هزار عدد پوشــک بین 5۰۰ خانواده نیازمند 
بــا همکاری )کمیته امداد، بهزیســتی، مرکز خدمــات حوزه های علمیه، 

دانشگاه علوم پزشکی( تهیه و توزیع شد.
وی همچنین از برگزاری نمایشــگاه با محوریت حرم مطهر حضرت احمد 
بن موسی الکاظم با همکاری گروه های مردمی  - تخصصی حوزه جمعیت، 
طراحی ۲۰ پوســتر نمایشــگاهی با همکاری مؤسسه جوانان انتصار حق، 
تولید سرود با همکاری مجموعه تربیتی مه نا، خدمات مشاوره از تاریخ ۳۱ 
اردیبهشــت لغایت ۱خرداد در حرم حضرت احمد بن موسی با همکاری 
مجمع فعالان صیانت از جمعیت اســتان فارس، معرفی فیلم های اثر گذار 
در حــوزه جمعیت در قالــب دو کلیپ پنج دقیقه ای بــا همکاری گروه 

رسانه ای شهید آوینی خبر داد.
پورنورعلــی همچنین ادامه داد: برگزاری مســابقه کتــاب خوانی )کتاب 
داســتانی روایت های مســتند از مواجهه با موضوع سقط جنین عمدی(، 
برپایی غرفه نقاشــی کودک با موضوع خانواده از تاریخ ۳۱ اردیبهشــت 
لغایت ۱ خرداد در حرم مطهر حضرت احمد بن موسی الکاظم با همکاری 
قرارگاه فرهنگی عمار و توزیع 5۰ بسته لبخند مادری و 5۰ بسته پوشک 
پارچه ای بین خانواده های دارای فرزند ســوم از دیگر برنامه های معاونت 

اجتماعی این ستاد است.

مدیرعامل شهرک های صنعتی فارس خبر داد:
كمک به راه اندازي طرح هاي صنعتي در راستاي 

تحقق جهش تولید
سید مســعود عظیمي، مدیرعامل شــهرک های صنعتی استان فارس از 
برگزاري مســتمر جلســات کمیته پایش طرح هاي راکــد باهدف تعیین 

تکلیف و شتاب بخشي به احداث و بهره برداري از طرح ها خبر داد.
وي با بیان اینکه در جلســات کمیته پایش، طرح هاي نیمه تمام صنعتی 
غیر فعال مورد بررسي و عارضه یابی قرار مي گیرد، گفت: هدف از برگزاري 
جلســات، کمک به راه اندازي طرح هاي صنعتي در راستاي تحقق جهش 
تولید اســت و این شــرکت از تمامي  ظرفیت هاي قانونــي براي کمک و 
حمایت از سرمایه گذاراني که موفق به اجرا و تکمیل طرح خود نشده اند و 

قصد ادامه کار را دارند، استفاده مي کند.
مدیرعامل شــهرک های صنعتی استان فارس با بیان اینکه این طرح هاي 
راکد با سرمایه گذاري بخش خصوصي در مراحل مختلف ساخت وساز قرار 
دارد، بر ضرورت حمایت از سرمایه گذاری های صورت گرفته در شهرک ها 
و نواحی صنعتی تأکید کرد وگفت: برنامه ریزی برای فعال سازی طرح های 
صنعتی که در مرحله ساخت و ســاز و یا نصب ماشین آلات متوقف شده اند 
را در اولویت قرارداده ایم. عظیمي  با بیان اینکه از ابتداي امسال تاکنون ۲ 
جلسه کارگروه تعیین تکلیف طرح های راکد در قالب کمیته پایش برگزار 
شــده اســت، افزود: در این کمیته تعداد 5۰ طرح راکد در شــهرک ها و 
نواحی صنعتی استان مورد بررسی قرار گرفت. وي افزود: در سال گذشته 
نیــز ۲۲۷ طــرح در کمیته پایش طرح هاي راکد مورد بررســي و تعیین 
تکلیف قرارگرفت. مدیرعامل شــهرک های صنعتی اســتان فارس با بیان 
اینکه همه طرح های غیرفعال در شــهرک ها و نواحی صنعتی استان مورد 
بررســی و پایش قرار مي گیرند، گفت: در این جلسات در خصوص اعطاي 
مهلت به واحدهاي راکدي که داراي شرایط باشند تصمیم گیري مي شود.

جشنواره »سروسرخ« برگزار می شود
فراخوان مســابقه ســرو ســرخ با هدف زنده نگه داشــتن یــاد و خاطره 
شــهدای امدادگر دفــاع مقــدس و مقاومت و فعال ســازی ظرفیت های 
ملــی برای پاسداشــت فرهنــگ ایثار و شــهادت و خدمــات داوطلبانه 
منتشر شــد. این جشنواره در موضوعات شــهدا و امدادگران پیشکسوت 
دفــاع مقدس، نقــش جمعیت هال احمــر در دوران دفاع مقدس و پس 
از آن، شــهدای امدادگر مقاومت، نقش امدادگــران در جبهه، رفتارهای 
نوع دوســتانه و بشردوســتانه در زندگــی، جلوه های ایثــار، نیکوکاری و 
انسان دوســتی پذیرای آثار عاقه مندان به شرکت در این جشنواره است. 
عاقه مندان جهت کســب اطاعات بیشــتر به پایگاه اطاع رسانی کنگره 
 بین المللــی ۲5۰۰ شــهید امدادگر دفــاع مقدس و مقاومت به نشــانی

 https://shohadayemdadgar.ir مراجعه کنند.

فرمانده سپاه فجر فارس: 
تبلیغات منطقی و اثرگذار برای شهدا داشته باشیم

ســردار یدا... بوعلی، فرمانده ســپاه فجر اســتان فارس در جلسه شورای 
سیاســت گذاری کنگــره ۱5 هزار شــهید اســتان فارس با بیــان اینکه 
کمیته های این شــورا بســیار فعال و هماهنگ در حــال انجام تمهیدات 
لازم هســتند، گفت: جلسات شورای سیاســت گذاری بر اساس مطالبات 
مقام معظم رهبری را اجرا می شــود و نتیجه کارهای کمیته ها هم باید در 

راستای فرمایشات ایشان باشد.
بوعلــی با تأکید بر اینکــه تبلیغات اثرگذار و منطقی باید در دســتورکار 
باشــد، گفت: بهره گیری مجدانه از ظرفیت هنــری، توجه ویژه خاص به 
نوجــوان و جوانان، پرداختن به موضــوع جانبازان، ثبت و ضبط خاطرات 
آن ها، پرهیز از اغراق و درشــت نمایی، پرهیــز از آمارگرایی، پرداختن به 
نقش و خانواده شهدا و ایجاد بسترهای مطالبه گری در جریان این کنگره 
پانزده هزار شــهید، از جمله چیزهایی هستند که کمیته ها باید آنها را در 
دســتور کار خود قرار دهند.  فرمانده سپاه فجر فارس ادامه داد: پرهیز از 
تشریفات و ظاهرگرایی، تاش جهت اثرگرایی بیشتر بر مخاطب، پرداختن 
به ناگفته های دفاع مقدس، پرداختن به سبک زندگی شهدا و خانواده های  
ایشان در دستورکار کمیته های کنگره ۱5 هزار شهید استان فارس باشد.

محمدهادی ایمانیه، اســتاندار فارس با حضور در مرکز 
ســامد؛ سامانه ارتباط الکترونیکی دولت با مردم، تلفنی 
با مردم گفت وگو و نســبت به شنیدن مشکات ایشان 

اقدام کرد.
در ایــن حضــور یک ســاعته، اســتاندار فــارس بــا 
تعــدادی از هــم اســتانی های به گفت وگــو پرداخت 
 کــه از مهم ترین مشــکات آنــان می توان بــه تأمین 
مســکن، ایجاد اشــتغال و مباحث فرهنگی در ســطح 

شهرستان ها یاد کرد.
اســتاندار فــارس بــرای هــر یــک از مــوارد مطرح 
 شــده از جانب مردم دســتوراتی را صادر و مرکز ارتباط مردمی  را موظف به پیگیری امور ایشــان، تا تحقق کامل 

دستورات کرد.
 بررسی ارتباط صنایع و دانشگاه ها با تمركز بر بهره گیری از قوانین جهش تولید دانش بنیان

ایمانیه همچنین در جلســه بررســی ارتباط صنایع و دانشــگاه با تمرکز بر بهره گیری از قوانین جهش تولید دانش 
بنیان که با حضور صالحی، معاون پژوهش وزارت علوم، تحقیقات و فناوری برگزار شــد، بر ضرورت توجه سازمان ها 
به موضوع تحقیق و توســعه تأکید کرد و گفت: اســتانداری فارس به صورت همه جانبه در اجرای این قانون در کنار 
صنایع و دانشــگاه های اســتان حضور دارد و با توجه به اهمیت مشارکت ســازمان ها و صنایع، سازمان امور مالیاتی 
و دیگــر نهادها باید مشــوق هایی برای صنایع فعال در زمینه اجرای این قانون در نظــر بگیرند؛ در ارتباط با صنایع 

غیرفعال در این زمینه باید تدابیری اتخاذ کرد.
استاندار فارس ضمن ابراز خرسندی در خصوص پیگیری های انجام شده از جانب اداره کل امور مالیاتی استان فارس 
در این زمینه، افزود: باید کارگروهی هفتگی و متشکل از نمایندگان دانشگاه شیراز، سازمان صنعت، معدن و تجارت، 
اتاق بازرگانی، شرکت شهرک های صنعتی و سازمان امور مالیاتی استان تشکیل و هم افزایی های بیشتری برای تحقق 

این موضوع صورت پذیرد.
نماینده عالی دولت در فارس تصریح کرد: باید دفتر ایجاد ظرفیت در دانشــگاه شــیراز به منظور بازاریابی ظرفیت 
ایجاد و براساس قانون جهش تولید دانش بنیان، ضمن بررسی نیازسنجی ها، رفع نیازها نیز در دستورکار قرار گیرد.

در این جلسه به توضیح و تبیین مواد ۱۱ و ۱۳ قانون جهش تولید دانش بنیان پرداخته شد.

آیــت ا... لطــف ا... دژکام، نماینــده ولی فقیه در اســتان فارس و 
امام جمعه شیراز در جلسه شورای سیاست گذاری کنگره ۱5 هزار 
شهید اســتان فارس با بیان اینکه عمق کارهای کمیته ها با ارائه 
گزارش مشــخص نخواهد شد، به مراسم یادواره شهدای فرهنگی 
استان اشــاره کرد و گفت:  مراسمی  که هفته گذشته برگزار شد، 
خود یک کنگره محســوب می شــد. کارهای پاکیزه و ســنگینی 

صورت گرفت که مورد تأیید وزیر آموزش و پرورش هم بود.
وی افزود: در راستای برگزاری کنگره شهدا، فرهنگ سازی خوبی 
در حال شــکل گیری اســت و هر چه به افق کنگره هم نزدیک تر 
می شــویم، برنامه ها چه از لحاظ کیفی و چــه کمی، بهتر پیش 

می رود.
 پرداختن به نقش پزشکان و اصناف در جنگ تحمیلی

نماینده ولی فقیه در اســتان فارس با بیان اینکه تاش های خوبی 
برای پرداختن به سیره شهدا در حال انجام است، گفت: در فضای 
مجازی با راه انــدازی پویش های مختلف، چــاپ کتاب و عکس، 
برگزاری جشنواره های علمی، فرهنگی و هنری، تاش شده است 
که در راســتای فرمایش مقام معظم رهبری، تولیدات رسانه ای به 

تعداد مطلوبی انجام شود.
آیت ا... دژکام همچنین خواســتار پرداختن به نقش پزشــکان و 
اصناف در جنگ تحمیلی شــد و گفت: به طور کلی ســعی شده 
اســت تا از بدنه اجتماعی و از هر قشری در این یادواره ها درگیر 
باشــند. امام جمعه شــیراز یکی از مهم ترین مسائل و چالش های 
برگزاری کنگره را تأمین هزینه های برگزاری دانست و گفت: شوق 
کار برای کمیته های مختلف ایجاد شــده اســت، اما نیاز است که 
با همکاری استانداری و ارگان های ذی ربط، کمک های مالی مورد 

نیاز هم انجام شود تا دلگرمی  لازم ایجاد شود.
نباید به كارهای عاطفی محدود شویم

وی بــا تأکید بر اینکه هر چه برای شــهدا کار کنیم، باز هم جای 
کار وجود دارد و نتیجه آن عاید خود ما می شــود، گفت: حیثیت 
کارهای پژوهشــی و علمی  در خصوص عظمت کار شــهدا نباید 
دست کم گرفته شــود. مردم ما حماســه بزرگی آفریده اند که از 
جنبه های پژوهشــی و اجتماعی، جای بحث بســیار دارد. نباید 
بــه کارهــای عاطفی محدود شــویم و باید از پژوهشــگران این 
قدردانی و حمایت کنیم. نماینــده ولی فقیه یکی از اهداف اصلی 
را »حماســه پردازی« عنوان کرد و گفت: قاعدتا یک بحث فلسفی 
عمیق، ارتباط حماســه با عرفان اســت که مخصوصــاً در حوزه 

کارهای هنری، باید این نوع روایتگری مدنظر قرار گیرد.
آیت ا... دژکام در پایان گفت: باید روی مضمون ها و محتواها دقت 
زیادی شود، چون نمی خواهیم خدای ناکرده نسلی افسرده تحویل 
جامعه دهیم. می خواهیم یک نســل پای کار و جهادی در مسئله 

ترویج فرهنگ ایثار و شهادت ایجاد کنیم.

نخستین نشســت علمی  دبیرخانه شــیراز، پایتخت محیط 
زیستی آسیا با موضوع »آمایش سرزمین، شیراز شهر تاب آور« 
با حضور جمعی از مدیران و کارشناسان دستگاه های مربوطه، 
اســاتید دانشگاه و رئیس کمیسیون سامت، محیط زیست و 

خدمات شهری شورای اسامی  شهر شیراز برگزار شد. 
این سلسه نشست ها در راستای انتخاب شیراز توسط مجمع 
شــهرداران آســیایی به عنوان پایتخت محیط زیست آسیا 
در ســال ۲۰۲4، با موضوعات محیط زیســتی و با تأکید بر 
چالش های محیط زیست شیراز برگزار می شود و در پایان به 

کنگره بین المللی در ۲۰ آذر ۱4۰۳ ختم خواهد شد.
مســعود زارعی، رئیس کمیسیون ســامت، محیط زیست و 
خدمات شهری شورای اسامی  شــهر شیراز در این نشست 

عنوان کرد: انتخاب شــهر شــیراز به عنوان پایتخت محیط 
زیســتی آسیا بی تردید بر اساس شــاخص هایی بوده که باید 
از این داشــته ها به عنوان فرصتــی در زمینه بهبود وضعیت 

زیست محیطی در شیراز استفاده کنیم.
زارعی با اشــاره به اینکه تاکنون چند جلســه در کمیسیون 
ســامت، محیط زیست و خدمات شــهری برگزار و بر لزوم 
برنامه ریزی مشــخص و مدون در یک ســال پیش رو تأکید 
شــده است، افزود: این برنامه ریزی باید به گونه ای انجام شود 
که جایگاه کنونی شــیراز به عنوان پایتخت زیســت محیطی 
آســیایی را تعیین نموده و اینکه چه اقداماتی باید انجام شود 
و در نتیجــه به چه جایگاهی قرار اســت دســت پیدا کنیم، 

ختم گردد.

 زارعــی با تأکیــد بر اینکه موضوع پایتختی محیط زیســت 
شیراز باید به دانشگاه برده شود، خاطرنشان کرد: موضوعات 
مربوطه باید به عنوان جزئی از تکالیف و تحقیقات دانشجویی 
مطرح باشد و نتایجی تأیید شده ای که از این تحقیقات علمی 

 به دست می آید به مرحله اجرا برسد.
رئیس کمیسیون خدمات شــهری شورای شهر شیراز تأکید 
کرد: آموزش مســئولیت پذیری در حوزه محیط زیســت را 
باید از دانشــجویان و حتی دانش آموزان مان شــروع کنیم. 
زارعی اظهار کرد: فرصت پایتختی محیط زیســتی شــیراز و 
برگزاری این جلســات علمی  باید منجر به تنظیم سه سند با 
 موضوعات آنچه شیراز باید باشد، آنچه هست و مسیر رسیدن 
به هدف باشــد. در این جلســه همچنین ســعید معصومی، 

 مدیرکل نظارت بر خدمات شــهری شــهرداری شــیراز به 
اهمیت مسائل محیط زیســتی و لزوم همکاری دستگاه ها با 
شهرداری در جهت رفع مشکات موجود اشاره و تأکید کرد: 
مسائل محیط زیستی موضوعی است که با همه ابعاد زندگی 
شــهروندان در ارتباط بوده و نیازمنــد هم افزایی و همکاری 

مردم و مسئولین برای رفع چالش های موجود است. 
مهیار اردشــیری، اســتاد دانشــکده هنر و معماری دانشگاه 
شیراز نیز ســخنان خود در این نشست را با موضوع آمایش 

سرزمین ارائه و در این زمینه با حاضرین رایزنی کرد. 

 نماینده ولی فقیه در استان فارس و امام جمعه شیراز: 

 به پژوهش و حماسه پردازی درباره شهدا نیاز داریم
 استاندار فارس تأکید کرد: 

 ضرورت توجه سازمان ها به تحقیق و توسعه

رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای اسلامی  شهر شیراز:

موضوع پایتختی محیط زیست شیراز باید به دانشگاه برده شود

تی
حیا
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آسیایغربی

ایالاتمتحده

استادروابطبینالملل:
اسرائیلبازندهبزرگوایرانبرندهاست

تسنیم-جان مرشایمر، اســتاد روابط بین الملل در جلسه ای که 
در مرکز مطالعات مستقل )CIS( اســترالیا در خصوص تحولات 
خاورمیانه )غرب آســیا( برگزار شــد درباره وضعیت غزه و اینکه 
چــرا رژیم صهیونیســتی و آمریکا در تقابل با ایران در منطقه شکســت خورده اند 

سخنرانی کرد.
مرشایمر در ابتدا با اشاره به تحولات منطقه بیان می کند که در تقابل ایران و رژیم 
صهیونیســتی و هم چنین تقابل ایران و آمریکا در منطقه، اسرائیل و ایالات متحده 
بازنده هستند. وی گفت: اسرائیل بازنده بزرگ است. اسرائیل امروز به صورت جدی 

در دردسر عمیق است و امید کمی به خروج از این شرایط دارد.
مرشایمر هم چنین در ادامه بیان می کند: معتقدم که آمریکا هم بازنده است اما نه 

به اندازه  ای که اسرائیل باخته و ایران برنده شده است.
این اســتاد روابط بین الملل در بخشــی از سخنرانی خود با اشــاره به تقابل رژیم 
صهیونیستی و آمریکا با ایران اظهار داشت: »تا یکم آوریل )حمله رژیم صهیونیستی 
به کنســولگری ایران در سوریه( جنگ بین ایران و اسرائیل و ایران و آمریکا جنگ 
در ســایه بود. این خیلی مهم اســت کــه بفهمیم ما جنگ را نمی خواســتیم. ما 
نمی خواســتیم ببینیم که ایران و اسرائیل به سمت جنگ رو در رو پیش می روند. 
ایرانی ها هم تشدید تنش را نمی خواســتند. تنها کسی که خواستار تشدید اوضاع 
بود، اســرائیل بود.« وی در ادامه با بیان اینکه اسرائیل تمام تلاشش را برای ورود 
آمریکا به جنگ با ایران کرد، گفت: »آنچه که در اول آوریل اتفاق افتاد این اســت 
که اســرائیل سفارت ایران در دمشــق را هدف قرار داد... ایران نیز تأکید کرد که 

تلافی خواهد کرد. آمریکا از این اقدام اسرائیل عصبانی شد.«
مرشــایمر با اشــاره به عملیات وعده صادق و تلافی و پاسخ ایران و هدف قرار دادن 
مراکز نظامی رژیم صهیونیســتی در 14 آوریل و هم چنین عدم پاســخ متناسب از 
سوی رژیم اسرائیل به ایران بیان کرد که در اینجا رژیم صهیونیستی بزرگترین بازنده 
بود. وی در خصوص دلایل خود برای بازنده دانســتن رژیم صهیونیستی گفت: »اول، 
اسرائیلی ها در حالی که در 2005 باتلاق غزه را ترک کردند، مجدد در همان باتلاق 
گیــر افتادند. هیچ راه خروجی ندارند و هیچ راه حلی هم برای این مشــکل ندارند... 
آن ها غزه را غیرقابل زندگی کردند و فلسطینی ها حاضر به خروج نیستند... آن ها در 
یک دردسر عمیقی افتادند.« وی افزود:»دوم، اسرائیلی ها معتقد بودند که بازدارندگی 
آن ها بســتگی به تشدید تسلط دارد. به این معنی که وقتی کسی به من ضربه ای زد 
من شدیدتر از او ضربه خواهم زد... اما اکنون خیلی واضح است که اسرائیل تسلط بر 
تنش با حزب ا... و ایران ندارد... آن ها نمی توانند درگیری با حزب ا... را متوقف کنند.«

آسیایغربی

فرماندهارشدصهیونیست:
تلآویوبهاهدافجنگنخواهدرسید

ایرنا-به نقل از روزنامه صهیونیســتی معاریو، »گادی شــامنی« 
فرمانده پیشین لشکر نوار غزه در ارتش رژیم صهیونیستی تصریح 
کرد: ارتش اسرائیل در نوار غزه سردرگم شده و واضح است که به 

اهداف اعلام شده خود در این منطقه نخواهیم رسید.
وی تأکید کرد: کابینه بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر ما را محکوم به سردرگمی طی 

چند سال، انزوا و خسارت های سنگین اقتصادی کرده است.
این فرمانده ارشــد صهیونیســت افزود: خطرناک ترین مســئله فرسایش جایگاه 
اســرائیل اســت که تا قبل از هفتم اکتبر گذشــته )15مهر 1042 و آغاز عملیات 
طوفان الاقصی( یک قدرت منطقه ای بود. وی خاطرنشــان کرد: فشــارهای نظامی 
کمک می کند تا به توافق برســیم و باید هر فرصتی را غنیمت شــمرد؛ حتی اگر 
منجر به توقف جنگ در نوار غزه شود. این فرمانده صهیونیست اذعان کرد: حماس 

با وجود متحمل شدن خسارت، از نظر نظامی از بین نخواهد رفت.
فشــارها در سطح سیاسی و نظامی بر کابینه ارتش رژیم صهیونیستی در پی درجا 
زدن در جنگ علیه نوار غزه و ناتوانی در آزاد کردن اســیران صهیونیســت افزایش 
یافته است. »یائیر لاپید« رهبر مخالفان کابینه رژیم صهیونیستی شنبه شب گفت: 

ما باید به کابینه نتانیاهو پایان دهیم و از شر آن خلاص شویم.

سخنگویکرملین:
مقدماتسفر»پوتین«بهکرهشمالیدرجریاناست

ایسنا- دیمیتری پســکوف، ســخنگوی کرملین گفت: مقدمات سفر 
ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روســیه به کره شــمالی در جریان است. 

تدارکات برای این دیدار با سرعت پیش می رود.
پسکوف گفت که دیدار روز شنبه پوتین با الکساندر کوزلوف، وزیر منابع 
طبیعی و محیط زیست، که ریاســت کمیسیون بین دولتی همکاری با 

کره شمالی را بر عهده دارد، ارتباطی با آمادگی های این سفر نداشت.
کیم جونگ اون، رهبر کره شــمالی، در ماه سپتامبر در سفرش به روسیه 
از پوتین برای دیدار از کشورش دعوت کرد. پیش از این گزارش شده بود 

که دو کشور برای تعیین زمان سفر پوتین تلاش خواهند کرد.

صدراعظمآلمان:
باوجودصدهاهزارپناهنده،فکرحملهبهرفح

کاملًاغیرمسئولانهاست

فارس- اولاف شولتز، صدراعظم آلمان درباره هرگونه عملیات نظامی همه 
جانبه در رفح هشــدار داد. براساس گزارش تاس، صدراعظم آلمان در عین 
حال خواســتار افزایش کمک ها به فلسطینی ها در نوار غزه شد. وی افزود: 
مــا همگی در آلمان، در اتحادیه اروپا و هم چنین دولت آمریکا متفق القول 
هســتیم؛ فکر حمله به رفح که میلیون ها پناهنده در آنجا بدون هیچ گونه 
حمایتی هستند کاملًا غیرمسئولانه است. صدراعظم آلمان در ادامه تأکید 
کرد که کمک های بشردوســتانه کافی باید به غزه منتقل شــود. براساس 
گزارش خبرگزرای آلمان، ســخنرانی وی که در کارلســروهه و در مقابل 
جمعیت مخالف جنگ غزه انجام شــد مورد استقبال معترضان قرار گرفت. 
اولاف شــولتز در ادامه با اشاره به انتقال کم کمک های بشردوستانه به غزه 
خطاب به مقامات اسرائیل گفت، 500 کامیون در روز کم است. هرکسی که 
جنگ می کند مسئولیت غیرنظامیان و قربانیان جنگ را برعهده دارد. طی 
روزهای اخیر اختلافات اعضای ارشد کابینه جنگ رژیم صهیونیستی درباره 
جنگ در غزه به شدت بالا گرفته است و یک عضو کابینه بنیامین نتانیاهو 
خواستار منحل کردن کابینه جنگی این رژیم شد. وزیر امنیت داخلی رژیم 
صهیونیســتی در رد ضرب الاجل گانتز به نخست وزیر این رژیم، از نتانیاهو 
خواست که کابینه جنگ را منحل و گانتز و وزیر جنگ کنونی را اخراج کند. 

آمریکاازرژیمصهیونیستیمیخواهدقطررابرای
میانجیگریبازگرداند

باشــگاهخبرنگاران-روزنامه یدیعوت آحارونوت اعلام کرد ســفر 
جیک ســالیوان، مشــاور امنیت ملی کاخ ســفید به اراضی اشغالی روز 
گذشــته شاهد بحث و بررسی پرونده های زیادی از جمله موضوع توقف 
مذاکرات مبادله اســرا بود. بر اساس گزارش سما الاخباریه، این روزنامه 
صهیونیســتی توضیح داد که ســالیوان از اشغالگران خواهد خواست که 
قطــر را به عنوان بازیگر اصلی در این مذاکرات پس از انتقال مرکز ثقل 
به قاهره بازگردانند. وی خاطرنشــان کرد که انتظار می رود سالیوان به 
صهیونیست ها اصرار کند تا انتقال وجوه مالیاتی به تشکیلات خودگردان 
فلسطین را به تعویق نیندازند، اقدامی که رژیم صهیونیستی در اعتراض 
به صدور حکم بازداشــت در دادگاه کیفری بین المللی در لاهه به دلیل 

افزایش سطح تشدید تنش انجام داد.

نخستوزیرمالزی:

آمریکاهیچمدرکیبرایادعایشدربارههمکاریماباایرانندارد
ایسنا- انور ابراهیم، نخست وزیر مالزی گفت: 
هیچ مدرکی برای اثبات ادعای آمریکا مبنی بر 
اینکه ارائه دهندگان خدمات مستقر در مالزی 
به ایران امکان انتقال نفت را می دهند، وجود 

ندارد.
نخســت وزیر مالزی در گفت وگو بــا الجزیره 
گفت: واشــنگتن برای سوء ظن خود مبنی بر 
دست داشتن شــرکت های مالزیایی در انتقال 
کشــتی به کشــتی در آب هــای بین المللی 

مدرکی ارائه نکرده است.
وی هم چنین گفت که مالــزی با تحریم های 
یک جانبه آمریکا علیه چهار شــرکت مالزیایی 

در ماه دسامبر مخالف است، زیرا تحریم ها تنها می تواند 
توسط سازمان ملل تصمیم گیری شود.

او گفت: اگر آنها شواهدی داشــته باشند، البته ما باید 
شــرکت ها را متوقف کنیم زیرا می خواهیم بخشــی از 

جامعه بین المللی باشیم و قوانین اساسی را بپذیریم.
انور گفت که هیچ اقدام متقابلی از سوی مالزی در مورد 
تحریم هــای آمریکا صورت نمی گیــرد و ما به تعامل با 
آمریکایی هــا ادامه می دهیم. ما به آنهــا می گوییم اگر 
شــرکت ها قوانین بین المللی یا تصمیمات سازمان ملل 

را نقض نکنند، باید از حقوق آنها دفاع کنیم.
او گفــت: »نمی توان به عنوان یک دوســت وفادار برای 

مدت طولانی برای کشورهای کوچک تر قلدری کرد.«
طبــق گزارش های ادعایی، چهار شــرکت مســتقر در 
مالزی که در ماه دســامبر توســط خزانــه داری آمریکا 
 تحریم شــدند، اجــزای برنامه تســلیحاتی ایــران را 

تأمین می کردند.
برایان نلسون، مقام ارشــد وزارت خزانه داری آمریکا در 
اوایل این ماه گفته بود که واشنگتن به دنبال جلوگیری از 
تبدیل شدن مالزی به یک حوزه قضایی است که حماس 

بتواند در آن سرمایه جمع آوری و پول منتقل کند.
بــا وجود این کــه ایران بارها اعــلام کرده نیروی 
نیابتی در منطقه ندارد و گروه های مقاومت منطقه 
براســاس منافع کشــورهای خود علیه اشغالگران 
آمریکایی و یا رژیم صهیونیســتی اقدام می کنند، 
رویترز پیش از این در گزارشی مدعی شده بود که 
انتقال پول به ایران و آن چه گروه های نیابتی آن، 
از جمله حماس عنوان کرد، از طریق سیستم مالی 

مالزی افزایش یافته است.
در همین حــال، انور از تعامل خود با اســماعیل 
هنیه، رهبر حماس دفاع کرد و منتقدانی که مالزی 
را بــه دلیل تعامل با این گــروه محکوم می کنند، 
مــورد انتقــاد قــرار داد. او گفت: چــرا در محکومیت 
حمــاس به دلیــل عملیات 7 اکتبر )طوفــان الاقصی( 
و جنایات 60 ســاله یا بیشــتر علیه مردم فلســطین 
دوگانگــی وجــود دارد؟ ما باید توضیــح دهیم که این 
تعامل صرفاً دیپلماتیک و سیاســی است. »حتی تلاش 
برای آزادی اســیران )نیازمند( تماس و تعامل اســت. 
لازم نیســت با همه کارهایی که آنهــا انجام می دهند 
 موافقت کنید. اما من فکر می کنم که یک موضع اصولی 

می تواند کمک کند.«

ایســنا- یوآو گالانت، وزیر جنگ رژیم صهیونیســتی 
در یــک کنفرانــس مطبوعاتــی از بنیامیــن نتانیاهو، 
نخســت وزیــر این رژیــم خواســت، اعــلام کند که 
حکومــت نظامــی در نوار غــزه برقرار نخواهد شــد و 
 موضــوع »پســاجنگ غــزه« را عمیقاً مــورد بحث و 

بررسی قرار دهد.
طبق گزارش رســانه های صهیونیستی، سخنان گالانت 
بیهــوده نبود، زیــرا برقراری حکومــت نظامی در غزه 
جایگزین مناسبی است که نخست وزیر در سر دارد و از 

حمایت جناح راست افراطی برخوردار است.
هاآرتص نوشــت: »وقتــی گالانت در ســخنرانی خود 
پیامدهــای برقــراری حکومــت نظامــی و غیرنظامی 
اســرائیل در نوار غزه را برشــمرد، به پیشنهاد ملموس 
روی میــز نتانیاهــو مبنــی بــر ایجاد یــک حکومت 
نظامــی موقت بــه عنــوان راه حلی جایگزیــن برای 
حماس اشــاره کرد. این ســندی است که توسط ژنرال 
 »رومن گوفمــن«، وزیر نظامی جدید نتانیاهو نوشــته 

شده است«.
این دومین بار است که گالانت در حضور صهیونیست ها 
به نتانیاهو هشــدار می دهد. او نخستین بار در بحبوحه 

کودتا علیــه کابینــه، به دلیل وجود »خطر آشــکار و 
فوری« برای امنیت رژیم صهیونیســتی خواهان توقف 
قانــون  اصلاحــات قضایی شــد، و گفــت: تهدیدهای 
 اطــراف مــا، در عرصه هــای دور و نزدیــک، بــزرگ 

هستند.
اما این بار، به نوشــته هاآرتص، گالانت نسبت به طرح 
خطرناک و ترســناکی که به طور جدی در حال بررسی 
اســت، هشــدار داد و این طرح را »یک جایگزین بد و 
خطرنــاک برای اســرائیل از نظر اســتراتژیک، امنیتی 
و نظامــی« دانســت و اینکه رژیم صهیونیســتی با یک 
تهدیــد امنیتــی چندجانبه بــا منابع معیــن روبه رو 
اســت و حکومت نظامی این رژیــم در غزه اصلی ترین 
فعالیــت امنیتــی تل آویو در ســال های آتــی به ضرر 
 دیگــر عرصه هــا خواهد بــود و هزینه جانــی و مالی 

سنگینی دارد.
هاآرتص نوشــت: »هزینه عملیات )حکومت نظامی در 
غزه(، بر اساس سند دیگری که توسط نهادهای امنیتی 
و نظامی تهیه و در روزنامه یدیعوت آحارونوت منتشــر 
شده اســت، سالانه 20 میلیارد شکِل برآورد شده است 
و از منظر نظامی، به چهار لشــکر تهاجمی و تیپ های 
دفاعــی نیاز خواهد بود که باید محاســبات اقتصادی و 
نظامی و هم چنیــن بحث بهای سیاســی را هم افزود 

که قابــل اندازه گیری 
نیست.

در  روزنامــه  ایــن 

ســرمقاله خود می نویســد: »این ایده وسواسی باید در 
ابتدای راه حذف شــود و نباید فراموش کرد که پشــت 
هر بحث امنیتی در اســرائیل، نقشــه نجات بازیگران 
سیاســی ایدئولوژیک پنهان است که از شرایط امنیتی 
برای رســیدن به آرزوهای منطقــه ای: برقراری روابط، 
بازگشــت به غزه و ایجاد شــهرک های یهودی در آنجا 

استفاده می کنند.
هاآرتص نوشــت: ایتامار بن گویــر )وزیر امنیت داخلی 
رژیم صهیونیســتی (، بتسلئیل اسموتریچ )وزیر دارایی 
رژیم صهیونیستی( و دوستانشان در جناح راست افراطی 
می خواهند اســرائیل را با کنترل نظامی و غیرنظامی بر 
نــوار غزه که بیش از دو میلیــون نفر جمعیت دارد، به 

زیر بکشند.
ایــن روزنامه عبری در پایان نوشــت: از نخســت وزیر 
نمی توان انتظاری داشــت، زیرا بقای سیاسی او بر همه 
ملاحظــات دیگر غلبه دارد، اما وزیــران بنی گانتس و 
گادی آیزنکــوت )دو عضو ارشــد کابینــه جنگ رژیم 
صهیونیســتی( کــه نگرانی های گالانــت را دارند، باید 
مرزهای روشــنی را در برابر این حماقت ترسیم کنند«. 
نتانیاهو و شرکای او اســرائیل را از فاجعه ای به فاجعه 
دیگر می کشــانند و تنها هدف امروز سرنگونی کابینه و 

رفتن به انتخابات است.

اخبار کوتاه جهان

هاآرتص:

 نه به حکومت نظامی در غزه

آگهی موضوع ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

نظربهاینکههیــاتموضوعقانونتعیینتکلیــفوضعیتثبتی
اراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیمستقردرادارهثبتاسنادو
املاکشهرستانخرمبیدوتصرفاتمالکانهبلامعارضبهشرحرای
شماره1402603110240013۹1-1402/11/10آقایعلیخبیرفرزند
صفرعلیدرششــدانگیکقطعهزمینمحصورقسمتیازیکباب
رستورانبهمساحت7۹۹5.۹2مترمربعتحتپلاک174/37واقع
درقطعهیکبخش13فارسشهرســتانخــرمبیدازملکیکلیه
مالکینمحرزگردیدهاســتلذابهمنظوراطلاععموممراتبدردو
نوبتبهفاصله15روزطبقاوقاتتعیینشدهذیلآگهیمیشوددر
صورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضی
داشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیمذکوربهمدتدو
ماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرسیداعتراض
مذکوردرمدتیکماهازتاریختســلیماعتراضدادخواستخود
رابــهمراجعقضاییتقدیمنمایدبدیهیاســتدرصورتانقضای
مدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادر
خواهدشــد.درهرحالصدورسندمالکیتبناممتقاضیاننامبرده

مانعمراجعهمتضرربهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/02/16
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/02/31

54۳۳1/م الف 
عبدالحمید علی پور دارابی-مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 

خرم بید-از طرف سید محمد حسینی خرمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

نظربهاینکههیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضی
وساختمانهایفاقدسندرسمیمستقردرادارهثبتاسنادواملاک
شهرستانخرمبیدوتصرفاتمالکانهبلامعارضبهشرحرایشماره
فرزند رنجبر رقیه 14026031102400014۹7-1402/12/15خانــم
الیاسششدانگیکبابخانهبهمســاحت280مترمربعتحتپلاک
۹3/27۹1واقعدرقطعهیکبخش14فارسشهرســتانخرمبید
شهرصفاشــهرناحیهیکخریداریازمالکرسمیمعالواسطهاز
امیرپاشــاخسرویمحرزگردیدهاســتلذابهمنظوراطلاععموم
مراتــبدردونوبتبهفاصله15روزطبقاوقاتتعیینشــدهذیل
آگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیت
متقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهی
مذکوربهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپساز
اخذرسیداعتراضمذکوردرمدتیکماهازتاریختسلیماعتراض
دادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایدبدیهیاستدر
صــورتانقضایمدتمذکوروعدموصــولاعتراضطبقمقررات
سندمالکیتصادرخواهدشد.درهرحالصدورسندمالکیتبنام

متقاضیاننامبردهمانعمراجعهمتضرربهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/02/16
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/02/31

54۳2۳/م الف 
عبدالحمید علی پور دارابی-مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 

خرم بید-از طرف سید محمد حسینی خرمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

نظربهاینکههیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضی
وساختمانهایفاقدسندرسمیمستقردرادارهثبتاسنادواملاک
شهرستانخرمبیدوتصرفاتمالکانهبلامعارضبهشرحرایشماره
140260311024001440-1402/11/28خانــمزینتســاریخانی
خرمیفرزندحســینقلیدرموازینیمســهممشاعاز144سهم
سهامششدانگیکقطعهزمینمزروعیتحتپلاک7۹/0واقعدر
قطعهیکبخش14فارسشهرستانخرمبیدازملکیمالکرسمی
ابراهیمطیبیمحرزگردیدهاســتلذابهمنظوراطلاععموممراتب
دردونوبــتبهفاصله15روزطبقاوقاتتعیینشــدهذیلآگهی
میشوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضی
اعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیمذکور
بهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسید
اعتراضمذکوردرمدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواست
خودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایدبدیهیاستدرصورتانقضای
مدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادر
خواهدشــددرهرحالصدورسندمالکیتبناممتقاضیاننامبرده

مانعمراجعهمتضرربهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/02/16
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/02/31

54۳24 /م الف 
عبدالحمید علی پور دارابی-مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 

خرم بید-از طرف سید محمد حسینی خرمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین 
وتکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابررایشــماره140260311024001508-1402/12/1۹صادرهازسوی
هیاتقانونتعیینوتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقد
ســندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکخرمبیدتصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیپروندهبنامخانمراضیهسلیمانیباصریفرزند
حشمتالهدرششدانگیکبابخانهبهمساحت24۹.58مترمربعتحت
پلاک122/456متخــذهازپلاک122واقعدرقطعهیکبخش14فارس
شهرســتانخرمبید،صفاشــهرناحیهیکخریداریازمالکینرسمی
حسینرنجبروجمشــیدرنجبروچراغعلیشاکریوحیدرقلیرنجیر
محرزگردیدهاستلذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله
15روزطبقاوقاتتعیینشدهذیلآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاص
نسبتبهصدورســندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانند
ازتاریخانتشــاراولینآگهیمذکوربهمــدتدوماهاعتراضخودرابه
اینادارهتســلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیم
اعتراضدادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایدبدیهیاست
درصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسند
مالکیتصادرخواهدشــد.درهرحالصدورسندمالکیتمانعمراجعه

متضرربهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/02/16
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/02/31

54۳28/م الف
عبدالحمید علی پور دارابی

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید

آگهي  مزایده
تاریخنوبتاول:1403-02-31
تاریخنوبتدوم:1403-03-07

شهردارياقلیدبهاســتنادمجوزشورايمحترم
اســلاميشــهردرنظرداردمزایــدهعمومی
فروش27قطعهزمینواقعدرطرح751حسینآبادو4۹6مسکن
مهررابهشــرحجدولشمارهیکاســنادمزایدهازطریقسامانه
تدارکاتالکترونیکــیدولتبرگزارنماید؛کلیــهمراحلبرگزاری
مزایــدهاعمازدریافتاســنادتاارایهپیشــنهادمزایدهگرانو
بازگشاییپیشــنهادهاازطریقدرگاهالکترونیکیدولتبهآدرس

www.setadiran.irانجامخواهدشد.

شرایطمزایده:
•شهرداريدرردیاقبولپیشنهادهامختاراست.

•بهپیشنهاداتيکهفاقدسپردهباشدترتیباثردادهنخواهدشد.
•هزینهچاپآگهيبهعهدهبرندهمزایدهميباشد.

•شــرکتکنندگانميبایستبابتسپردهشرکتدرمزایدهمبلغ
ودیعهمشخصشدهآنرامطابقبااسنادمزایدهضمانتنامهبانکی

یافیشواریزیسپردهارائهدهند.
•ســپردهنفراتاولتاسومبرابرمقرراتدرصورتانصرافبهنفع

شهرداريضبطخواهدشد.
•سایراطلاعاتوجزئیاتمربوطهدراسنادمزایدهمندرجميباشد.

شناسهآگهی:1717758
-1/م الف- شهردار اقلید - زارع درنیانی 

شهرداری اقلید

آگهيفراخوانشرکتدرمناقصهعمومییكمرحلهای)باارزیابيکیفيهمزمان(
ادارهکلراهداريوحملونقلجادهاياســتانفارسدرنظرداردمناقصهعمومیزیرراازطریقسامانهتدارکاتالکترونیکی
دولتبرگزارنمایدکلیهمراحلبرگزاریمناقصهتاارائهپیشــنهادمناقصهگرانوبازگشــاییپاکتهاازطریقدرگاهسامانه
تدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(بهآدرسwww.setadiran.irانجامخواهدشدولازماستمناقصهگراندرصورتعدم
عضویتقبلی،مراحلثبتنامدرسایتمذکورودریافتگواهیامضاءالکترونیکیراجهتشرکتدرمناقصهمحققسازند.

1(داشتنگواهیصلاحیتمعتبرمطابقبااسنادمناقصهالزامیمیباشد.
2(دریافتاسنادمناقصهمورخ1403/02/31بمدت)6(روزازطریقسامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(بهآدرسwww.setadiran.irامکانپذیر

میباشد.
3(آخرینمهلتبارگذاریمدارکوپیشــنهادقیمت:آخرینمهلتبارگذاریمدارکبهصورتالکترونیکیدرسامانهستادتاپایانوقتاداريمورخ
1403/03/1۹وتحویلنســخهفیزیکیآنبهمناقصهگزاربارعایتمواردمندرجدراسنادمناقصهتاپایانوقتاداری1403/03/1۹ومحلآندبیرخانه

ادارهکلمیباشد.
4(زمانگشــایشپیشنهاد:پیشنهادهارادرحضورنمایندگانمناقصهگرانحاضردرجلســهبهترتیبشمارهفراخواندرساعت08:00صبحمورخ

1403/03/21دراینادارهکلبازگشاییخواهدشد.
5(اطلاعاتتماسدســتگاهمناقصهگزارجهتدریافتاطلاعاتبیشتردرخصوصاسنادمناقصه:شیرازبلوارمدرسادارهکلراهداريوحملونقل

جادهاياستانفارس–ادارهپیمانورسیدگی
6(هزینهکارمزدستادبهعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.

7(اطلاعاتسامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:
مرکزتماس:27313131،دفترثبتنام:851۹3768و88۹6۹737

اطلاعاتتماسدفاترثبتنامسایراستانها،درسایتسامانه)www.setadiran.ir(بخش»ثبتنام/پروفایلتامینکننده/مناقصهگر:«موجوداست.
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تاریخانتشارنوبتدوم:1403/02/31
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اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي استان فارس
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رتبه)5(راهوترابري119.869.759.7455.994.000.000اجرايعملیاتفوگسیلبهروشاسکرابسیل3
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قائمیه،شهرستانکوهچنار

رتبه)5(نیروو44.874.836.1942.244.000.000
رتبه)5(راهوترابري

خریدخدماتعکسبرداريثابتازوضعیتراههادر7
استانفارستجدیدشده

بهشرحمندرجدراسنادمناقصه21.591.164.1601.080.000.000



رشد ۲۱ درصدی بارش ها نسبت به سال آبی گذشته
ایرنا- بارش های اردیبهشــت ماه شــاخص کلی بارندگی در کشور را ارتقا داده و 

سبب بهبود و رشد میزان بارش ها شده است.
وضعیت بارشــی کشــور از منظر کلی مطلوب اســت و در مقیاس استانی بیشتر 

استان ها وضعیت بارشی مناسبی دارند.
بر اساس آمار تازه منتشرشده از سوی شرکت مدیریت منابع آب میزان بارش های 
از ابتدای سال آبی جاری )ابتدای مهر ۱۴۰۲( تا ۲۸ اردیبهشت به ۲۳۴ میلیمتر 

رسیده است.
میزان بارش در مقایســه با دوره بلندمدت ۵۴ســاله کــه ۲۲۸/۴ میلیمتر بارش 

داشته ایم، ۲ درصد رشد داشته است.
میزان بارش های از ابتدای ســال آبی جاری تا ۲۸ اردیبهشت در مقایسه با ۱۹۳ 
 میلیمتر ســال آبی گذشــته )ابتدای مهر ماه ۱۴۰۱ تا پایان شهریور ماه ۱۴۰۲(

۲۱ درصد رشد را نشان می دهد.
اســتان های کهگیلویه و بویراحمد با ۷۲۸ میلی متــر و گیلان ۷۱۴/۸ میلی متر 
پربارش ترین استان های کشور شده اند؛ همچنین از مجموع استان های کشور تنها 

پنج استان نسبت به سال گذشته کاهش بارش دارند.
استان سیســتان و بلوچستان با آنکه از ابتدای سال آبی جاری تا ۲۸ اردیبهشت 
۱۴۸/۱ میلیمتر دارد، اما در هم سنجی با مدت مشابه سال آبی گذشته که ۶۷/۹ 
میلیمتر بارش داشت، از بالاترین میزان رشد بارش ۱۱۸ درصدی برخوردار شده 
است. ۹ اســتان رشــد بارش بالایی را تجربه کرده اند؛ همچنین استان خراسان 
رضوی با ۱۵۶/۴ میلیمتر بارش از رشــد ۶۱ درصدی نســبت به ســال گذشته 

برخوردار شده است.

قیمت شکر بسته بندی اعلام شد
 

 ایرنا- احمــد خانی نوذری، معاون توســعه بازرگانی وزارت جهاد کشــاورزی 
قیمت فروش شــکر تصفیه شــده بســته بندی یک کیلوگرمــی ۴۹۵۰۰ تومان 
بــرای مصرف کننده نهایی و به صورت فلــه ۴۲۵۰۰ تومان اعلام کرد؛ همچنین 
قیمت های جدید شــکر نیز از سوی انجمن صنفی کارخانه های قند و شکر ایران 

ابلاغ شد.
معاون توســعه بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی در نامه ای قیمت شکر به صورت 

فله و بسته بندی را به شرح زیر اعلام و ابلاغ کرد:
با توجه به تصمیمات متخذه در ستاد تنظیم بازار و متعاقباً مصوبه ابلاغی کارگروه 
تنظیم بازار وزارت صنعت، معدن و تجارت ابلاغی و در راستای اجرای تصویب نامه 
ابلاغی هیئت وزیران مبنی بر اعلام منشاء تأمین ارز کالای شکر از محل تالار دوم 
)نیمایی(، بدین وســیله بر اســاس مصوبات تنظیم بازار قیمت شکر در حلقه های 

مختلف توزیعی به شرح ذیل ابلاغ می شود.
۱ - قیمــت فروش شــکر خام وارداتی )تحویل بنــادر ۳۱۵۰۰ تومان به ازای هر 

کیلوگرم( مالیات بر ارزش افزوده و سایر هزینه ها لحاظ شده است.
۲- قیمت فروش شــکر تصفیه شــده )ســفید( در کارخانه انبار ۳۸۵۰۰ تومان 
به ازای هر کیلوگرم ۱۰ درصد مالیات بر ارزش افزوده و ســایر هزینه ها در قیمت 

لحاظ شده است.
۳- قیمت فروش شــکر تصفیه شده سفید فله برای مصرف کننده ۴۲۵۰۰ تومان 

به ازای هر کیلوگرم با احتساب تمام هزینه های تبعی و مالیات بر ارزش افزوده(
۴- قیمت فروش شــکر تصفیه شده بســته بندی یک کیلوگرمی ۴۹۵۰۰ تومان 

برای مصرف کننده نهایی.
بر اساس این نامه واحد بازرسی و نظارت وزارت جهاد کشاورزی و وزارت صنعت 
معدن و تجارت بر فرایند توزیع عمده فروشی و خرده فروشی نظارت کامل معمول 

و در صورت عدم رعایت موارد فوق برابر قوانین و مقررات اقدام می کنند.

واردات ۹۰۰ میلیون دلار موبایل لوکس در۱۴۰۲
 ارز خودرو شفاف شد

تســنیم- بررســی آمارهای بانک مرکزی که به تازگی با تفکیک تأمین ارز از  
ســامانه نیما و ارز اشخاص منتشر شده، نشــان می دهد، در سال گذشته حدود 
۸۷۰ میلیــون دلار موبایل از طریق رویه واردات در مقابل صادرات خود ترخیص 
شده است.لازم به ذکر است طبق مقررات مصوب، تنها موبایل بالای ۶۰۰ دلار از 
جملــه مدلهای مختلف آیفون، از طریق رویه واردات در مقابل صادرات خود وارد  
می شوند. واردات آیفون ۱۳ رفرش و ریپک به میزان ۵۰۰ الی ۶۰۰ میلیون دلار 

یکی از موضوعات عجیب تجارت خارجی کشور در سال قبل بود.
همچنین ۲ میلیارد و ۱۰۰ میلیون دلار نیز از ســامانه نیما برای واردات موبایل 
تخصیص داده شده است. در ســال ۱۴۰۲ مجموع واردات موبایل نیز نزدیک به 

۳ میلیارد دلار بوده است.
تخصیص ارز خودروسازان شفاف شد

بر اساس این گزارش،  نزدیک به یک میلیارد و ۶۷۲ میلیون دلار قطعات خودرو 
نیز از  مســیر ارز اشخاص وارد کشور شده است. کل واردات قطعات خودرو ۳/۷ 
میلیارد دلار بوده است. مونتاکاران ۲ میلیارد دلار نیز از سامانه نیما با نرخ میانگین 
۴۰ هزار تومانی دریافت کرده اند. در جدول منتشر توسط بانک مرکزی، نزدیک به 
۳ میلیارد دلار نیز برای واردات قطعات و لوازم یدکی خودرو تخصیص داده شده 
اســت. پیشتر گمرک ایران اسامی ۱۰۰ شــرکت برتر واردکننده را منتشر کرده 
 بود که در این میان مشــخص شد  ۴ شرکت خودروساز از جمله مدیران خودرو 
)۱ میلیــارد دلار( کرمان موتور)۷۵۰ میلیون دلار( کوروش موتور) ۶۵۰  میلیون 
دلار (و بهمن موتور) ۴۰۰ میلیون دلار(حدود ۳ میلیارد دلار واردات داشته اند که 
بخش مهمی از ان از طریق سامانه نیما تأمین ارز شده است. همچنین ۴ شرکت 

واردکننده موبایل نیز در این فهرست حضور داشتند.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس بیان کرد:
کاهش نرخ دلار؛ نتیجه مدیریت خوب بازارساز و 

دیپلماسی ارزی
ایسنا- جعفر قادری، عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای 
اســلامی با اشاره به ثبات بازار ارز علیرغم تلاطم های سیاسی و نظامی منطقه ای 
گفت: فشــارهای روانی علیه بازار ارز همچون موارد قبلی در یک ســال گذشته 

بی نتیجه ماند و بازار ارز کشور پس از چند هفته به آرامش بازگشته است.
جعفــر قــادری دربــاره دلایــل نوســانات بــازار ارز در گذشــته و آرامــش 
فعلــی گفــت: بــازار ارز کشــور در روزهای پــس از حملــه موشــکی ایران 
 بــه ســرزمین های اشــغالی بــا جوســازی های رســانه ای دچــار تلاطم های 
ســاختگی شــده بود. وی افزود: سال گذشته نیز شــاهد بودیم که به بهانه های 
مختلف عده ای ســودجو و اخلالگر با فضاسازی روانی و تحریک انتظارات تورمی 
بازار ارز کشــور را دچار تلاطم می کردند اما بازار ما امروز به شرایطی رسیده که 

این فضاسازی ها نمی تواند آن را از مسیر اصلی خود خارج کند.
عضو کمیســیون برنامــه بودجه و محاســبات مجلس اظهار داشــت: همانطور 
کــه در موارد قبلی که بــه بهانه های مختلف از جمله مســائل امنیتی منطقه و 
حمله موشــکی ایران به رژیم صهیونیســتی بــازار ارز دچار تلاطم هایی شــده 
بــود، پس از گذشــت چند روز ســیر نزولی قیمــت ارز در بازار آغاز شــد چرا 
که دلایــل غیراقتصــادی در نوســانات دخیل بــود. قادری خاطرنشــان کرد: 
تکــرار این مســائل در طول یک ســال گذشــته نشــان می دهد کــه مقاومت 
 بــازار ارز در برابــر تلاطم هــا اتفاقــی ســاختگی نیســت و امروز بــازار ارز ما 
به گونه ای تحت مدیریت بازارساز قرار دارد که این تلاطم ها و فضاسازی ها نمی تواند 
جهش های ســال های گذشته را عملیاتی کند.  وی با بیان اینکه درآمدهای ارزی 
و دسترســی به آن با اقدامات مثبت دولت بیش از پیش بیشتر شده است، افزود: 
امروز دیگر خبری از تلاطم های شــدید ســال های گذشــته در بازار ارز نیست؛ 
هم افزایش قیمت ها به شــدت آن زمان نیســت و هم اینکه اگر افزایش قیمتی 
 هــم صورت می گیرد پــس از چند روز آرامش به بازار ارز بــاز می گردد و پایدار 
نخواهد ماند. عضو کمیســیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس در پایان تأکید 
کرد: این اســتقامت و مقاومت و ثبات در بازار ارز نشــان دهنده شرایط مناسب 
منابع ارزی کشــور است که در سایه دیپلماسی ارزی دولت و بانک مرکزی ایجاد 
شده و در کنار منابع ارزی، امروز شاهد کوچک شدن بازارهای غیررسمی فروش 

ارز به دلیل مدیریت تقاضا هستیم.
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دلار و ارز

اقتصاد بین الملل

وزیــر  نیکبخــت،  محمدعلــی  ایســنا-   
جهادکشــاورزی بازســازی زنجیره تولید مرغ 

در سال گذشــته را موفقیت آمیز خواند و رفع 
نقایــص در مرغ اجــداد، جوجه ریزی و تأمین 

نهاده را عامل تثبیت بــازار و پایداری عرضه و 
تقاضا در ماه های اخیر دانست.

نیکبخــت در قــرارگاه امنیــت غذایی ضمن 
بازسازی  برنامه فشــرده  دانستن  نتیجه بخش 
زنجیــره ارزش مرغ در ســال گذشــته گفت: 
حفظ شــرایط موجود نیازمند اجــرای برنامه 
عمل ســالانه و رصد دوره هــای جوجه ریزی و 
کشتار، بازاررسانی و تأمین، ذخایر راهبردی و 
صادرات است. نیکبخت شبکه توزیع مناسب و 
فروشگاه های زنجیره ای را از عناصر مهم تأمین 

بــه موقع و ثبات در بازار عنــوان کرد و گفت: 
نظام مندی و نظارت بر زنجیره و شبکه توزیع، 
لازمه پایداری و یکنواختی تولید و بازار اســت. 
وزیر جهادکشــاورزی در قرارگاه امنیت غذایی 
اطمینان داد: نهاده ها تا پایان تابســتان تأمین 
شــده است و از هم اکنون برای نیمه دوم سال 
در حال برنامه ریزی هســتیم و به زودی برای 
تأمین نهاده شش ماهه دوم سال اقدام می شود.

بنا بر اعلام وزارت جهاد کشــاورزی، نیکبخت 
تنوع در سه عامل تأمین کننده، مبادی تأمین 

و نوع نهاده با تغییر در رژیم غذایی دام و طیور 
را سیاســت وزارت جهادکشاورزی در تثبیت و 
پایداری تولید برشمرد و پیاده سازی این عوامل 
را در کاهش هزینــه تولید و افزایش بهره وری 
مؤثر خواند. گفتنی است، در ابتدای این نشست 
گزارش جوجه ریزی استان ها تا ۲۶ اردیبهشت 
ارائه شد، بر اساس این گزارش ۲۴ استان بیش 
از ۱۰۰ درصد مقادیر تعیین شــده و ۸ استان 
در حد انتظار، برای دوره اردیبهشــت و خرداد 

جوجه ریزی کرده اند.

وزیر جهادکشاورزی عنوان کرد:

پایداری در بازار عرضه و تقاضای مرغ

ارز دیجیتال

آخرین وضعیت بازار رمزارزها در جهان

بیت کوین بعد از ۳ هفته رکوردی دیگر ثبت کرد

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام کرد؛

پایگاه ملی رفاه ایرانیان، بستری برای ارائه خدمت عادلانه به مردم

روایت بانک جهانی از کاهش ۳ سطح فقر در ایران 

ایسنا- بیت کویــن پس از بیش از ســه هفته به ۶۷ هزار 
دلار رســید. بیت کوین روز جمعه برای اولین بار در بیش 
از ســه هفته به بالای سطح ۶۷ هزار دلار صعود کرد و این 
افزایش در حال حاضر نیز ادامه یافته است. آخرین باری که 
بزرگترین ارز دیجیتال جهان بالاتر از این سطح قرار گرفت، 

در ۲۴ آوریل بوده است.
اتریــوم، بزرگترین آلتکوین جهان از نظر ارزش بازار با ۵/۲ 
درصد افزایش، صعود کرده است و برخی آلتکوین ها شاهد 

افزایش تا ۱۰ درصد قیمت روزانه خود بودند.

بیت کوین در اول ماه مــه برای اولین بار در بیش از ۲ ماه 
گذشته به زیر سطح ۵۷هزار دلار سقوط کرد که پایین ترین 

سطح خود از ۲۷ فوریه را رقم زد.
بازار ارزهــای دیجیتــال در آن دوره با کاهــش تقاضای 
ســرمایه گذاران برای بیت کوین پس از هاوینگ آن در ماه 
گذشته، سقوط کرد. بازگشت اخیر در ارزهای دیجیتال پس 
از آن رخ داده است که تورم مصرف کننده ایالات متحده در 
ماه آوریل نشــان داد که نســبت به ماه قبــل نزول کرد و 
امیدواری ســرمایه گذاران را برای شــروع کاهش نرخ بهره 

فدرال رزرو در سپتامبر امسال افزایش داد.
مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر 
۲.۴۴ تریلیون دلار برآورد می شود که این رقم نسبت به روز 
قبل  ۰/۲۴ درصد بیشتر شده است. در حال حاضر ۵۴/۲۸ 
درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین است 

که ۰/۰۵ درصد افزایش روزانه را ثبت کرده است.
حجم کل بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ســاعت گذشــته 
۴۸/۷۱ میلیارد دلار است که ۳۵/۴۳ درصد کاهش داشته 
اســت. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در حال حاضر 

۵/۵۷ میلیارد دلار است که  ۱۱/۴۴ درصد از کل حجم ۲۴ 
ســاعته بازار ارزهای دیجیتال  بوده و حجم تمام سکه های 
پایــدار اکنــون ۴۴/۳۴ میلیارد دلار اســت کــه ۹۱/۰۴ 
 درصد از کل حجم ۲۴ ســاعته بازار ارزهــای دیجیتال را 

تشکیل می دهد.

 ایرنا- ســید صولت مرتضــوی، وزیر تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی در مراســم افتتــاح رصدخانه ملــی پایگاه رفاه 
ایرانیان، گفت: این پایگاه بســتری را بــرای ارائه خدمات 
عادلانه به مردم مهیا کرده است؛ به واسطه همین بستر بود 
که توانستیم طرح های راهبردی مانند کالابرگ الکترونیکی 
را اجرایــی کنیم. ســید صولت مرتضــوی در آیین افتتاح 
رصدخانه ملی پایگاه رفاه ایرانیان اظهار داشت: در گذشته 
به واســطه نبود یک پایگاه اطلاعاتی جامع، دقیق و کارآمد 
از اطلاعات وسع سنجی با چالش های جدی مواجه بودیم. با 
راه اندازی پایگاه رفاه ایرانیان و افتتاح رصدخانه این پایگاه، 
بستری فراهم شــده تا بتوانیم خدمات مناسب را به آحاد 
جامعه ارائه بدهیم. وی تأکید کرد: این پایگاه مظهر عدالت 
را برای وزارت رفاه هویدا می کند. برخی افراد برای اعتراض 
بــه دهک بندی خود به وزارتخانه مراجعه می کنند و تلاش 

زیــادی در جهت قانع کردن ما دارند تا بگویند وضعشــان 
خوب نیســت و باید در دهک پایین ترین قرار بگیرند، اما با 
وجود پایگاه داده های رفاه ایرانیان می توان به تمام جزئیات 
دسترسی داشت و امکان پنهان کردن چیزی وجود ندارد.

وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: این پایگاه بســتر 
عادلانه ارائــه خدمت به مردم جامعه را مهیا کرده اســت 
و راهی اســت تا خدمات رسانی عادلانه به مردم آغاز شود. 
پایگاه رفــاه ایرانیان بســتری را مهیا کرد که توانســتیم 
زیرســاخت مناســب برای اجرایی شــدن طرح کالابرگ 
الکترونیکــی را مهیا کنیم. مرتضوی تأکید کرد: طرح هایی 
ماننــد یارانه مضاعف برای ارتقــا امنیت غذایی کودکان ۵ 
ماه تا ۵ ســال و یارانه برای مادران شیرده و دارای کودک 
شیرخوار نیز طرح های دیگری است که از طریق این بستر 
مهیا شده است. وی خاطرنشــان کرد: در گذشته اگر قرار 
بود در این حجم بســته ای در میان مردم توزیع شــود، با 
چالش های متعدد روبه رو می شــدند. زمانی که دولت سال 
۹۲ تصمیم گرفت به مناسبت دهه فجر یک بسته معیشتی 
به مردم بدهد، وســط کار مجبور شد آن را تعطیل کند به 

این دلیل که تجمعات زیادی شکل می گرفت و چالش های 
سر راه بســیار زیاد بود.  مرتضوی پس از پایان این مراسم 
گفت: پایــگاه رفاه ایرانیان، اطلاعــات جمعیت با توجه به 
سایر سامانه ها و دسترسی هایی که به سایر سامانه ها وجود 
دارد، پایگاه رفاه ایرانیان به روزرسانی می شود و اطلاعات را 

برای استفاده تمام دستگاه های دولتی آماده می کند.
 وزارت تعــاون از اطلاعــات این پایگاه برای وسع ســنجی 
در بخــش دهک بندی جامعه اســتفاده می کند و از طریق 
پایش های مکرر، اطلاعات درآمدی مختلف جامعه را به روز 
می کند. همان طور که قانون گذار به به روزرسانی ۶ ماه یکبار 
دهک بندی اشــاره کرده است، اطلاعات این سامانه نیز هر 
چند وقت یکبار به روز می شــود. مرتضوی افزود: از سوی 
دیگر بستری برای اعتراض به یافته های پایگاه رفاه ایرانیان 
نیز مهیا اســت. اگر نسبت به دهک بندی و اطلاعاتی که از 
طریق این مرکز ارایه می شــود اعتراض وجود داشته باشد، 
قابــل رصد، پیگیری و اعتراض اســت. وزیر تعاون تصریح 
کرد: پایگاه رفاه ایرانیان از مدت ها قبل راه اندازی شــده و 
در حال استفاده است، در مراسم امروز رصدخانه این پایگاه 

افتتاح شد تا پایش آن به شکل دقیق و مدون انجام شود.
 مرتضــوی تصریح کرد: پایگاه رفــاه ایرانیان کل اطلاعات 

جامعه ایران در سطوح مختلف را پوشش می دهد.
رصدخانه ملی رفاه ایرانیان شــبکه ای سیاست محور است 
که رصد نظام مند و مستمر شرایط و مسایل مربوط به رفاه 
همه افراد و خانوارها را در پهنه جغرافیایی کشــور بر عهده 
دارد تا از سیاست، برنامه، تصمیم گیری و اجرای »کارآمد و 

مبتنی بر شواهد« حمایت کند.
اهداف ایجاد رصدخانه ملی رفاه ایرانیان داشــتن تصویری 
روشن از وضعیت رفاهی کشور/ منطقه/ استان/ شهر، کمک 
به سیاســتگذاری مبتنی بر شواهد، ایجاد پلتفرم کاملی از 
داده ها و اطلاعات رفاهی بــرای کاهش فقر و بی عدالتی و 
نابرابری در حوزه رفاه، اشتراک داده ها و آمار با سازمان های 
دیگر، شناسایی فقر و توزیع جغرافیایی آن و سیاستگذاری 
دقیــق و هدفمند جهــت محرومیت زدایــی از مناطق کم 
برخوردار است. در رصدخانه ملی رفاه ایرانیان شاخص های 
پایــگاه رفاه ایرانیــان احصا و به صــورت ترکیبی در روند 

چندساله در این رصدخانه تحلیل می شوند.

تسنیم- بانک جهانی اخیراً جدیدترین آمار برآوردی خود از وضعیت 
فقر در کشورهای مختلف جهان از جمله ایران را منتشر کرده است.

این نهاد بین المللی سه شاخص از خط فقر را ارائه کرده که شامل خط 
فقر شدید با درآمد روزانه ۲/۱۵ دلار به ازای هر فرد، خط فقر با درآمد 

روزانه ۳/۶۵ دلار و خط فقر با درآمد روزانه ۶/۸۵ دلار است.
بررســی آمار بانک جهانی از وضعیت فقر در ایران نشان می دهد طی 
ســال های ۲۰۲۱ و ۲۰۲۲ وضعیت فقر در ایران بر اساس هر سه خط 

فقر تعریف شده توسط این بانک بهبود داشته است.
تعداد افراد دارای فقر مطلــق در ایران که  بر پایه درآمد روزانه ۲/۱۵ 
دلار برای هر نفر )بر اساس شاخص برابری قدرت خرید به قیمت ثابت 
ســال ۲۰۱۷( تعریف شده است در ســال ۲۰۲۰ معادل ۰/۸ درصد از 
کل جمعیت کشور بوده است اما این رقم در سال ۲۰۲۱ به ۰/۷ درصد 

و در سال ۲۰۲۲ به ۰/۵ درصد کاهش یافته است.
بدین ترتیب فقر مطلق در ایران طی دو ســال متوالی کاهشــی بوده 
و نســبت جمعیت دارای فقر مطلق بــه کل جمعیت طی این مدت به 

کمترین رقم طی ۵ سال گذشته رسیده است.
در ســال ۲۰۱۷ نســبت جمعیت دارای فقر مطلــق در ایران به کل 
جمعیت ۰/۳ درصد بوده که این رقم تا ســال ۲۰۲۰ روندی کمابیش 

صعودی را طی کرده و در این سال به ۰/۸ درصد رسیده بود.
بر اســاس این گزارش وضعیت ایران در شاخص دوم فقر یعنی افراد با 
درآمد کمتر از ۳/۶۵ دلار در روز نیز بهبود قابل توجهی داشــته است. 
در حالی که طی سال های ۲۰۱۷ تا ۲۰۲۰ شاهد جهش جمعیت افراد 
فقیر بر اســاس این شــاخص در ایران بوده ایم طی دو ساله ۲۰۲۱ و 

۲۰۲۲ به طور متوالی از این جمعیت کاسته شده است.
 بر اساس برآورد بانک جهانی در سال ۲۰۲۰ بالغ بر ۶ درصد جمعیت 

ایران درآمد روزانه کمتر از ۳/۶۵ دلار داشــته اند اما این رقم در ســال 
۲۰۲۱ به ۵ درصد و در سال ۲۰۲۲ به ۴ درصد کاهش داشته است که 

کمترین رقم از سال ۲۰۱۷ به این سو بوده است.
آمار بانک جهانی همچنین نشــان می دهد در سال ۲۰۲۲ بالغ بر ۲۲ 
درصد جمعیت ایران درآمد روزانه ۶/۸۵ دلار داشــته اســت. این رقم 
کمتر از ۲۵ درصدی بوده که برای ســال ۲۰۲۱ به ثبت رسیده است. 
در سال ۲۰۲۱ نیز جمعیت فقیر ایران بر اساس این خط فقر نسبت به 
سال ۲۰۲۰ کاهش قابل توجه داشته است. در سال ۲۰۲۰ یعنی سال 
آخر فعالیت دولت دوازدهم ۲۹ درصد جمعیت ایران با درآمد کمتر از 

۶/۸۵ دلار در هر روز زندگی می کرده است.
بر این اســاس آمارهای بانک جهانی نشــان می دهد وضعیت ایران در 
هر سه خط فقر تعریف شــده توسط این نهاد بین المللی طی دو ساله  
فعالیت دولت ســیزدهم بهبود قابل توجهی داشته است. این در حالی 
اســت که در دولت قبل نمودار فقر در کشــور با شــیب تند، صعودی 

بوده است.

تسنیم- بازار سهام در ادامه روز های رکودی 
خود، در طی معاملات روز گذشــته با ریزشی 
کم ســابقه مواجه شــد. گفتنی اســت فشار 
فروشی که به واسطه انتشار صورت های مالی 
برخی از شــرکت های پتروشیمی و پالایشی 
 صورت گرفــت، در رنج منفــی اکثریت بازار

بی تأثیر نبود.
بنابرایــن در پایان معاملات امروز شــاخص 
کل بــورس اوراق بهادار با ریزشــی ۶۲ هزار 
واحدی به ۲ میلیون و ۱۰۶ هزار واحد رسید. 

همچنین  نیز شاخص کل هم وزن با ریزشی ۲۰ هزار واحدی به ارتفاع ۶۹۴ هزار واحد رسید.
گفتنی است ســه نماد »فارس«، »فولاد« و »فملی« بیشترین تأثیر در شاخص کل بورس و سه نماد 
»آریا«، »شــگویا« و »زاگرس« بیشترین تأثیر را در شــاخص فرابورس داشته اند، همچنین سه نماد 
»فولاد«، »ذوب« و »شستا« سه نماد پرتراکنش بازار بورس و سه نماد »شفام«، »فزر« و »خاور« سه 

نماد پرتراکنش در بازار فرابورس در روز جاری بودند.
لازم به ذکر اســت که ارزش معاملات خُرد در بازار روز شــنبه، مبلغ ۴ هزار میلیارد و ۲۰۰ میلیون 
تومان بود. گفتنی است حقیقی ها در روز جاری حدود ۴۸۵ میلیارد تومان به بازار سهام خروج کردند.
در بازار روز گذشته ۴۱ نماد در محدوده مثبت و ۳۹۰ نماد در محدوده منفی و در بازار فرابورس ۷۱ 

نماد در محدوده مثبت و ۳۱۴ نماد در محدوده منفی معامله شدند.
لازم به ذکر اســت با نامه اصلاحی شبندر در میانه بازار روز گذشــته، سود ۱۸۳۱ ریالی این ناشر به 

۱۹۵۵ ریال تبدیل شد.
این امر سبب شد تا معاملات پالایشی ها برای اصلاح گزارش های مالی ابطال شود که این امر حواشی 

بسیاری را در بازار امروز به راه انداخت.

ریزش کم سابقه شاخص بورس 

معاملات پالایشی ها ابطال شد

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین
 تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 برابر رای شــماره 140260311036003۷60 هیــات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز ناحیه 4 تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای مســعود بمانی فرزند ذبیح بشماره شناسنامه 
22813626۵۵ صادره شــیراز در 28/33 سهم مشــاع و خانم کبری 
کریمی فرزند اصغر بشماره شناســنامه 3 صادره از آباده در 2۹/1 سهم 
مشــاع و محمد حسین بمانی فرزند ذبیح شــماره ملی 2283۹4۹041 
صادره از شــیراز در 28/33 سهم مشاع و خانم مهسا بمانی فرزند ذبیح 
به شــماره ملی 228182۷801 صادره شــیراز در 14/24 سهم مشاع از 
ششــدانگ اعیانی یک باب خانه احداثی در یک قطعه زمین به مساحت 
141.8۵ متــر مربع پلاک ۷ فرعی از 103۵ اصلی مفروز و مجزی شــده 
از پلاک 103۵ اصلی واقع در بخش ســه و اجــاره عرصه ملک با حق 
احداث اعیان از طرف موقوفه محرز گردیده اســت لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشــود درصورتی که 
اشخاص نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/02/1۷

 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/02/31
759/م الف 

شاپور زارع شیبانی - رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه ۴شیراز

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین
 تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 برابر رای شماره 1402603110360038۷۹ هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شــیراز ناحیه 4 تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای ســید مرتضی حسینی فرزند سید 
غلام بشماره شناســنامه 10 صادره از داریان نسبت به چهار دانگ 
مشــاع از ششــدانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین مزروعی به 
مســاحت 11۹۹0 متر مربع که دو دانگ مشــاع از ششدانگ عرصه 
مذکور وقفی است پلاک 122۷ فرعی از 328۷ اصلی مفروز و مجزی 
شــده از پلاک 11۷2 فرعی از 328۷ اصلی واقع در بخش سه در ازاء 
حصه مشاعی متقاضی نسبت به چهار دانگ عرصه و اجاره دو دانگ 
عرصه ملک با حق احداث اعیان از متولی رسمی موقوفه حاج معدل 
الملک محرز گردیده اســت لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشــود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتــراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/02/1۷
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/02/31

757/م الف
شاپور زارع شیبانی -رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه ۴ شیراز

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

قانون  اول موضوع  برابر رای شماره 1402603110360038۷8 هیات 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شــیراز ناحیه 4 تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای ســید مرتضی حسینی فرزند سید 
غلام بشماره شناســنامه 10 صادره از داریان نسبت به چهار دانگ 
مشــاع از ششــدانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین مزروعی به 
مســاحت 28010 متر مربع که دو دانگ مشــاع از ششدانگ عرصه 
مذکور وقفی است پلاک 1228 فرعی از 328۷ اصلی مفروز و مجزی 
شــده از پلاک 11۷2 فرعی از 328۷ اصلی واقع در بخش سه در ازاء 
حصه مشاعی متقاضی نسبت به چهار دانگ عرصه و اجاره دو دانگ 
عرصه ملک با حق احداث اعیان از متولی رسمی موقوفه حاج معدل 
الملک محرز گردیده اســت لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشــود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتــراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول :1403/02/1۷

 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/02/31 

758/م الف 
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سنگ بزرگ نشان نزدن اســت،  این ضرب المثلی است 
که شــاید بارها و بارها آن را بعــد از هدف های بزرگی 
که محقق نشده شــنیده ایم. حالا مطابق با برنامه هفتم 
توســعه وزارت ارشاد موظف اســت  طی 5 سال 7هزار 
و 300 ســاعت پویانمایــی تولید کند،  عــددی که 15 
برابر میــزان فیلم ـ پویانمایی هــای بزرگ ترین کمپانی 
پویانمایــی جهان، والت دیزنی طی 87 ســال فعالیتش 

است.
این عدد حتــی نزدیک به 2 برابــر پویانمایی های تولید 
شــده در کشور ژاپن اســت، کشــوری که رتبه اول در 
میــزان تولیــدات پویانمایی  را دارد. پیش از این مســیر 
پویانمایی ســازی ایران که طی 11 ســال گذشته شکل 
گرفته اســت توانسته 11 پویانمایی سینمایی را به اکران 
برســاند، از این تعداد 5 پویانمایی تنها در 3 ســال اخیر 
به نمایش درآمده اند. مطابق گفته های تولیدکنندگان این 
آثار، تولید هر کدام از این پویانمایی های سینمایی نزدیک 
به 4 ســال زمان برده اســت. برنامه هفتم توسعه توسط 
مجلس شورای اسلامی ابلاغ شده و مطابق با آن برای رشد 
صنعت پویانمایی و رسیدن به اهداف آن باید طی 5 سال 
7 هزار و 300 ســاعت پویانمایی تولید شود. این درحالی 
اســت که در هالیوود دو کمپانی بزرگ دیزنی و پیکسار،  
ســالانه کم تر از 10 ســاعت پویانمایــی تولید می کنند. 
نگاه کمی به موضوعی که از اســاس ماهیتی کیفی دارد 
می تواند شاخصه های موفقیت آن را کاهش دهد، فرهنگ،  

هنر و به طور اخص پویانمایی و ســینما هم باید بیشــتر 
با شــاخص های کیفی بررسی شوند تا شاخص های کمی 
و دقیقه ای. فرزانه فخریان، مســئول راه اندازی بنیاد ملی 
پویانمایی و مشــاور وزیر در امور کودک و نوجوان گفته 
اســت که »وظیفه مهــم ما فراهم نمــودن راه در جهت 
کمک به تولید 7300 ســاعت پویانمایی است، انجام این 
وظیفه در توان یک بخش خاص نیســت اگر هم افزایی به 
معنی واقعی کلمه ایجاد شــود، خواهیم توانســت تولید 
7300 ســاعت پویانمایی را با برنامه دقیق محقق کنیم. 
اما در مقابل ابراهیم یونسی کارشناس پویانمایی می گوید 
که »تولید ایــن میزان پویانمایی حتــی اگر محقق هم 
شــود درگیر اندازه گیری های کمی شده و از کیفیت آن 
چشم پوشی می شود،  ساخت این میزان ساعت غیرممکن 
نیست،  اما قطعاً تولیداتش کیفیت خاصی نخواهد داشت.
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سریال

»چراگریهنمیکنی؟«بهکلنوپاریسمیرود

فیلم ســینمایی »چرا گریه نمی کنــی؟« به نویســندگی و کارگردانی علیرضا 
معتمــدی در دو جشــنواره فیلم های ایرانی کلن و فیلم هــای ایرانی پاریس به 

نمایش درمی آید. 
جشــنواره فیلم های ایرانی کلن ۶ تا ۹ ژوئن )17 تا 20 خرداد( در کشور آلمان 
و جشــنواره فیلم های ایرانی پاریس ۶ تا 11 ژوئن )17 تا 22 خرداد( در کشور 
فرانســه برگزار می شوند. این فیلم سینمایی سال گذشته بر پرده سینما رفت و 

به زودی اکران آنلاین خواهد شد. 

»درانتهایشب«بابازیپارساپیروزفر
سریالآخرهفتهشد

 قسمت اول سریال »در انتهای شب« به کارگردانی آیدا پناهنده و تهیه کنندگی 
محمد یمینی پنج شنبه 3 خرداد ساعت 8 صبح از شبکه نمایش خانگی منتشر 
می شود. قسمت های بعدی »در انتهای شــب« جمعه ها ساعت 12 ظهر پخش 
خواهد شــد. پارســا پیروزفر و هدی زین العابدین زوج اصلی »در انتهای شب« 

هستند. فهرست کامل بازیگران این سریال به زودی منتشر خواهد شد.
آیدا پناهنده و ارســلان امیری نگارش فیلم نامه »در انتهای شــب« را بر عهده 
داشته اند. ســریال ۹ قسمتی »در انتهای شــب« اولین حضور آیدا پناهنده در 
شــبکه نمایش خانگی است. او پیش از این فیلم های »ناهید«، »اسرافیل«، »تی 

تی« و... را کارگردانی کرده است.

عربزبانهاکدامیکازسریالهایایرانیرا
بیشترمیبینند؟

 کانــال آی فیلم عربی طی یک نظرســنجی، نظر بینندگان خود را در خصوص 
بازپخش ســریال های پرطرفدار از ژانرهای مختلف پرسید تا سلیقه آنها را بیش 

از پیش بشناسد.
طبق این نظرسنجی، سریال امنیتی »گاندو« به کارگردانی جواد افشار، با کسب 

حدود 50 در صد از آرای بینندگان، در صدر سریال ها قرار گرفت.
بعد از این ســریال، سریال »یوسف پیامبر« با کســب 20 درصد آراء در مرتبه 
دوم قــرار گرفت و پس از آن ســریال های »ســتایش« بــا 18 درصد و »پدر« 
بــا 12 درصــد در رده های بعدی قــرار گرفتند. با توجه به چنیــن آماری، این 
نکته به ذهن متبادر می شــود که ســریال های امنیتی ایران توانســته است در 
میــان بینندگان عرب جایگاه ویژه ای را کســب کنند و این مورد شــاید حاکی 
 از رشــد و توانمنــدی تلویزیون ایران در زمینه ســاخت این نوع ســریال ها در 

سال های اخیر است.
ســریال »گانــدو« در زمان پخش خــود از این کانال با اســتقبال گســترده 
بیننــدگان عرب قــرار گرفــت و یکــی از پــر بیننده ترین ســریال های این 
کانال در ســال های گذشــته بوده اســت. داســتان »گاندو« دربــاره یک گروه 
از نیرو هــای امنیتی کشــور اســت که بــه پیگیــری پرونده های جاسوســی 
 و مقابلــه بــا نفــوذ می پردازنــد. قالــب اصلــی این اثــر مبتنی بــر تعقیب 

و گریز است. 

در جلســه ششم شــورای صنفی نمایش که 
روز گذشــته در خانه ســینما برگزار شــد، 
قرارداد ســرگروهی فیلم های »آبی روشن«، 
»خجالــت نکش 2« و »کوچــه ژاپنی ها« به 
ثبت رسید. براین اساس فیلم سینمایی »آبی 
روشــن« به کارگردانی بابک خواجه پاشــا و 
تهیه کنندگی ســید محمدحســین میری با 
پخش »شــهرفرنگ« به ســرگروهی سینما 

فرهنگ اکران خواهد شد.  
ایــن فیلم که در جشــنواره فجر ســال قبل 
رونمایی شــده بــود، دومین ســاخته بابک 
خواجه پاشا اســت که در آن بازیگرانی مانند 
مهران احمدی، مهران غفوریان، سارا حاتمی، 
مرتضــی امینی تبــار، روح ا... زمانی، علی اکبر 

اصانلو و کاظم هژیرآزاد بازی کرده اند.    
که صاحب معدن، معتمد و بزرگ شهر است است: کشف یک فیروزه  کمیاب زندگی یونس در خلاصه داســتان این فیلم سینمایی آمده 

را وارد مسیر مخاطره آمیزی می کند.  
فیلــم ســینمایی »خجالــت نکــش 2« به 
کارگردانی رضا مقصودی و تهیه کنندگی سید 
امیر پروین حســینی نیز با پخش فیلمیران به 
سرگروهی پردیس سینمایی آزادی روی پرده 
می رود. این فیلم پس از نســخه نخســت که 
مورد توجه قرار گرفت، با عنوان »جدایی قنبر 
از صنم« آماده نمایش شده بود. از بازیگرانی 
که در آن حضور دارند و تاکنون اسامی آن ها 
منتشر شده به شبنم مقدمی، احمد مهرانفر، 
میثاق جمشیدی، سعید امیرسلیمانی، بهرنگ 
علوی و بهاره کیان افشار می توان اشاره کرد.

و فیلــم ســینمایی »کوچــه ژاپنی هــا« به 
کارگردانی امیرحســین ثقفی و تهیه کنندگی 
علی اکبر ثقفی به سرگروهی پردیس سینمایی 

مگامال روانه اکران می شوند.

این فیلم شــهریور ســال قبل هــم یک بار 
آمــاده اکران شــده بود که بــه تعویق افتاد. 
ســازندگان »کوچه ژاپنی ها« دو ســال قبل 
متقاضی شرکت در جشنواره فیلم فجر بودند 
که با مجوز نگرفتن از شــورای پروانه نمایش 
نتوانســتند به این رویداد ســینمایی برسند 
در حالی که فیلم نظــر مثبت برخی اعضای 
هیئت انتخاب جشــنواره فجر را جلب کرده 
بــود. مجید مظفــری، فرهاد قائمیــان، پیام 
احمدی نیــا، رضا یزدانی، علی اوجی، شــیدا 
یوسفی، نیکی مظفری، نفس بازغی و شقایق 

فراهانی در »کوچه ژاپنی ها« بازی کرده اند.
در خلاصه داســتان آن هم آمده اســت: تو 
نمی تونــی با پــول همه چیــز و همه کس و 
بخــری یه روزی یه جایی یه شــب یه وقتی 

یکی بالا سرته، کوچه ژاپنی ها.

قرارداد اکران فیلم هایی با بازی »شبنم مقدمی« و »مهران احمدی«

ورزش

به گزارش ایسنا، نوشــاد عالمیان، ملی پوش 
تنیــس روی میز ایران دربــاره عملکرد خود 
و برادرش در مسابقات انتخابی المپیک آسیا 
میانه بیان کرد: مســابقات خیلی خوب تمام 
شد. من و نیما توانستیم به فینال برسیم و در 
نهایت نیما از این مســابقات سهمیه المپیک 
پاریــس را گرفت. فکر می کنم من هم بتوانم 
از طریق رنکینگ ســهمیه المپیک را بگیرم. 

ســهمیه من از طریق رنکینگ قطعی است و 
من و نیما می توانیم با هم در المپیک پاریس 
حضور داشــته باشــیم. تمام تــلاش ما این 
اســت که بتوانیم در المپیک بهترین نتایج را 
بگیریم، پینگ پنگ را ارتقا دهیم و دل مردم 

را شاد کنیم.
نوشــاد در مورد شکست خود مقابله برادرش 
نیما در فینال انتخابی المپیک گفت: من هم 

برای برد رفتــه بودم اما مقابــل نیما خیلی 
خوب بازی نمی کنم. کســانی که مســابقات 
آخــر ما را هــم دیده باشــند، می توانند این 
را بگویند که نیما پیروز بوده اســت. در این 
مســابقات هم نیما بهتر بازی کرد و  توانست 
پیروز باشــد. با توجه به اینکــه فکر می کنم 
ســهمیه المپیک من هم قطعی باشد اکنون 
 دیگــر می توانیم هر دو ســهمیه مــردان را 

داشته باشیم.
ملی پــوش تنیس روی میز ایــران در مورد 
برنامه خود تا اعــلام رنکینگ نهایی المپیک 
گفــت: دو مســابقه در زاگرب و اســلوونی 
پیش رو اســت که من در مســابقات زاگرب 
 شــرکت می کنــم و امیرحســین هدایی و
نیما عالمیان در مســابقات اسلوونی شرکت 

خواهند کرد. فدراســیون جهانی فدراسیون 
جهانــی 12 ســهمیه از طریــق رنکینــگ 
توزیــع می کند و فکر می کنــم در رده هفتم 
یا هشــتم رنکینگ المپیک باشــم. یکی، دو 
بازیکــن اروپایــی که در رنکینــگ جلوتر از 
من هســتند احتمــال زیاد بتواننــد در قاره 
 اروپا ســهمیه بگیرند و ســهمیه المپیک من 

قطعی است.
نوشــاد با اشــاره به انتقادهایی که نسبت به 
شکســت نیما عالمیان مقابل زوخید، بازیکن 
ازبکستان در مرحله گروهی انتخابی المپیک 
رخ داد، تصریح کرد: شــیطنت هایی از سوی 
برخــی رســانه ها رخ داد که فکــر می کنم 
درســت نباشــد. در همان اوایل مســابقات 
نیمــا یک بازی خود را واگــذار کرد و عنوان 

ناکام را به نیما نســبت دادند که درست نبود 
چون هنوز مســابقات تمام نشــده بود. واقعاً 
باید الان بیایند پاســخگو باشــند که چرا در 
 حین برگزاری مسابقات چنین انتقادهایی را 

مطرح کردند.
او در پایــان گفت: از لطف اله نســبی و آقای 
قارداشــی رئیــس فدراســیون تنیس روی 
میز تشــکر کنم. آن ها در ایــن مدت خیلی 
تلاش کردند. نســبی در مسابقات گرند اسلم 
عربســتان کنار من بود کــه حضورش خیلی 
زحمت کشــید و باعث شــد که بتوانم نتایج 
خوبی در این مســابقات بگیــرم و امتیاز آن 
مســابقه در رنکینگم و اینکه بتوانیم سهمیه 
المپیــک را از تغییر رنکینــگ بگیریم، تأثیر 

زیادی داشت. 

به گزارش ایســنا، مهدی تاج، رئیس فدراســیون فوتبال پیش از آغاز کلاس 
کمک داور ویدئویی اظهار کرد: VAR به بحث ورود زنان به ورزشگاه ارتباط 
دارد. شــما ببینید وقتی داور سوت اشــتباهی می زند، تماشاگران شعارهایی 
می دهند که این موضوع باعث می شــود ورود زنان به ورزشگاه در ابهام قرار 

بگیرد.
وی افزود: VAR به داوری کمک می کند و کمک می کند جو ورزشــگاه آرام 
بمانــد. خیلی اعتقاد ندارم بعد از VAR اعتراض کم نشــود چون به هر حال 
 VAR اعتراض هایی وجود خواهد داشت. با این حال فصل آینده ما لیگ را با
برگزار می کنیم. اگر قانون جدید فیفا درباره VAR اجرایی شــود هم برای ما 
خوب است. چون دوربین هایی ثابت در ورزشگاه نصب می شود و بعد در طول 
بازی هر تیم می تواند دو بار در طول بازی درخواســت بازبینی بدهد که این 

موضوع کمک می کند جو ورزشگاه ها آرام شود.
رئیس فدراســیون فوتبال درباره حضــور در کنگره فیفا گفت: در این کنگره 
دو موضوع متفاوت وجود داشت. یک بحث، بحث فوتبالی بود. ما 
موضوع مهم تر دیگری به نام فلسطین هم داشتیم؛ چرا که ایران، 
الجزایر و فلسطین تقاضای رسیدگی به این موضوع داشتند. در 
واقع موضوع مورد نظر ما، هجمه ای بود که به فوتبال فلسطین 
وارد شــده بود. جامعه ورزش فلسطین حدود 200 شهید داد 
که 118 نفر آن مربوط به فوتبال بودند. واقعیت این اســت که 
فلســطینی ها زمینی برای مســابقه ندارند و همه زمین ها تخریب 
شــده اســت؛ چرا که ۶00 حمله به این زمین ها شده است. این 
خیلی دردآور اســت. من دفاعی که انجام شــد را خوب 
دیدیم. بعد از صحبت های فلســطین، قرار شد الجزایر هم 

صحبت کند. ما هم از جلسه خارج شدیم.
تــاج در واکنش به صحبت های نماینده رژیم صهیونیســتی 
مبنی بر این که ایران قصد بر هم زدن جو ســالن کنگره را 
داشته است، بیان کرد: به نظرم کار درستی انجام دادیم. من 
منطق خودم و کشــورم را پویا می دانم و مجموعه کشــور 

کار درستی انجام داد. همچنین بحث کمک داور ویدیویی و مــا 
ت  ا در مســابقات در کنگره مطرح شد. در کنگره AFC یک دقیقه تغییر

ســکوت برای فلسطین انجام شــد. البته در فیفا هم یک دقیقه سکوت برای 
کل کشته شدگان انجام شد.

او در ادامه در پاسخ به این سؤال که آیا پرونده فساد در فوتبال فقط مربوط 

به باشــگاه مس رفسنجان می شــود و این که چرا پس از گذشت دو سال به 
این پرونده رسیدگی می شود، توضیح داد: فساد وقتی کشف می شود، موضوع 
مورد رسیدگی قرار می گیرد. در سال 1400 در یک باشگاه کرمانی این اتفاق 
رخ داده اســت. وقتی کشف شــد، یک نهاد نظارتی به این پرونده ورود کرد. 
آن ها وقتی به ســراغ من آمدند حرف من این بود که ما در کمیته اخلاق و 
انضباطی به بعضی مسائل رسیدگی نمی کنیم و باید در محاکم قضایی به آن 
رســیدگی شود تا اگر این محاکم رأی دادند، ما در کمیته های قضایی مان به 
دنبــال رأی صادره، تصمیم گیری فوتبالی کنیم. ایــن کار را زمانی که آرای 

قطعی صادر شد، انجام می دهیم.
رئیس فدراســیون فوتبال در واکنش به این که تمامی اعضای هیئت رئیســه 
قرار اســت در رابطه به پرونده فساد در فوتبال احضار می شوند، تصریح کرد: 
این حرف بی خودی اســت. فدراسیون نقش بسزایی در پیگیری فساد داشته 
اســت. البته بگویم که هر کســی در هر مقامی اگر فسادی انجام داده، ما از 
رسیدگی به آن استقبال می کنیم. اگر فوتبالیست است، گزارش آن به کمیته 
اخلاق فدراســیون فوتبال و اگر به مسئله فساد ربط دارد، به محاکم قضایی 
گزارش داده شود. من از این موضوع استقبال می کنم. با این حال پیگیری در 

رسانه ها و بردن آبروی آدم ها کار درستی نیست.
تــاج درباره برگزاری هفته های پایانی لیگ برتر و جام حذفی با اســتفاده از 
VAR اظهار کرد: شاید بتوانیم جام حذفی را با VAR برگزار کنیم ولی فیفا 
با استفاده از این تکنولوژی در هفته های پایانی لیگ برتر مخالفت کرده است.

نوشادعالمیان:

سهمیهالمپیکمنهمقطعیاست
پایانلیگتیراندازیباکماناستانفارس

بامعرفیتیمهایبرتر

بــه گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، هفته پایانی 
رقابت هــای لیگ تیراندازی با کمان اســتان فارس با معرفــی تیم های برتر به 

پایان رسید.
علی روزی طلب، رئیس هیئت تیراندازی با کمان استان گفت: این دوره از مسابقات 
پس از سال ها وقفه از دی ماه 1402 با حضور 12 تیم از استان فارس و 3 تیم 
 از اســتان بوشهر )جمعاً 15 تیم( در دو رشــته ریکرو و کامپوند آقایان و بانوان

برگزار شد. 
رئیس هیئت اســتان هــدف از برگزاری این دوره از مســابقات را ایجاد انگیزه 
مضاعف و افزایش ســطح فنی کمانــداران همچنین تشــویق تیم های آزاد به 

تشکیل و ثبت باشگاه های رسمی عنوان نمود.

تیمملیفوتبالدخترانزیر15سال
بهتاجیکستانسفرکرد

پایگاه  گــزارش  بــه   
کل  اداره  خبــری 
ورزش و جوانان استان 
ملی پوشــان  فــارس، 
حضور  جهــت  بانوان 
کافــا،  تورنمنــت  در 
تهــران را بــه مقصد 
تــرک  تاجیکســتان 
کردنــد. هدایــت این 

تیم برعهده پروانه کران خســروی مربی شیرازی است و همچنین دینا قربانی و 
زهرا نصیری از استان فارس در ترکیب تیم ملی حضور دارند.

تورنمنــت فوتبال دختران زیر 15 ســال کافا 2024 از 31 اردیبهشــت ماه تا 
۶ خرداد ماه با حضور تیم های ازبکســتان، تاجیکســتان، ایران و قرقیزســتان 
در شــهر دوشنبه تاجیکســتان برگزار خواهد شد که شــاگردان کران خسروی 
 جهت حضور در این تورتمنت صبح روز گذشــته تهران را به مقصد این کشــور

ترک کردند.
برنامه زمانبندی مسابقات به این شرح است:

سه شــنبه یکم خرداد ماه: ایران- قرقیزستان، ساعت 15:30 به وقت تهران )17 
به وقت محلی(؛ تاجیکســتان- ازبکستان، ساعت 18:30 به وقت تهران )20 به 

وقت محلی(
پنج شــنبه 3 خرداد ماه؛ ازبکستان- ایران، ساعت 15:30 به وقت تهران )17 به 
وقت محلی(؛ قرقیزســتان- تاجیکستان، ســاعت 18:30 به وقت تهران )20 به 

وقت محلی(
شنبه 5خرداد؛ قرقیزستان-ازبکستان، ساعت 15:30 به وقت تهران)17 به وقت 
محلی(؛ تاجیکستان- ایران، ساعت 18:30 به وقت تهران )20 به وقت محلی(

رشوهازفوتبالبهبسکتبالرسید؛
پیشنهادطلابهداورخانم

بــه گزارش خبرنــگار ورزشــی خبرگزاری تســنیم، در حالی کــه این روزها 
بحــث فســاد در فوتبال با دادن ســکه داغ شــده، اطلاعاتی به دســت آمده 
 که نشــان می دهــد این اتفــاق به نوعــی دیگر در لیــگ بســکتبال بانوان

رخ داده است.
بــر این اســاس پیش از برگــزاری یکــی از مســابقات فصل گذشــته لیگ 
برتــر بســکتبال بانوان در ســال 1402، دســتبند طــلا به عنوان رشــوه  به 
یکــی از داوران خانم پیشــنهاد می شــود. ایــن داور از قبــول آن خودداری 
 کــرده و گزارش این اتفــاق را به جواد داوری، رئیس فدراســیون بســکتبال 

اعلام می کند.
برای پیگیری موضوع ســراغ افرا بهرامی، داوری که به او دستبند طلا پیشنهاد 
شــده بود رفتیم که وی ضمن تأیید این ماجرا گفت نمی تواند جزئیات بیشتری 

را بگوید و موضوع را به رئیس فدراسیون گزارش داده است.

مســتند »چو نیلوفر عاشقانه« فیلمی 
در پاسداشــت قیصر امین پور، شاعر و 
اســتاد نامدار ادبیات فارسی دانشگاه 
از مســتندهای مجموعه  یکی  تهران 
»چونان سرو« است که ساعت 21:00 
امشــب از قاب شبکه مســتند سیما 

پخش می شود.
فرشاد اکتسابی، کارگردان این مستند 
تلویزیونــی، دربــاره اهمیت شــعر و 
اندیشــه قیصر امین پور گفت: مرحوم  
قیصر امین پــور در جامعه ادبی ما به 
خاطر ویژگی های شعری اش شناخته 
شده است. در حقیقت او از نیمه دوم 
دهه شــصت بود که بــه ثبات زبان و 
اندیشــه در شعرش دســت پیدا کرد. 
هــر چند جامعه ادبــی او را به عنوان 
یک ادیب آکادمیک و اســتاد دانشگاه 
می شناسد ولی حوزه ادبیات کودکان 
و نوجوانان هنــوز او را از آن خود می 
داند. دو دفتر »به قول پرستو« و »مثل 
چشمه - مثل رود« از جمله آثر ادبی 

امین پور اســت که همواره مورد توجه 
اهالی ادبیات و شعر قرار دارد.

نیلوفر  کارگــردان مســتند »چــون 
عاشقانه« تأکید کرد: اشعار»امین پور« 
از حیث بلاغی ارزشمند و بر ظرفیت ها 
و توانمنــدی زبــان فارســی افزوده 
است. اســتفاده از آرایه ایهام یکی از 
در شعر  او  برجسته ترین شــگردهای 

است.
او اضافــه کــرد: امین پــور توانســته 
ویژگی هــای ســبکی و بلاغی شــعر 
بــا  را  نیمایــی  کلاســیک و شــعر 
شعرهایش تلفیق کند. یکی از عواملی 
برجســتگی  باعث  نهایــت،  در  کــه 
ســبک اوســت، نوآوری در بلاغت و 
درک انتظار مخاطبان امروز از شــعر 
اســت.از این رو یکی از برجســته ترین 
بخش هــای ســلوک شــعری وی را 

می توان همدردی با مردم دانست.
پایان گفــت: علی رغم  اکتســابی در 
دشــواری هایی که در مســیر ساخت 

مستندهای پرتره وجود دارد از جمله 
نبود برخــی آرشــیوهای اختصاصی 
و درمیــان نبــودن شــخصیت اصلی 
برای تکمیل تحقیقات و دســتیابی به 
زوایــای ناگفته چهره مــورد نظر؛ در 
مســتند »چو نیلوفر عاشقانه« تلاش 
شده اســت با بهره گیری از گفتارهای 
ادبی  اســتادان، شــاعران و محققان 
حاضــر در فیلم، روایت دســت اولی 
از زندگــی و ســلوک فرهنگی و ادبی 
 مرحــوم قیصــر امین پور بــه تصویر 

کشیده شود.
مجموعه 25 قســمتی »چونان سرو« 
درباره  مستندی  فیلم های  دربردارنده 
مفاخــر فرهنگی ایران اســت که به 
و  وزیری  محمدســعید  تهیه کنندگی 
با حضــور کارگردانی چون مســعود 
زارع،  اکتسابی، عطیه  فرشاد  طاهری، 
حنیف شــهپرراد، فاطمه رسول زاده، 
کتایون جهانگیری و محسن عسکری 

زاده از شبکه مستند پخش می شود.

رئیسفدراسیونفوتبال:

 VAR با ورود زنان به ورزشگاه در ارتباط است

نمایش خانگی

مستند»چونیلوفرعاشقانه«
فیلمیدرپاسداشتقیصرامینپور

وعدههایپویانماییسازیایرانومچانداختنباغولهایجهان

ساعیپسازقهرمانیتکواندوایرانپساز8سالدرقارهکهن:

قهرمانی در آسیا ربطی به مدال آوری
 در المپیک ندارد

به گــزارش ایرنا، بیســت و ششــمین دوره مســابقات تکواندو قهرمانی آســیا که 
پنجشــنبه 27 اردیبهشــت ماه با حضور 244 تکواندوکار از 33 کشــور به میزبانی 
ویتنام جریان داشــت، با قهرمانی تیم ملی ایران به پایان رسید. تیم ملی ایران که 8 
ســال قبل قهرمان آسیا شــده بود، یک بار دیگر روی سکوی قهرمانی ایستاد. مردان 
ایــران بــا دو طلا، یک نقره و یک برنــز بالاتر از همه، قهرمان شــدند. کره جنوبی با 
 دو طلا، دو نقره و یک برنز در جای دوم ایســتاد، ازبکســتان و عربســتان هم سوم و

 چهارم شدند. 
هادی ساعی، رئیس فدراسیون تکواندو پس از قهرمانی تیم ملی تکواندو مردان ایران 
در پیکارهای آســیایی ویتنام اظهار داشت: بازیکنان تیم ملی ایران کار بزرگی انجام 
دادند و واقعاً خســتگی از تن مان در آمد. وی افزود:  چند روز به شــروع مســابقات، 
بدشناسی آوردیم و میرهاشم حســینی که یکی از بهترین نفرات ما بود آسیب دید. 
خوشــبختانه )علی خوش روش( نفر جایگزین او نیز عملکرد درخشــانی داشــت و 
 قهرمانان بزرگی را شکست داد. باید بگویم که خوش روش در این مسابقات، گل کاشت.
ســاعی در خصوص فینال سنگین وزن بین آرین ســلیمی و نماینده کره جنوبی که 
حساسیت بالایی داشت، بیان کرد: این مبارزه خیلی مهم بود، چون قهرمان مسابقات 

نیز به نتیجه آن بســتگی داشت. خوشــبختانه آرین بسیار هوشمندانه مبارزه 
کرد و با برتری او، تیم ملی کشورمان، بالاتر از کره به قهرمانی رسید. هرچند 

اما نماینده کره در این مبارزه چند بار بداخلاقی  کرد، 
سلیمی به خوبی شرایط را تحت کنترل 

داشت.  ســاعی گفت: همه نفرات 
ه المپیکی و توانمند  ر قــا

کهــن 
حضــور  ویتنــام  و در  داشــتند 

برخی از آنان نیز شکست خوردند. اما اصلًا نباید 
مسابقات آســیایی را با المپیک مقایسه کرد؛ چراکه 

شرایط کاملًا متفاوت دارد و از حریفان گرفته تا اوزان و 
فضای پیکارها، تفاوت زیادی دارد.

سینما



در ملاقات قائم مقام شهردار شیراز و سرکنسول ایران در 
استانبول مطرح شد:

از حضور سرمایه گذاران ترک در شیراز تا نکوداشت 
شهرراز در سال ارتباطات فرهنگی ایران و ترکیه

بــه گــزارش ســبحان، آرش 
شــهردار  قائم مقام  فــرج زاده، 
شــیراز با سرکنسول جمهوری 
اســتانبول  در  ایران  اســامی 
دیــدار و پیرامون همکاری های 
فرهنگی، گردشگری و اقتصادی 

گفت وگو کرد.
فــرج زاده در ایــن دیدار ضمن 
معرفی شــیراز به عنوان قطب 
ایران  برجسته فرهنگ و تمدن 
در  شیراز  ظرفیت های  اسامی، 

حوزه های مختلف گردشــگری، علمی، مهندسی و  پزشکی را تشریح کرد. 
این مقام ارشد شهری اشتراکات فرهنگی و دینی را عامل مهمی برای ایجاد 
و گسترش مناسبات دوستانه با کان شهرهای ترکیه برشمرد و افزود: نگاه 
دانش محور و تخصصی مدیریت شــهری به ظرفیت های اقتصادی شــهر و 
همدلی و تعامل کم نظیر شــهرداری، شورای اسامی شهر و دولت فرصتی 
بی بدیل برای تبدیل شــیراز به نقطه کانونی جذب سرمایه گذاران خارجی 

تبدیل کرده است.
فرج زاده همچنین بر عزم راســخ مدیریت شــهری برای معرفی شیراز در 
عرصه بین المللی تأکید و از آمادگی شــهرداری برای برگزاری رویدادهای 
مشــترک فرهنگی با کان شهرهای کشور مهم همسایه از جمله استانبول 

خبر داد.
احمد محمدی، سرکنســول جمهوری اســامی ایران در اســتانبول نیز 
ضمن اذعان به جایگاه کم نظیر شــیراز در تاریخ و تمدن درخشــان ایران 
اســامی و میراث درخشان این شــهر در حوزه های فرهنگی و ادبی برای 
 همکاری در زمینه تحکیم مناســبات شهرداری شــیراز با شهرهای ترکیه

اعام آمادگی کرد. 
محمدی بر عاقه ســرمایه گذاران ترک به حضــور در ایران و لزوم معرفی 
تخصصی ظرفیت ها و رفع موانع و ناهماهنگی ها در مواجهه با سرمایه گذاران 
خارجی را مــورد تأکید قرار داد. این دیپلمات ارشــد کارکرد وزارت امور 
خارجه در حوزه جذب ســرمایه گذاری خارجی را ایفای نقش تسهیلگرانه 
دانســت و برای همکاری در این خصوص اعام آمادگی کرد. سرکنســول 
ایران در اســتانبول با اشاره به توافق نامه منعقده بین دو کشور در خصوص 
نام گذاری ســال ۲۰۲۵ به عنوان سال ارتباطات فرهنگی ایران و ترکیه، از 
پیشنهاد برگزاری رویدادهای مشترک بین شیراز و استانبول استقبال کرد. 

رئیس سازمان آتش نشانی شیراز خبر داد:
  تست عملیاتی اولین پهپاد آتش نشانی کشور 

در شیراز
 به گزارش ســبحان، هادی عیدی پور، رئیس سازمان آتشنشانی و خدمات 
ایمنی شــهرداری شیراز از رونمایی و تســت عملیاتی پهپاد اطفای حریق 

برای نخستین بار در کشور خبر داد.
عیدی پور عنوان کرد: این اقدام با هدف ارتقا سطح امداد رسانی در حوادث 
شهر شیراز با استفاده از تکنولوژی های روز دنیا می باشد. عیدی پور با بیان 
اینکه سال ۱۴۰۳ در شهرداری شیراز به عنوان سال نهضت خدمات شهری 
نامگذاری شــده است، خاطرنشــان کرد: بی تردید خدمت رسانی در حوزه 
ایمنی بخش مهمی  از این نهضت خواهد بود و سازمان آتش نشانی اقدامات 

مؤثر در این راستا در دستور کار قرار داده  است.
به گفته عیدی پور این محصول برای نخســتین بار در سطح کشور توسط 
مهندســان کشورمان به مرحله تولید رسیده است تا یاری رسان آتش نشان 

در اطفای حریق ساختمان های بلند مرتبه در کان شهرها باشد.
عیدی پور با تأکید بر ضرورت اســتفاده از تکنولوژی های روز در ســازمان 
آتش نشانی تصریح کرد: رشد روزافزون جمعیت کان شهرها و به دنبال آن 
افزایش تعداد ساختمان های بلند مرتبه و ضرورت افزایش آمادگی و اقدام 
به موقع در لحظه وقوع حریق در ســاختمان ها، نیاز به ناوگان آتش نشــانی 

به روز را افزایش داده است.
عیدی پور در بخش دیگــری از توضیحات خود به عواملی که مهار آتش را 
به سمت اســتفاده از پرنده های بدون سرنشین مجهز به انواع حسگرهای 
اپتیـکی و الکتـرومکانیـکی سـوق داده اشاره کرد و افزود: محدودیت  هایی 
که طراحی های شــهری در استفاده از نردبان آتش نشانی ایجاد می کند در 
کنار ابعاد و موقعیت ســازه های شهری همچون ساختمان های بلندمرتبه، 
هتل ها، عرض معابر و خیابان ها، تقاطع ها و کوچه ها، همچنین خطر جانـی 
و امکان بروز آســیب های جبران ناپذیر به نیروی انســانی متخصص حین 
عملیات، ارتقای چشمگیر دقـــت، ایمنی و تـــوان عملیاتی با به کارگیری 

دوربین ها و سنسورها از جمله این موارد است.
به اعتقاد عیدی پور اســتفاده از پایش لحظــه ای محیط حادثه و عملیات 
به کمک پهپــاد، امکان کنترل و فرماندهی عملیات را بســیار اثربخش تر 

می کند. 

پایش مزارع نی ریز برای شناسایی بیماری زنگ زرد 
به گزارش سبحان، علیرضا بصیری، مدیر جهادکشاورزی شهرستان نی ریز 
از پایش مزارع گندم و جو این شهرستان برای شناسایی بیماری زنگ زرد 
خبرداد. بصیری گفت: با توجه به مناســب بودن شرایط جوی برای شیوع 
بیماری زنگ زرد، پایش و بررسی مســتمر و به کارگیری توصیه های فنی 
برای جلوگیری از شــیوع این بیماری ضروری است. وی ادامه داد: تاکنون 
یک هــزار هکتار از مزارع شهرســتان مورد بازدید و پایــش زنگ زرد قرار 
گرفته است. بصیری تصریح کرد: استفاده از ارقام مقاوم، تراکم مناسب بوته، 
رعایت زمان کاشت، استفاده از کود پتاس و اوره به مقدار کافی و مدیریت 
آبیاری و تغذیه از روش های کنترل این بیماری اســت. امسال بیش از یک 

هزار هکتار از اراضی شهرستان به کشت گندم وجو اختصاص یافته است.

مدیرکل ارزیابی و عملکرد وزارت آموزش و پرورش:
 ثبت نام الکترونیکی مدارس اختیاری است

به گزارش ســبحان، ســید مجتبی  هاشــمی، مدیرکل ارزیابی و عملکرد 
وزارت آموزش و پرورش با تأکید بر اینکه ثبت نام در مدارس به دو صورت 
الکترونیکی و حضوری امکان پذیر اســت از والدین خواســت نگرانی بابت 
ثبت نام دانش آموز »میان پایه« خود نداشته باشند؛ چرا که ثبت نام این عده 
بدون مراجعه به مدرســه و بعد از درج نمره قبولی در همان مدرسه محل 

تحصیل صورت می گیرد. 
 هاشمی با بیان اینکه برای سال تحصیلی جدید )۱۴۰۳-۱۴۰۴( حدود ۱۶ 
میلیون دانش آموز در مــدارس ثبت نام خواهند کرد، گفت: این افراد برای 
ثبت نام سه پایه تحصیلی ورودی یعنی اول ابتدایی، پایه های هفتم و دهم، 
به مدرســه مراجعه کنند؛ اما مابقی دانش آموزان که میان پایه هستند، بعد 
از ثبت نمره قبولی در پایه بالاتــر به صورت الکترونیک و خودکار ثبت نام 
می شوند؛ پس والدین خیالشان راحت باشد که اگر دانش آموز آنها میان پایه 
اســت، ثبت نام آنها بدون مراجعه به مدرســه و بعد از درج نمره قبولی، در 

همان مدرسه محل تحصیل اتفاق خواهد افتاد.
وی با تأکید بر اینکه ثبت نام ها به صورت الکترونیکی هم امکان پذیر است 
گفــت: اما این موضوع نافی مراجعه مردم به مدارس برای رفع مشــکات 
نیســت؛ لذا دســتورالعملی آماده و به مدارس ارسال شده که بر اساس آن 
ثبت نام هــا هم به صــورت الکترونیکی و هم حضوری اســت، بنابراین اگر 
مردم احســاس می کنند دغدغه آنها با ثبت نام الکترونیکی رفع می شود و 
یا این گونه راحت تر هســتند، از همین روش الکترونیکی استفاده کنند اما 

بدانند ثبت نام به صورت حضوری هم ممکن است.
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به گزارش ســبحان، دیدار مسئولین کانون های 
فرهنگــی و هنری مســاجد شــهر لار با حضور 
مدیــر کل فرهنــگ و ارشــاد اســامی فارس، 
فرماندار ویژه لارســتان، معاونــت هنری اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسامی، کارشناس مسئول 
امور شهرســتان های اداره کل فرهنگ و ارشاد 
فارس، سرپرست اداره فرهنگ و ارشاد اسامی و 
مسئول کانون های مساجد جنوب فارس در تالار 
گفت وگوی فرمانداری ویژه لارستان برگزار شد.

در ابتدای ایــن نشســت محمدابراهیم اخوت، 
مســئول کانون های فرهنگــی و هنری جنوب 
فارس به ارائــه گزارش از توانمندی ها و ظرفیت 
موجود در ســطح شهرســتان پرداخت و سپس 
رؤســای کانون های فرهنگی و هنری مســاجد 
لار پیرامــون دغدغه ها و نیازهــای خود به ارائه 
نظــر پرداختنــد. در ادامه حمیدرضــا قانعی، 
مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسامی فارس ضمن 
تقدیر از زحمات و تاش هــای فعالان فرهنگی 
و هنری مســاجد، جامه عمل پوشــیدن بعضی 
پیشــنهادات را نیازمند برخی مقدمات دانست 
که نیازســنجی آن از سوی استان صورت گرفته 
و مقدمات کار فراهم شــده است، لکن ضرورت 
دارد مسئولین کانون ها با ارتباط مستمر با استان 
و ارائه طرح های پیشــنهادی، گام های بعدی را 
در شهرســتان برای تکمیل این فرایند بردارند 
و مطمئن باشــند طرح های پذیرفته شــده در 
تمام مســیر مورد حمایت خواهنــد بود و اداره 

کل زمینه ســاز ارتباط ایشان با سایر بخش های 
فرهنگی و هنری در سطح استان و کشور جهت 

توانمندی کانون ها خواهد بود.
 نشست  با هنرمندان بدون شک ادامه دار است

حمیدرضــا قانعی مدیــر کل فرهنگ و ارشــاد 
فارس در جمع هنرمندان گفت: این نشســت ها 
بدون شــک ادامه دار است و هدف رفع مشکات 
و پویایی و فعالیت هنرمندان اســت، فضا برای 
فعالیت در شهرســتان ها و مرکز اســتان فراهم 
است و می طلبد که هنرمندان نیز همتی بیشتر 
برای شرکت در جشنواره ها و معرفی فعالیت های 

خود در حوزه های مختلف داشته باشند.
قانعی همچنین گفت: مقام عالی وزارت، پیوسته 

از اوز به عنوان شهر فرهنگی یاد می کند و در سفر 
استانی نیز بارها از اوز به عنوان یک شهر فرهنگی 
فعال نام برده اســت. وی ظرفیت شهرســتان را 
عالی توصیف کرد و گفت ما شب شعرها و تجلیل 
از مفاخر و مشــاهیر شهرســتان در حوزه های 
مختلــف را حمایــت می کنیم و برگــزاری این 
مناسبت ها یکی از سرفصل های کاری خود قرار 
داده ایم. در بحث آموزش نیز براساس نیازسنجی 
و درخواســت انجمن هــا و هنرمنــدان آمادگی 
 کامل بــرای برگــزاری دوره های آموزشــی در 

شهرستان ها داریم.
ســید عبدالرسول، موســوی نژادیان معاون امور 
هنری و سینمایی اظهار داشت: مشکل سینمای 

اوز را با رایزنی با آتش نشــانی و حل شیب سالن 
و پرده در شرف حل شــدن است. رسانه ها باید 

خوداظهاری را پر کرده و رتبه بگیرند.
در ادامــه مســائل مربــوط بــه انجمن هــا و 
یادداشت ها به طور مختصر پاسخ داده و درمورد 
 ثبــت گروها، مؤسســات و حوزه هــای مختلف 
فعالیت هنرمندان توضیح و به سؤالات هنرمندان 

پاسخ گفت.
عبدالصمد ســلیمانی، مسئول امور شهرستان ها 
نیز درباره مطالبات فعــالان فرهنگی اوز گفت: 
در استان به درخواست هایی که داشته اید پاسخ 
و پیگیری های لازم در همه زمینه ها انجام شده 
اســت و ترتیب اثر داده شده یا در دست اقدام و 

بررسی است.
قانعــی مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اســامی در 
ادامــه گفت وگــو بیان کــرد: بــا پیگیری های 
جدی فرماندار شهرســتان و رایزنی با ســازمان 
برنامه و بودجه ســالن چنــد منظوره فرهنگ و 
هنر شهرســتان اوز در دســت ساخت است که 

امیدواریم بشود تسریع در کار را انجام دهیم.
 نحوه تخصیص اعتبار نیز بر اساس طرح هایی 

است که ادارات به استان ارائه می کنند
در این دیدار مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسامی 
نیز پیرامون چگونگی حمایت اداره کل فرهنگ 
و ارشــاد اســامی از فعالیت هــای فرهنگی و 
هنــری در ســطح شهرســتان توضیحاتی ارائه 
داد و افزود: اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســتان 

براســاس مصوبــات قانونــی امــکان تخصیص 
بودجــه بــرای کارهــای عمرانــی را نــدارد و 
شایســته اســت فرمانداری ذیل بودجه نفت و 
گاز مســائل و نیازمندی هــای فرهنگی و هنری 
در بخــش عمرانــی را پیگیری کنــد، تا توان 
اداره فرهنگ و ارشــاد اسامی در جهت تعریف 
 رویدادهای فرهنگی متناســب با نیاز شهرستان

 قرار بگیرد. 
وی همچنین اظهار داشت: هزینه های اداره کل 
کاماً شفاف است و نحوه تخصیص اعتبار نیز بر 
اساس طرح هایی است که ادارات به استان ارائه 
می کنند، زیرا از ایــن طریق می توان عدالت در 

تخصیص منابع را رعایت کرد.
در ادامه این نشســت روح اله شاهدی سرپرست 
اداره فرهنگ و ارشاد اسامی لارستان، پیرامون 
ارائه طرح های شهرســتان برای جذب حمایت 
و تخصیص بودجه گزارشــی ارائــه داد و افزود، 
در بخــش برق تــالار وحدت و مجتمع شــهید 
علیشــیری و همچنین تعمیرات سامانه برودتی 
و حرارتی تالار وحدت نیازمند تخصیص اعتبار و 

پیگیری فرمانداری هستیم.
ویــژه  فرمانــدار  نشســت،  ایــن  پایــان  در 
لارســتان ضمــن امید بخــش دانســتن این 
 نشســت، وعده مســاعدت و پیگیری مطالبات 
هنرمندان و همکاری در مرتفع شــدن مســائل 
پیش روی هنرســتان دخترانــه هنرهای زیبا را 

دادند.

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی فارس اعلام کرد:

 آمادگی کامل برای برگزاری دوره های آموزشی در شهرستان ها 

مدیرکل میراث فرهنگی فارس مطرح کرد:

 تلاش برای شناسایی و احصای خوراک های بومی استان

فرمانده سپاه فجر استان:

موضوعات علمی باید مردمی شوند

به گزارش ســبحان، محمد ثابت اقلیدی، مدیرکل 
میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری فارس 
از تاش برای شناســایی و احصــای خوراک های 
بومی و ســنتی محلــی مناطق این اســتان خبر 
 داد و گفــت: یکی از اقداماتی که در این اســتان 
در حال انجام اســت، پژوهش و مطالعه اغذیه های 

باستانی است.
ثابت اقلیــدی با بیــان اینکه گردشــگری خوراک 
یکی از شاخه های گردشــگری محسوب می شود، 
گفت: این نوع گردشــگری با توجه به تنوع سایق 
گردشگران می تواند به عنوان یک ظرفیت در بحث 

گردشگرپذیری ایفای نقش کند.
وی با ذکر این نکته که گردشگران سایق متفاوتی 
دارنــد و بایــد این تفــاوت ســایق را در جذب 
گردشــگران مدنظر قرار دهیم، افزود: این مفهوم 
بدان معناست که ممکن است یک نفر بازدید آثار 
تاریخی را بپسندد، گردشگر دیگر به خاطر زیارت 
ســفر کند و دیگری به خاطــر تفریح و هیجان یا 

ورزش و غیره.
ثابت اقلیــدی ادامه داد: از آنجا که یکی از نیازهای 
انســان تغذیه و خوراک است ممکن است عده ای 

برای تجربه کردن غذاهای متنوع ســفر کنند، به 
همین دلیل می گوییم بایــد از همین فرصت هم 

برای جذب گردشگر استفاده کرد.
 فارس از پرپتانســیل ترین اســتان ها در 

گردشگری خوراک است
و  صنایع دســتی  میراث فرهنگــی،  مدیــرکل 
گردشــگری فارس با یادآوری اینکه این اســتان 
یکی از پرپتانســیل ترین اســتان ها با تنوع غذایی 
در بحث گردشــگری خوراک است، گفت: تعدادی 
از غذاهای محلی و ســنتی مردم این استان ثبت 
ملی شــده اســت، به عنوان مثال در سال گذشته 
 ثبــت ملی آش کازرونی، کلم پلو شــیرازی و قهوه 

شیراز را داشتیم.
وی با بیان اینکه هر نقطه از اســتان فارس دارای 
خوراک های بومی و ســنتی خود هستند که باید 
آنان را به خوبی معرفــی کنیم، گفت: اگر بتوانیم 
چنین اقدامی انجام دهیم می توانیم گردشــگرانی 
را جذب کنیم که به انگیزه غذاهای ســنتی سفر 

می کنند.
ثابت اقلیدی یادآور شد: یکی از کارهای خوبی که 
و گردشگری  میراث فرهنگی  انجمن دوســتداران 

اســتان انجام داده است، انجام پژوهش و مطالعات 
اغذیه های باســتانی بوده اســت که در نمایشگاه 
گردشــگری پارس سال گذشــته هم این مبحث 

عرضه شد.
مدیرکل میراث فرهنگی فارس بیان کرد: به دنبال 
این هســتیم که غذاها، آش هــا و نان های محلی 
و بومی اســتان را شناســایی کــرده و ثبت ملی 
کنیم تــا بتوانیم برای آنــان رویدادهای مختلفی 
برگــزار کنیــم و از این طریق ایــن ظرفیت ها را 
 به گردشــگران معرفــی کنیــم و در نتیجه این 
کار زمینه گردشگرپذیر بودن مناطق را در استان 

فراهم کنیم.

به گزارش سبحان، ســردار یداله بوعلی، فرمانده 
ســپاه فجر اســتان فــارس در گردهمایی ملی 
مسئولین بسیج علمی، پژوهشی و فناوری و دانش 
و پژوهش سپاه های اســتانی در شیراز با تبریک 
دهه کرامت، گفت: امروز جامعه پژوهشــی سپاه 
در یک مکان جمع شــده که این اقدام مؤثرتر از 
بازدیدهاســت و این گردهمایی برای اولین بار در 

استان فارس رقم خورده است.
وی درخصــوص علــت انتخاب اســتان فارس به 
عنوان میزبــان ایــن گردهمایی بــزرگ عنوان 
کرد: اســتان فارس جهت گیــری خاص و ویژه ای 
 در حــوزه علــم و فناوری داشــته و بــه همین 
دلیــل میزبان این عزیزان بوده ایم تا فرصتی برای 
آشــنایی با ظرفیت ها و ایده هــای یکدیگر فراهم 
شــود و زین پس بتوانند در استان های خود مورد 
اســتفاده قرار دهند. فرمانده ارشد سپاه در استان 
فارس درمورد نقش و فلسفه سپاه و بسیج توضیح 
داد: فلســفه و نقش بسیج و ســپاه این است که 
هیــچ کاری در تقابل و موازات کســی و گروهی 
انجام ندهــد و درعین حالی که در قبال همه چیز 
در کشور مسئول هستیم، اما نقش واسط و حلقه 
وصل را داشــته و به دنبــال کمک و هم افزایی به 

یکدیگر هستیم.
وی بــا بیان اینکه موضوعــات علمی باید مردمی 
شــوند، تصریح کرد: برای مردمی شــدن علم و 

فناوری باید از ظرفیت های سپاه و بسیج بهره برد 
و تمام ظرفیت های علمی کف جامعه، سازمان ها و 

سپاه را هم افزا کنیم.
 باید توجه مســئولین و فرماندهان سپاه به 

موضوعات علمی بیشتر شود
ســردار بوعلی بــا تأکید بــر اینکه بایــد توجه 
مســئولین و فرماندهان سپاه به موضوعات علمی 
بیشــتر شــود تا طبق تأکید رهبری توان رقابت 
 با دنیا را داشــته باشــیم، به راه انــدازی مجتمع 
علــم و فناوری اســوه فارس توســط ســازمان 
بســیج علمی، پژوهشــی و فناوری استان فارس 
 اشــاره کــرد و گفت: مجتمــع علــم و فناوری

 اســوه فارس به عنوان یک کار شــاخص توسط 
ســازمان بســیج علمی اســتان فارس، توانسته 
امکانات و شــرایط خوبی را برای عزیزان صاحب 
 ایــده فراهــم آورد، کســانی که ایده داشــتند 
اما امکان ارتباط و ارائــه و جهت گیری و هدایت 

را نداشتند.
 به گفته فرمانده ســپاه فجر اســتان فارس، این 
فرصت بــرای همه کســانی که خاق هســتند 
و ایده ای دارند، فراهم شــده تــا در این مرکز از 
امکانات و شــرایط بهره منــد گردند و با کمک به 
آنها، طرح و ایده شــان منتج به محصول و خدمت 
نهایی شــود. وی همچنین متذکر شد: همچنین 
امــکان معرفی ایــن عزیزان به ســایر ارگان ها و 

ادارات وجود دارد تا بســیج علمی به عنوان یک 
حلقه واســط به نقش آفرینی بپردازد که البته در 
ابتدای راه است اما شروع خوبی را تاکنون داشته 

است.
 هدف از راه انداری مجتمع اســوه تسهیل 

نقش آفرینی مردم در موضوعات علمی است 
روح ا... رضوی نژاد، مســئول سازمان بسیج علمی، 
پژوهشی و فناوری کشــور نیز در این گردهمایی 
گفت: رهبری و فرمانده کل ســپاه تأکید ویژه ای 
بر موضوعات علمی دارند تا مســیر رســیدن به 
تمدن نوین اسامی میسر شود. وی با بیان اینکه 
علم و فنــاوری، قدرت می آورد؛ عنوان کرد: هرجا 
کار به مردم ســپرده شد، شاهد موفقیت بوده ایم 
و هرجا در انحصارگروهی خــاص قرار گرفت، به 
مشــکل خورده ایم و لذا باید موضوعات علمی را 

نیز مردمی کنیم. 

به گزارش سبحان، ســرهنگ اسماعیل زراعتیان، 
فرمانده انتظامي شــیراز اظهار داشــت: در اجراي 
طرح مبارزه با خرده فروشان و توزیع کنندگان مواد 
مخدر، مأموران کانتري ۱9 بوســتان شهرســتان 
شــیراز با اقدامات فني و تخصصي مطلع شــدند 
فردي در یکــي از محات حوزه اســتحفاظي در 
انبــار منزل اقدام به نگهداری قرص متادون قاچاق 
و غیر مجــاز مي کند کــه بافاصله موضــوع را در 
دستورکار خود قرار دادند. وي افزود: مأموران پس 
از هماهنگــي با مرجع قضایي بــه محل مورد نظر 
اعزام و موفق شدند در بازرسي از آن محل، ۴ هزار 

و ۴9۲ عدد قرص متادون کشف کنند. 
فرمانده انتظامی شــیراز  گفــت: در این خصوص 

یک نفر دستگیر و براي سیر مراحل قانوني تحویل 
مراجع قضایي شد.

 توقیف خودروهای شــوتی حامل بیش از 11 
میلیارد کالای قاچاق در فیروزآباد

سرهنگ مهدی جوکار، فرمانده انتظامی فیروزآباد 
گفت: با توقیف 8 دســتگاه خــودرو، انواع کالای 
قاچاق به ارزش ۱۱ میلیارد و 7۵۰ میلیون ریال در 

این شهرستان کشف شد.
سرهنگ جوکار بیان کرد: در راستای طرح برخورد 
با قاچاق، روز گذشته مأموران پلیس آگاهی هنگام 
کنترل خودروهای عبوری در محورهای مواصاتي 
به 8 خودرو شوتی مشکوک و دستور ایست دادند 

که رانندگان بدون توجه اقدام به فرار کردند.

وی افــزود: پــس از طی مســافتی تعقیب و گریز 
مأموران انتظامی موفق شــدند بــا اقدامات فنی و 
تخصصی هر 8 خودرو شــوتی )پــارس، زانتیا، پژو 
۴۰۵، سمند و وانت آریسان( را توقیف و رانندگان 

را نیز دستگیر کنند.
فرمانده انتظامی فیروزآباد تصریح کرد: در بازرسی 
از ایــن خودروهــا در مجموع ۳۲۵ کیســه غذای 
خارجی حیوانات و ۳۵ رأس گوسفند قاچاق کشف 
شــد. ســرهنگ جوکار با بیان اینکه کارشناسان 
ارزش اموال مکشوفه را ۱۱ میلیارد و 7۵۰ میلیون 
ریال برآورد کردند، عنوان داشــت: رانندگان پس 
از تشــکیل پرونده برای ســیر مراحل قانونی روانه 

دادسرا شدند.

مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری فارس عنوان کرد:

تبلور جلوه های امیدآفرینی در فعالیت های 
عمرانی و صنعتی فارس 

بــه گــزارش ســبحان، عبــاس 
فــرج زاده، مدیرکل روابط عمومی 
امــور بین الملــل اســتانداری  و 
فارس در اردوی روایت پیشــرفت 
ویژه مدیــران روابط عمومی های 
دســتگاه های اجرایی اســتان که 
به مناســبت هفته روابط عمومی 
برگزار شــد، اظهارداشت: عظمت 
و بزرگــی تاش هایــی کــه در 
بخش های عمرانی استان و شیراز 
به ویــژه فاز دوم پــروژه خط دو 

متروی شیراز صورت می گیرد موجب افتخار و تحسین هر بیننده ای است.
وی در این بازدید که از پروژه گسترش متروی شیراز آغاز شد با بیان این که معرفی و نمایش 
ایــن اقدامات می تواند روح امید و خودباوری را در نوجوانان و جوانان بیش از گذشــته متبلور 
کند، گفت: بعضی از جنبه های فعالیت قطار شهری شیراز در سطح کشور و منطقه نمونه و الگو 
است و امروز شهر شیراز به همت شهرداری و شورای اسامی این کان شهر و تاش و تخصص 

جوانان متخصص، تبدیل به کارگاه سازندگی شده است.
مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل اســتانداری فارس در بخــش دیگری از این بازدید با 
اشاره به فعالیت های افتخارآفرین صنعتی و تولیدی در شهرک بزرگ صنعتی شیراز، ادامه داد: 
عمده مدیران و کارکنان این مجموعه ها از جوانانی هســتند که موفق شده اند محصولات خود 
را در زمینه های مختلف به کشورهای دنیا صادر کنند که نشان دهنده کیفیت و اهمیت دانش 

و مهارت ایرانی است.
فرج زاده تأکید کرد: این فعالیت ها، جنبه های بسیار مهم اقتصادی و صنعتی دارد؛ اما آنچه باید 
بیش از همه مورد توجه قــرار گیرد موضوع امیدآفرینی و باور ملی به توانمندی های داخلی و 
لزوم تکیه به نیروهای خوش فکر و خاق ایرانی است که هر مانعی را با ابتکارات خود پشت سر 

می گذارند.
وی واحد تولید غذای آماده در شــیراز را افتخاری برای فارس و کشــور دانست و گفت: اینکه 
زنجیره تأمین این واحد تولیدی در اســتان فارس قرار دارد، تأثیر فراوانی در زمینه سامتی و 

توسعه اقتصادی و اشتغال به  جا می گذارد.
مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل اســتانداری فارس با بیان این که این اســتان رنگین 
کمانی از صنایع و فناوری ها اســت، تأکید کرد: باید تاش کنیم هرچه ســریع تر به ســمت 
فناوری هــای نوین پیش برویم و با افزایــش کمی تولیدات و تولید محصولات با کیفیت بالاتر، 

نقش خود را در اقتصاد جهانی افزایش دهیم.
فرج زاده افزود: همچنان که در فضای رســانه ای با جنگ شناختی و ترکیبی روبه رو هستیم در 
حوزه اقتصادی نیز نبرد ســختی وجود دارد و صنعتگران کشــور مجاهدان این صحنه مهم و 

تأثیرگذار هستند.

آیین نکوداشت دانش آموختگان بین المللی 
دانشگاه های سراسر کشور در دانشگاه شیراز

به گزارش سبحان، آیین نکوداشت 
بین المللــی  دانش آموختــگان 
دانشــگاه های سراســر کشور ۱تا 
۴ خردادماه، به  میزبانی دانشــگاه 

شیراز برگزار می شود.
مهــرداد پورجعفر، رئیس پردیس 
بین الملل دانشــگاه شیراز و دبیر 
آیین نکوداشــت دانش آموختگان 
بین المللــی، ضمــن اعــام این 
خبر توضیح داد: آیین نکوداشــت 
دانش آموختگان بین المللی سراسر 
کشور با هدف تعمیق بخشــی در ارتباطات فرهنگی ملل در بستر فرهنگ غنی ایران اسامی، 
تعمیق ارتباطات عاطفی، تقویت و استمراربخشی به ارتباطات دانش آموختگان، در شهر شیراز، 

به میزبانی دانشگاه شیراز، باهمکاری سازمان امور دانشجویان وزارت علوم برگزار می شود.
وی افزود: در این آیین، بیش از ۵۰۰ نفر از دانش آموختگان بین المللی، از ۵۰ دانشــگاه کشور 
و ۱9 ملیت شــرکت می کنند و جشن دانش آموختگی دانشجویان دختر و پسر بین المللی، در 

سال جاری به صورت همزمان برگزار خواهد شد.
دبیر آیین نکوداشــت دانش آموختگان بین المللی گفت: دانشجویان شرکت کننده در این آیین 
از دانشــجویان کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتری در تمام رشته های تحت پوشش وزارت 

علوم، تحقیقات و فناوری هستند.
به گفته ی وی، این آیین که در حرم مطهر احمدبن موسی »ع« و دانشگاه شیراز برگزار می شود، 
باحضور زلفی گل، وزیر علوم، تحقیقات و فناوری،  هاشــم داداش پور معاون وزیر علوم و رئیس 
ســازمان امور دانشجویان و جمعی از مسئولان وزارت علوم و دانشگاه های سراسر کشور برگزار 

خواهد شد.
گفتنی اســت؛ پیش از این نیز آیین نکوداشت دانش آموختگان بین المللی در جوار حرم مطهر 
علی   بن موسی الرضا )ع( و همچنین در جوار مضجع شریف حضرت معصومه )س( برگزار شده 
اســت و امسال، آیین نکوداشت دانش آموختگان بین المللی در شهر سومین حرم اهل بیت )ع( 

شیراز ترتیب یافته است.

کشف بیش از 4 هزار قرص  متادون غیرمجاز در شیراز



 

صاحب امتیاز: مؤسسه فرهنگی هنری دنیای اندیشه سبحان
مدیر مسئول: سید ابوالحسن حقایقی

دفتر مرکزی: شیراز- خیابان سی متری سینما سعدی
خیابان ذوالانوار شرقی- ساختمان تابان- واحد 14

تلفن : 32340040 نمابر: 32340041
 سازمان آگهی ها : 32340042

شماره پیامک : 30009900851115 لیتوگرافی و چاپ: خلیج فارس
 Email: info@sobhannews. ir www. sobhannews. ir

 آیین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه سبحان را در وب سایت بخوانید. 

دو  شنبه  31 اردیبهشت 1403  سال سی ام  شماره 6284
امام رضا علیه السلام :

ما براى كســى كه از ما پیروى كند، روشنايى هستیم و براى كسى كه به 
وسیله ما راه بجويد، مايه راهنمايى.

تفسیر القمي: ج ۲، ص4 ۱۰

طرح روزحدیث روز

ادبیات

از کتاب های »فاضل نظری« چه خبر؟

هرچند فاضل نظری امسال با کتاب جدیدی در نمایشگاه تهران حضور نداشت، 
اما طرفداران و مخاطبان پروپاقرص او همچنان از آثار پیشین این شاعر استقبال 
کردند؛ به طوری که مجموعه اشعار او در صدر فهرست پرمخاطب ترین کتاب های 

سوره مهر در نمایشگاه امسال قرار گرفت.
از میان کارهای نظری، »وجود« او با اســتقبال بیشتری همراه بوده است. این 
اثر که برای نخســتین بار در اردیبهشت 1401 به دست علاقه مندان رسید و از 
همان ایام تاکنون همواره به عنوان یکی از پرفروش تریک آثار سوره مهر معرفی 
می شــود. »آزمون و خطا«، »سکه صفوی«، »چرخ و فلک«، »تنهایی شلوغ«، 
»آینده در گذشته«، »بیهوده پیمایی« و »زندان زندگان« از عناوین سروده های 

نظری در این مجموعه است. 
»وجود« در 111 صفحه به چاپ رســیده و شــامل 52 غزل است که عشق، 
آفرینش و مرگ از موضوعات محوری آن است و قرابت موضوعی با آثار گذشته 
او دارد. »اکنون«، »ضد«، »گریه های امپراتور« و »آن ها« از دیگر آثار پرمخاطب 

نظری در نمایشگاه کتاب تهران بوده اند.
رمز موفقیت نظری در غزل را می توان در پیوند میان ســنت و نوآوری خلاصه 
کرد. شعر او از یک سو زیر نفوذ سبک هندی قرار دارد؛ اما از سوی دیگر، دارای 
ویژگی هایی است که می توان آن را پلی میان سنت و نوآوری دانست و امضای 

شاعر را در پای آن شناخت.
زبان ساده و همه فهم از دیگر دلایل اقبال عمومی به سروده های اوست؛ هرچند 
زبان شعر نظری از پیچیدگی به دور و روان است، اما شاعر این مهم را در نظر 
داشته که سطح زبان را تقلیل ندهد. استفاده از اسلوب معادله، پایان بندی های 

ابتکاری و... از دیگر دلایل موفقیت او در سال های اخیر بوده است.

قیمت ها؛ مانع رسیدن به یار مهربان
 امیر خیام، نویسنده، از نگارش جلد دوم »سد نصرالدین« خبر داد و گفت: در 
این جلد شــاهد اتفاقات و خاطراتی هستیم که در جلد اول ذکر نشده بود. از 
سوی دیگر، در جلد جدید گریزی هم به خاطرات انقلاب و دفاع مقدس زدیم و 

از مشاهیری یاد کردم که کمتر نامشان را شنیده ایم. 
وی با بیان اینکه تمام هدفم در نوشــتن ایجاد پلی میان گذشته و امروز است، 
ادامه داد: احساس می کنم امروز از آداب و فرهنگ خودمان دور ماندیم و آثاری 
از قبیل »ســد نصرالدین«  شاید زمینه را برای آشنایی و آشتی نسل جوان با 

فرهنگ عمیق ایرانی ایجاد کند. 
این نویسنده همچنین در ادامه از افزایش قیمت کتاب انتقاد و تصریح کرد: نباید 
فراموش کنیم که این افزایش باعث ایجاد فاصله بین مخاطبان با کتاب می شود . 
امیدوارم تدبیری برای مدیریت این بخش از حوزه کتاب اندیشیده شود تا میزان 
سرانه مطالعه آسیب نبیند و مردم بتوانند در اوقات فراغت مطالعه کنند و کمتر 

به مسائل حاشیه ای زندگی بپردازند. 

سونامی ترجمه بخش کودک نمایشگاه کتاب تهران 
را با خود برد

علیرضا سبحانی نسب، مدیر انتشارات جمال با اشاره به نمایشگاه کتاب تهران و 
آثاری که ناشران کودک و نوجوان در این بخش عرضه کردند، گفت:  در روزهای 
گذشته یکی از مؤلفان کتاب کودک و نوجوان در تعبیری جالب به بنده گفت که 
باید از ورود خانواده های دغدغه مند به بخش کودک و نوجوان نمایشگاه کتاب 
جلوگیری کنیم؛ چراکه در بخش زیادی از محتوای عرضه شده در این بخش،  
به کودکان و نوجوانان ایرانی یاد داده می شــود چگونه اخلاق را زیر پا بگذارند،  
چگونه خانــواده و خدا را فراموش کنند و... به همین منظــور باید مانع ورود 

خانواده های دغدغه مند شویم تا انتخاب اشتباهی نداشته باشند.
وی با اشــاره به روند رو به رشد کتاب های ترجمه در ادبیات کودک و نوجوان 
گفت: متأسفانه آیین نامه ای که وزارت ارشاد برای جلوگیری از سونامی ترجمه 
در نشر ایران تصویب کرد،  توسط انجمنی که عمده اعضایش از ناشرانی هستند 

که بیش از 80 درصد کتاب هایشان ترجمه است،  وتو شد.
سبحانی نســب تصریح کرد: معضل نشــر کودک و نوجوان ایران این است که 
تصمیم گیران اصلی این بخش خود غرق در ترجمه هســتند. متأسفانه وزارت 
ارشــاد نیز از این ناشــران حمایت می کند و در بهترین نقاط نمایشگاه کتاب 
غرفه های بزرگ دارند. مدیر انتشارات جمال افزود: اگر دغدغه وزارت ارشاد این 
است که مقابل سونامی ترجمه بایستد،  باید قاعده مند حرکت کند،  ما باید قانون 
داشته باشیم،  ضابطه مند حرکت کنیم،  چرا تنها در نمایشگاه کتاب مانع حضور 
برخی از کتاب های منحرف می شــویم؟ مگر پیش از آن ممیزی وجود ندارد؟ 
کارشناس نداریم؟ وی گفت: من طی ده سال گذشته بارها گفته ام که ترجمه 
رمان هــای غربی برای کودک و نوجوان ایرانی فروش فرهنگ اســلامی ایرانی 
است. وی گفت:  نمایشــگاه کتاب امسال یکی از جلوه های ناکارآمدی ممیزی 

کنونی برای کتاب کودک و نوجوان بود.

این احتمالًا اولین عکس واقعی از آیفون ۱۶ است
فن آوری

تصویر واقعی منتسب  به آیفون 1۶، گوشی جدید اپل 
را از نمای پشتی با دوربین های جدید نشان می دهد.

اپل رویکرد بسیار محافظه کارانه ای درقبال محصولات 
معرفی نشــده اش دارد و معمــولاًً تــلاش زیادی برای 
فاش نشــدن اطلاعــات محرمانه اش انجــام می دهد. 
با وجود این، همچنان شــاهد افشــاگری های مختلفی 

درباره ی محصولات اپل هستیم.
یکی از حساب های کاربری در شبکه ی اجتماعی ایکس 
که ســابقه  چندان درخشــانی ندارد، تصویر منتسب  
بــه مدل نهایی آیفون 1۶ را فاش کرده اســت. در این 
تصویر می بینیم که چینش دوربین های پشــتی تغییر 

کرده اســت و لنزها به صورت عمودی در زیر یکدیگر 
قرار گرفته اند.

طبق ادعای منابع آگاه، اپل تولید نمایشگر گوشی های 
ســری آیفون 1۶ را هنوز شروع نکرده است؛ بنابراین، 
بسیار بعید است که مدل نهایی آیفون 1۶ واقعاً تولید 
شــده باشــد. بدین ترتیب، آنچه در تصویر می بینیم، 
احتمالاً ماکتی غیررسمی اســت که از روی شایعه ها 

ساخته شده است.
بااین  همه، هیچ احتمالــی را نمی توان رد کرد. ممکن 
اســت اپل واقعاً مدلی آزمایشی و اولیه از آیفون 1۶ را 

به صورت محدود تولید کرده باشد.
بازگشت اپل به چیدمان عمودی دوربین پشتی اتفاقی 
غیرمنتظره اســت. این شرکت با رونمایی آیفون 1۳ از 
چیدمان عمودی فاصله گرفت؛ اما نیاز به ضبط ویدئو 
ســه بعدی برای ویژن پرو باعث می شود اپل باردیگر به 

دوربین های عمودی برگشت بزند.
فعلًا قیمت گوشی نســل جدید اپل را نمی دانیم. اگر 
همه چیــز طبق برنامه پیش بــرود، احتمالاً مدل های 
 2024 گوشــی آیفــون در اواخر شــهریور رونمایی 

خواهند شد.

 مسابقات اتومبیل رانی کلاسیک - انگلیس
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 زندان سلیمان- پاسارگاد 

عکس : طاهره حیاتی

تنوع دیدنی  های شــیراز چنان گسترده است که هر 
ساله بازدیدکنندگان بسیاری را به خود جذب می کند. 
در کنار ســعدیه، حافظیه، باغ ارم و شماری دیگر از 
جاذبه ها، مساجد شیراز نیز شهره هستند. یکی از این 

مساجد، مسجد جامع عتیق شیراز است
 معرفی مسجد جامع عتیق شیراز

پس از ورود اسلام به ایران در تمامی دوره های تاریخی 
در کنار ابنیه  تاریخی مربوط به هر دوره، حکمرانان و 
بزرگان مردم، اقدام به ســاخت مساجدی کرده اند که 
اکنون یکی از عناصر شــناخت تاریخ این سرزمین به 
شمار می روند. هرکدام از شهرهای این سرزمین که از 
حیث قدمت صاحب امتیاز باشند، یک یا چند مسجد 
تاریخی را نیز در خود جای داده اند. مانند شهر شیراز 
که مســاجد کم نظیری از لحاظ تاریخی و ارزش های 
معمــاری در آن وجود دارد. مســجد عتیق که به آن 
مســجد آدینه نیز گفته می شــود، از جاهای دیدنی 
استان فارس در شیراز و قدیمی ترین مسجد این شهر 

اســت و در شرق حرم شــاهچراغ قرار دارد؛ 
به نحوی کــه یکی از ورودی های آن از داخل 

حیاط حرم شاهچراغ است.
 تاریخچه مسجد جامع عتیق شیراز

کاوش های باستان شناسی نشان می دهد این 
مســجد را روی بقایــای عبادتگاهی قدیمی 
)احتمالا آتشــکده( بنا کرده اند و حتی نقشه  
بنای قبلی در طراحی مســجد نیز تأثیرگذار 

بوده است. این عبادتگاه قدیمی مربوط به دوره  پیش 
از اســلام اســت؛ ولی به علت محدودیت در کاوش ها 
مشــخص نیســت متعلق به کدام یــک از دوره های 
تاریخی است. ساخت بنای این مسجد متعلق به دوران 
حکومت عمرولیث صفاری، دومین فرمانروای سلسله  
صفاریان یعنی بین ســال های 2۶5 هجری قمری تا 
28۷ هجری قمری اســت. بنای این مسجد در طول 
حیات خود بارها مرمت شده است که بسیاری از این 

مرمت ها قدمت قابل توجهی دارند.
 دارالمصحف مسجد جامع عتیق شیراز

در نیمه  قرن هشــتم هجری )۷52 هجری قمری( و 
به دستور شــاه اسحاق اینجو، معروف ترین و واپسین 
فرمانــروای آل اینجو و هم عصر حافظ شــیرازی که 
در اواخر دوره  ایلخانــان بر فارس و اصفهان حکومت 
می کرد، در میان حیاط مســجد عتیق، ســاختمانی 
به نام دارالمصحف بنا شــده اســت که نام دیگر آن 
خدای خانه بوده؛ زیرا بــرای کتابت و نگهداری قرآن 

مجید از آن اســتفاده می شــد. عمارت دارالمصحف، 
عمارتی چهارگوش است که در هر یک از گوشه های 
خود یک ســتون مدور دارد. این عمارت در چهارضلع 
خود، ایوان دارد و اتاقی در وسط آن قرار گرفته که از 
ایوان های شمالی و جنوبی دارای ورودی است. کتیبه  
این عمــارت، نمونه  ارزنده ای از هنر خطاطی ایرانی و 
شامل اشعار عربی در شأن قرآن و به خط ثلث است. 
این کتیبه اثر پیر یحیی جمالی صوفی از خوش نویسان 
صاحب نام سده  هشتم هجری است. این عمارت که از 
سنگ و گچ ساخته شده است، تنها یک بار و در مرمت 

مسجد عتیق در سال 1۳15 مرمت شده است.
 مسجد جامع عتیق شیراز و حافظ

امین احمــد رازی، تذکره نویــس و ادیب ایرانی قرن 
یازدهم هجری، صاحب کتاب چهار جلدی هفت اقلیم 
درباره حافظ شیرازی اســت. وی در بخشی از کتاب 
هفت اقلیم، مسجد عتیق را همان مسجدی می داند که 
حافظ شیرازی خود را ملزم کرده بود هر شب جمعه در 

آن به تلاوت قرآن بپردازد.
همچنین بــا توجه به اینکه حافــظ از طریق 
مشاغل دیوانی )حکومتی( امرار معاش می کرد، 
برخی از محققان ادبی معتقد هستند از طرف 
شاه اســحاق اینجو، مسئولیت دارالمصحف به 
حافظ داده شــده بود و علت حضور حافظ در 
مسجد عتیق علاوه بر مســئله فوق الذکر، این 

مسئولیت نیز بوده است.

مسجد جامع عتیق شیراز؛ بنایی مقدس، قدیمی و ارزشمند
گردشگری 

آب یکی از مهم ترین موادی اســت کــه ما در طول روز 
مصرف می کنیم، چراکه بخش عمده ای از بدن ما از این 
ماده حیاتی تشکیل شده است. اگر آب به مقدار کافی در 
بدن ما موجود نباشــد، اختلالات مختلفی در بدن ایجاد 
می شــود. بسیاری از واکنش های متابولیکی بدن اگر آب 

کافی در دسترس نباشد، مختل می شوند.
ایــن که بدن هر فرد نیاز به چه میزان آب دارد و کمبود 
آن ممکن اســت بــرای فرد چه مشــکلاتی ایجاد کند، 
موضوعی اســت که در رابطه با آن با سمیرا ابراهیم اف، 

متخصص تغذیه به گفت وگو نشسته ایم
  کم آبی در بدن به چه معناســت و چه علائمی 

دارد؟
حالت کم آبی بدن یا دهیدراسیون در اثر دریافت کم آب 
یــا اتلاف زیاد آن اتفــاق می افتد، به بیــان دیگر آب از 
دســت رفته از بدن بیش از آب دریافتی آن می شــود. 
کم آبی می تواند حالت خفیف یا بســیار شــدید داشته 
باشــد. بنابراین بسته به شدت آن عوارض مختلفی دارد. 
تشــنگی، خشکی دهان، تیره شــدن رنگ ادرار، کاهش 
ادرار دفعی، احساس خستگی، گود افتادن زیر چشم ها از 
جمله مشکلات کم آبی خفیف است، که با افزایش شدت 
دهیدراســیون این علائم افزایش می یابند. کم آبی شدید 
هــم علائمی چون تب، افزایش دفعــات تنفس، افزایش 
ضربان قلب و کاهش فشار خون، گیجی و تحرک پذیری 

را به همراه دارد.
 میــزان آب مورد نیاز برای بــدن در طول روز 

چقدر است؟
عدد مشــخصی برای نیاز به آب وجود ندارد. نیاز به آب 
در افراد مختلف، متفاوت اســت. در واقع ســن، جنس، 
میــزان فعالیت، غذاهایی مصرفــی و محیطی که در آن 
قرار می گیرنــد، همه این ها روی میــزان آب مورد نیاز 
بــدن در طول روز می توانــد تأثیر بگــذارد. بنابراین ما 
 هیچ وقت نمی توانیم یک عدد مشخصی را برای آب مورد

نیاز بدن بگوییم.
یک توصیــه کلی که وجود دارد کــه می گوید روزی 8 
لیوان خورده شود، این توصیه خیلی کاربرد ندارد. چون 
همان گونه کــه در بالا نیز عنوان کــردم، مواردی چون 
ســن، جنس، میزان عضلات بدن و مواردی از این قبیل 
تعیین کننده آب مورد نیاز بدن هستند. چراکه بخشی از 

آب بدن در عضلات قرار می گیرد.
در حال حاضر معیاری که برای آب مورد نیاز برای افراد 
ســالم در نظر می گیرند، این است که فرد باید در طول 
روز آن قدر آب بنوشــد که رنگ ادرار روزانه اش به غیر از 
ادرار صبحگاهی )ادراری که شب تا صبح در مثانه ذخیره 
شده است و رنگ اش متفاوت است( همیشه رنگ روشنی 

داشته باشد.
 آیا آب مورد نیاز بدن تنها از راه نوشــیدن آب 

آشامیدنی تأمین می شود؟
مــا وقتــی از آب صحبت می کنیــم منظورمان هم آب 
خالصی است که با نوشــیدن وارد بدن ما می شود و هم 
آبی اســت که همراه نوشیدنی ها و غذاهای مختلف وارد 
بدن می شود. منتها باید حواســمان باشد که با این آب 
چه چیــزی را هم وارد بدن می کنیم. برای مثال آبی که 
همراه با چای یا قهوه وارد بدن ما می شــود شاید خیلی 

کارایی نداشــته باشــد، چون کافئینی که در قهوه است 
باعث از دســت رفتن آب می شود. در برخی مواقع ما به 
ازای خوردن یک فنجان چای یا قهوه به اندازه 2 فنجان 
ادرار دفــع می کنیم. بنابراین هر چه قدر آبی که مصرف 
می شــود مواد مدر در آن نباشد، می تواند فایده بیشتری 

برای ما داشته باشد.
 افرادی که نمی توانند آب را با طعم خالص  مصرف کنند، 
می توانند بــه آن طعم دهنده های بــدون کالری اضافه 
کنند. اگر بخواهند آب را شــیرین کننــد، یا به صورت 
نوشیدنی های شیرین شده، مثل شربت یا نوشابه استفاده 
کنند، در این حالت آب نمی تواند برای آن ها مفید باشد. 
چون همراه با آب مقدار زیادی شــکر وارد بدن می شود 
که همان شکر هم می تواند اختلالات دیگری را به همراه 

داشته باشد.
امــا می توان آن را با مواد بدون کالری چون بیدمشــک، 
گلاب، بهارنارج و عرق های رایج دیگری طعم دار کرد، یا 
حتی می توان تکه هایی از میوه ها و ســبزیجات را به آن 
اضافه کرد. ممکن است، این میوه ها به میزان خیلی کم 
قند هم داشته باشــند، اما میزان قند آن در حد شربت 

زیاد نیست.
راه دیگــری که بــرای مصرف آب بــدون کالری وجود 
دارد، این اســت که به آب دانه هایی مثل تخم شــربتی، 
خاک شــیر یا دانه چیا که لعاب تولیــد می کنند، اضافه 
کنیم. این ها دانه هایی هستند وقتی در آب قرار می گیرند 
مقداری لعاب از خود آزاد می کنند. همچنین این دانه ها 
آب را هــم جذب می کننــد که بعد از مصــرف، داخل 
 روده ایــن آب را رها می کنند. در نتیجه آب بیشــتری 
به بدن می رسانند. برای افراد سالمند و بچه ها از آنجایی 
که ممکن اســت که مقدار زیادی آب اســتفاده نکنند، 
مصرف این دانه ها می تواند برای تأمین آب بدنشان موثر 
باشــد. بنابراین این مواد با طعمــی که به آب می دهند، 
به کســانی که طعم خالص آب را دوست ندارند، کمک 

می کنند.
میوه ها،  مثل  موادغذایی 
و  ســبزیجات 

مثل  غذاهایی 
آش  و  ســوپ 

که حالــت آبکی تر 
می تواننــد  دارنــد، 

تأمین کننــده 
نیاز  مورد  آب 

بدن ما باشــند. به 
خصوص هر چه به ســمت 

فصل گرما نزدیک تر می شویم 
اگر بتوانیم از مواد غذایی که آب 

بیشتری دارند، استفاده کنیم تأمین آب 

مورد نیاز بدن برای ما راحت تر می شود.
برخی مواد غذایی وجو دارند، مانند تخم مرغ و گوشــت 
که پروتئین زیادی دارند. این موادغذایی متابولیزه شدن 
و دفع مواد زائدشان نیازمند آب است. یعنی اگر این مواد 
را در رژیم غذایی خود اســتفاده می کنیم باید حواسمان 

باشد که آب کافی هم در کنارش استفاده کنیم.
 چگونه متوجه کم آبی بدن می شویم

 وقتی حس تشــنگی در بدن ایجاد می شود ما می توانیم 
آگاه شــویم که بدن ما نیاز به آب دارد و این نیاز را رفع 
کنیم، اما گاهــی وقت ها این حــس خیلی خوب عمل 
نمی کند. برخی مواقع حس تشــنگی با گرسنگی اشتباه 
گرفته می شود. بسیاری از افراد که عادت به ریزه خواری یا 
پرخوری دارند، وقتی تشنه می شوند، مرکز گرسنگی شان 
 تحریــک می شــود، چون مرکز گرســنگی و تشــنگی 

کنار هم هستند.
اما در حالت کلی، در همه افراد در برخی مواقع با وجودی 
که بدن نیازمند آب است، خیلی حس تشنگی به وجود 
نمی آید. برای مثال در فصول سرد سال ممکن است حس 
تشنگی زیاد به سراغ افراد نیاید، چون اگر فعالیت، تعریق 
زیاد و دفع آب زیادی نداشته باشیم، حس تشنگی کمتر 
تحریک می شود، اما نیاز به آب وجود دارد. بنابراین اگر 
آب مصرف نشود، حالت های ســردرد و خستگی مزمن 

خود را کاملًا نشان می دهند.
از طرف دیگر در افراد ســالمند هم ممکن اســت حس 
تشــنگی خیلی خوب در طول روز بروز نکند و آن ها آب 
زیادی استفاده نکنند. بنابراین باید حتماً برنامه نوشیدن 
مشخص وجود داشته باشد و حتما به شاخص رنگ ادرار 

مخصوصاً در سالمندان توجه کنیم.
بســیاری از ســالمندان آقا به خاطر بزرگ تر شدن غده 
پروســتات و خانم های سالمند به خاطر افتادگی مثانه و 
مشــکلات ادراری که در سنین بالا دارند، سعی می کنند 
در طول روز آب زیادی مصرف نکنند، تا مشــکلات دفع 
ادرار برای آن ها به وجود نیایــد. اما این کاری که انجام 
می دهند هم تهدیدی برای عملکرد کلیه هاشــان است 
و هم می تواند زمینه بســیاری از عفونت ها را برای آن ها 

ایجاد کند.
جدای از عفونت های ادراری یک سری از مواد هستند که 
به هر حال وارد بدن ما می شوند، که می توانند بیماری زا 

 . شــند اگر ما دفع ادرار مناسبی داشته با
این مواد از بدن دفع می شوند. باشیم 

اما اگر دفع ادرار به مقدار 
کافــی نباشــد، ممکن 
است این مواد بیماری زا 
در بدن حتی در ناحیه 
دهان یا گلو باقی بمانند 
و باعث عفونت های خیلی 
خطرناکی در ســالمندان شوند. 
بنابراین مصــرف آب در ســالمندان 
باید بــه آن توجه ویــژه ای و برای 
آن ها یاد آوری شــود. سالمندانی 
آلزایمر هستند، خوردن  که دچار 
آب برای آن ها بسیار حیاتی است 
که معمولاًً بــه آن توجه زیادی 

نمی شود.

آب مورد نیاز بدن تنها از راه نوشیدن آب آشامیدنی تأمین می شود؟
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